

အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း။ ရန်ပြု တတ်သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည်လည်း ကောင်း။ ကိလေသာအနှိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ်၌ ကိလေသာ အနှိပ်အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကာမဂုဏ် ကို ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြ မစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။
သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၉၉)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင် ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

အဖျက်သမားတွေရဲ့ နိဂုံးအဆုံးသတ် နီးပါပြီ

စာမျက်နှာ » ၆

ရန်ကုန်မြို့တော် နယ်နိမိတ်အတွင်း ဆိုင်ကယ်စီးနင်းပါက စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်

စာမျက်နှာ » ၉

တစ်ချက်ခုတ် ဆယ်ချက်ပြတ် ဝါသနာ



စာမျက်နှာ » ၁၆



အခန်းဆက် ဝတ္ထုရှည်

စာမျက်နှာ » ၂၅

(၇၄)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်အား အွန်လိုင်းမှပြသရန် စီစဉ်



ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်း(ယခင်တာဝါလိန်းလမ်း) ၌တည်ရှိသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်အား တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်ကို (၇၄)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီထိ ဖွင့်လှစ်ပြသ ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း လက်ရှိဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအခြေအနေအရ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်အား အွန်လိုင်းမှပြသရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ □

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ	ကျောက်ဖြူ	၃ ဒသမ ၅၄ လက်မ	ပလက်ဝ	၁ ဒသမ ၃၀ လက်မ
	ဖာပွန်	၂ ဒသမ ၄၄ လက်မ	မောင်တော	၁ ဒသမ ၂၂ လက်မ
	မာန်အောင်	၂ ဒသမ ၁၇ လက်မ	တောင်ကုတ်	၁ ဒသမ ၁၈ လက်မ
	စစ်တွေ	၁ ဒသမ ၉၃ လက်မ	ရွှေကျင်	၁ ဒသမ ၁၄ လက်မ
	အမ်း	၁ ဒသမ ၅၀ လက်မ		

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄ မိုး/လေ

မြန်မာ့

သင်နှင့်သင့်မိသားစု ရောဂါကင်းရေးသတိပြု

ယခုအခါ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံနှင့်ဒေသပေါင်း ၉၈ ခုသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စဲပိုး ကူးစက်ပြန့်ပွားလျက်ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အကြီးအကဲက သတိပေး ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စဲပိုးသစ်မှာ ကူးစက်မှုနှုန်းမြန်ပြီး ထိခိုက်မှုနှုန်းများသည့် ဒယ်လီတာပိုးဟုဆိုကြသည်။ ထိုပိုးသစ်ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ စတင်တွေ့ရှိသော အန္တရာယ်ရှိသည့် ဒယ်လီတာဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စဲပိုးအမျိုးအစား ဟု ၎င်းက ညွှန်းဆိုသတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အရှိန်လျှော့ချရေး၊ ကမ္ဘာ့ ပြည်သူများအား အဆိုပါကပ်ရောဂါကြောင့် အသက်သေဆုံးရမှုမှ တားဆီးနိုင်ရေး၊ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ပြန်လည်နာလန်ထူလာနိုင်ရေးနှင့် ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စဲပိုးများ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်း လျင်မြန်စွာကူးစက်ပျံ့နှံ့ခြင်းမှ ကာကွယ်ရေးတို့အတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုး ရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သလို ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လိုက်နာရမည့် အချက်များအား မပျက်မကွက်လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိအနေအထားအရ ကျန်းမာရေးဘက်ဆိုင်ရာမှ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုများ နိုင်ငံရေးတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ပြီး ကျန်းမာရေးကဏ္ဍကို ပစ်ပယ်သွားခဲ့ကြသဖြင့် ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရေး ကို တာဝန်သိသော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် တပ်မတော်ဆေးဘက်ဆိုင်ရာတို့က အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးပမ်းဖြည့်ဆည်းပေးနေသည်။ သို့သော် ကျန်းမာရေးဘက်တွင် ပြည်သူများအား လုံလောက်စွာဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် အခက်အခဲများရှိနေ သောကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့ကျန်းမာရေး၊ မိမိတို့ရောဂါမကူးစက်ရေး အတွက် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် သတိထားလိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများနေသော မြို့နယ်များအား နေအိမ်တွင်သာ နေထိုင်ရေး (Stay at Home) အစီအစဉ်ကို အသိပေးထုတ်ပြန်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်သူများအနေဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသော အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များကို တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။ ယခုအချိန်အခါ၌ နိုင်ငံရေးနှင့် ကျန်းမာ ရေးတွင် ကျန်းမာရေးသည် အရေးအကြီးဆုံးအခြေအနေဖြစ်၍ မိမိတို့နှင့်မိမိတို့ မိသားစုဘဝများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမဖြစ်စေရအောင် ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်း များကို လေးစားလိုက်နာကြရန် လိုအပ်ပေသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ သံသယရှိလျှင်ပင် စိုးရိမ်ပူပန်မှု လွန်လွန် ကဲကဲမဖြစ်ဘဲ စိတ်အေးအေးထားကာ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်များ ပြုလုပ်ရန် လိုပါသည်။ ဆေးရုံသို့သွားရောက်ပြသရန် အခက်အခဲရှိပါက နေအိမ်တွင်နေထိုင်၍ သီးသန့်အခန်းတွင် တစ်ယောက်တည်းနေထိုင်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ လူများနှင့် မထိ တွေ့ဘဲ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခြင်း၊ လေဝင်လေထွက်ကောင်းသည့်နေရာတွင် နေထိုင်ခြင်း၊ နေပူစာလှုံခြင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော အစားအစာများ စားသောက်ခြင်းတို့ကို ပုံမှန်ပြုလုပ်ပေးရန်လိုအပ်ပါသည်။ အဓိကမှာ နေအိမ်ပြင်ပသို့ မထွက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ ဆေးဝါးများသောက်သုံးပါက ဆရာဝန်ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် သောက်သုံးရန်လိုအပ်ပါသည်။ အသီးအရွက်များ၊ အားရှိသောအစားအစာများ စားသောက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ နေ့စဉ်ရေများများသောက်သုံးပါ။ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှား မှုကို နေ့စဉ် အချိန်အတန်ကြာပုံမှန်ပြုလုပ်ပေးပါ။ အသက်ရှူလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်ပါ။ ဆေးလိပ်နှင့် အရက်သောက်တတ်သူများ ဖြတ်ထားပါ။ နွေးနွေးထွေးထွေးနေပါ။ အအေးမခံပါနှင့်။ တိုက်ရိုက်လေထိတွေ့သည့်နေရာတွင် မနေပါနှင့်၊ မအိပ်ပါနှင့်။ အအေးဓာတ်သည် ကိုယ်ခံအားကျစေပါသည်။ ရေချိုးလျှင် သတိဖြင့်ချိုးရန်လိုအပ်ပြီး ညအိပ်လျှင် နွေးနွေးထွေးထွေးအိပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာပြီး ပုံမှန်နေထိုင်ကြသော ပြည်သူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည့်အတိုင်း နေထိုင်သွားလာကြ ရန်လိုအပ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် နေအိမ်တွင်သာ နေထိုင်ကြရန်လိုပြီး မဖြစ်မနေ နေအိမ်အပြင်သို့ သွားရောက်ရမည်ဆိုပါက လူစုလူဝေးများကို အတတ်နိုင်ဆုံး ရှောင်ရှားရန် လိုအပ်ပါသည်။ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရန်လိုအပ်ပြီး ခြောက်ပေအကွာတွင် နေထိုင်ပါက ဘေးအန္တရာယ်ကင်းပါသည်။ မတတ်သာ၍ အနီးကပ်နေခဲ့ရပါကလည်း နှာခေါင်းစည်း၊ မျက်နှာကာများကို လုံခြုံစွာဖြင့် စနစ် တကျတပ်ဆင်ရန် လိုအပ်ပြီး ထိတွေ့ပြီးတိုင်း၊ အဝင်/အထွက် ပြုလုပ်တိုင်း လက်ကို ဆပ်ပြာဖြင့် စင်ကြယ်စွာဆေးကြောပေးရန် လိုအပ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် တတိယလှိုင်းသဖွယ် စတင်ဖြစ်ပွားလာပြီး နေ့စဉ် ကူးစက်မှုများ၊ သေပျောက်မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဘက်မှ အတတ်နိုင်ဆုံးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း မိမိ ကိုယ်ကို ရောဂါကူးစက်ခြင်းမရှိအောင်၊ မကူးစက်နိုင်အောင် အထက်ဖော်ပြပါ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သောအပြုအမူများကို မပျက်မကွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် သင်နှင့်သင့်မိသားစု ကပ်ရောဂါဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးအောင် အထူးသတိပြုလုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် ကျွဲကဒတ်ကျေးရွာရှိ သဘာဝရေပြင်ရေကန်အတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်

သံဖြူဇရပ် ဇူလိုင် ၄ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ငါးသယ်ဇာတ တိုးပွားရေး၊ ငါးရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် ငါးစား သုံးမှု တိုးတက်စေရေး ရည်ရွယ်၍ မွန် ပြည်နယ် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် ကျွဲကဒတ် ကျေးရွာရှိ သဘာဝရေပြင်ရေကန်အတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မိုးလွင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်ငါးမျိုးစိုက် ထည့်ခြင်း ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များ၊ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးမှူး ဦးသက်နိုင်ဝင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ကျေးရွာရပ်မိ



ရပ်ဖများ တက်ရောက်ကြပြီး သထုံ ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ နှစ်လက်မနှင့်အထက် အရွယ်ရှိ ငါးမြစ်ချင်းသားပေါက် ကောင် ၅၀၀၀၀ နှင့် ရွှေဝါငါးကြင်းသား ပေါက်ကောင်ရေ ၁၀၀၀၀ စုစုပေါင်း

မအူပင်မြို့နယ်၌ အခြေခံသမဝါယမအသင်းများအား စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးများ ပေးအပ်



မအူပင် ဇူလိုင် ၄ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု သည် မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံသမဝါယမအသင်းများအား ၁၄ ကြိမ်မြောက် စုဆောင်းငွေပေါ် အတိုးထုတ်ပေးခြင်းနှင့် ၁၅ ကြိမ်မြောက် EXIM Bank ချေးငွေ ပြန်လည်ကောက်ခံ ရေးဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၁၈ ရက်က မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု ရုံး၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် မအူပင်မြို့နယ်ရှိ EXIM Bank ချေးငွေလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သော အခြေခံသမဝါယမအသင်း ၁၁၀ အား စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးငွေကျပ် ၅၈၀ သိန်း ကျော်ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ တားဆီးရေး ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ သတ်မှတ်အစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖျာပုံခရိုင် မြစ်မီးရောင် အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေရရှိသော ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ဖျာပုံ ဇူလိုင် ၄ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန အမာမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သရက်ပင် ဆိပ်ကျေးရွာ၊ ဗန်ဒါပင်/ခါးပြတ်ကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်(ငါးကဏ္ဍ) အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေရ ကျေးရွာနှစ်ရွာသို့ ကော်မတီအဖွဲ့ အသင်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံခြင်း၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားမှု များကို ဖျာပုံခရိုင် ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကိုကိုလွင်နှင့် အမာမြို့ နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းဦးတို့က ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျေးရွာရန်ပုံငွေရရှိသော



ကျေးရွာကော်မတီဝင်များ၊ ရွာသူ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက် ရွာသားများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရန်ပုံငွေသုံးစွဲမှု ၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့

Advertisement for 'The Mirror' newspaper, listing various services and contact information. Includes a logo and text about advertising rates and services.

နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်လိုသည့်စိတ်ဓာတ်ရှိမှသာ နိုင်ငံကြီးပွားတိုးတက်မည်

နိုင်ငံအတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် ပညာတတ်များ ပေါကြွယ်ဝအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများ ပညာတတ် ဖြစ်စေရေးသည် အရေးကြီးသဖြင့် အထူးအလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်လိုသည့်စိတ်ဓာတ်ရှိမှသာ နိုင်ငံကြီးပွားတိုးတက်မည် ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်လိုသည့် စိတ်ဓာတ်ရှိရန်အတွက် ပညာရေးတွင် အခြေခံကောင်းရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၄-၅-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး၌ ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ချောင်းမငယ်ရေလှောင်တံမံပတ်ဝန်းကျင်တွင် သဘာဝဂေဟစနစ်အမှီပြု ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ချောင်းမငယ်ရေလှောင်တံမံ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရုံးပင်သစ်တောကြီးပိုင်းဧရိယာ တွင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဦးစီးဌာနများအလိုက် ကျင်းပသည်။



နှစ်ရှည်ပင် ၁၀၀၀ စိုက်ပျိုးခဲ့
အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ အမြဲတန်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်၍ တမလန်း ၂၇၀၊ မဟော်ဂနီ ၂၁၄ ပင်၊ ပိတောက် ၆၀ နှင့် ကျွန်း ၄၅၆ ပင် စုစုပေါင်း နှစ်ရှည်ပင် ၁၀၀၀ ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

စနစ်အမှီပြု ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရှေးပြေးစီမံကိန်းအဖြစ် ယခုဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရေဝေရေလဲဒေသနှင့် ဆည်ရေသောက် ဧရိယာ အတွင်းရှိ ဒေသနေပြည်သူများ သီးနှံသစ်တော ရောနှောစိုက်ခင်း ထူထောင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကော်ဖီ၊ ဝဥ၊ သရက်၊ ငှက်ပျော၊ ပိန္နဲ စသည့် ပျိုးပင် များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ မြေဆီအာဟာရဆိုင်ရာ

ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ပေးခြင်း၊ သီးနှံမျိုးပြောင်းလဲရေးနှင့် စံပြုကွက်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ လေ့ကားထစ် စိုက်ပျိုး နည်းစနစ် သရုပ်ပြစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲသင်တန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသကဲ့သို့ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သီးနှံသစ်တော ရောနှောစိုက်ခင်း ၁၆ ဧက၊ သီးနှံသစ်တောရောနှော အခြေပြု ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောများ ထူထောင်ခြင်း ၂၄၃ ဧက၊ ကျေးရွာသုံး ထင်းစိုက်ခင်း

နှစ်ဧက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအတွက် ဒေသကြက်မွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူသူ ၁၀၀ နှင့် ဒေသဘဲမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တည်ထောင်ပေး ခြင်း၊ စားကျက်မြက်မျိုးများ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးခြင်း များပါဝင်ပြီး တမံအတွင်း ငါးမျိုးကောင်ရေ ၂၀၀၀၀ စိုက်ထည့်ခြင်း၊ ကျောက်တလုံးကျေးရွာအုပ်စုရှိ သုံးဧကအကျယ် အလှူစုကန်အတွင်းသို့ ကျေးရွာအစု အဖွဲ့ဖြင့် ငါးကောင်ရေ ၁၀၀၀၀ ထည့်သွင်း မွေးမြူနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့အပြင် ကျေးရွာ ချင်းဆက်လမ်းများ၊ ကုန်ထုတ်လမ်းများ ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေနိုင်ခဲ့
ချောင်းမငယ်ရေလှောင်တံမံမှ ဆင်အုံကန် အထက်ပိုင်းတွင် ရေသောက်ဧရိယာ ဧက ၂၆၄၀ ရှိပြီး ဆင်အုံကန်အောက်ပိုင်းတွင် ရေသောက်ဧရိယာ ၄၅၇၉ ဧက ရှိသည်။ နှစ်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း ပြုပြင် မှုမရှိခဲ့သည့် ဆင်အုံကန်အား ကန်ပေါင်ကျောက်ရိုး စီခြင်းနှင့် မူလကန်ပေါင်ထက် နှစ်ပေ မြင့်တင်ခြင်း၊ ကန်ပေါင်မျက်နှာပြင် အကျယ်ပေ ၂၀ အဖြစ် ပြုပြင် ခြင်း၊ သဲနုနုတူးဖော်ခြင်း၊ ဒိုက်နှင့် ဗေဒါများ ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါလုပ်ငန်းအားလုံး၏ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီး ပြီးဖြစ်၍ မူလက ရေဧကပေ ၁၂၀၀ ကျော် သိုလှောင် နိုင်ခဲ့သည့် ဆင်အုံကန်သည် ယခုအခါ ရေဧကပေ ၁၈၀၀ ခန့် သိုလှောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ် နွေစပါးဧက ၄၃၀၀ အတွက် စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေ နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ချောင်းမငယ်နှင့် သဲဖြူချောင်းဆည်ရေသောက်ဒေသတွင် ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး တောင်သူနှင့် ကုမ္ပဏီတို့ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
ဆန်စပါး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတွင် အထွက်နှုန်းတိုးမြှင့်ရေးအတွက် တောင်သူ လယ်သမားများ၏ အားထုတ်ကြိုးပမ်းမှု နှင့်ထိုက်တန်သည့် အကျိုးအမြတ်ခံစား နိုင်ကြစေရန် ခိုင်မာသေချာသည့် စပါး ဈေးနှုန်းဖြစ်စေရေးအတွက် စက်ပိုင်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများနှင့် တောင်သူများ အကျိုးတူ ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ် ထူထောင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးကို စိုက်ပျိုး

ရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ဧန်လနောက်ဆုံးပတ်က နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ်ရှိ ချောင်းမငယ်နှင့် သဲဖြူချောင်းဆည်ရေ သောက်ဒေသများရှိ စိုက်ပျိုးစီးပွား အသိပညာပေးစင်တာများတွင် ဒေသနေ တောင်သူလယ်သမားများ၊ မြန်မာနယူး ဧရာကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် စိုက်ပျိုးရေး

ဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူများ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သွင်းအားစုစရိတ်ထုတ်ပေးမည် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းချက်များအရ တောင်သူများအတွက် မျိုးစေ့ တစ်တင်းခွဲ၊ ကွန်ပေါင်းတစ်အိတ်နှင့် ကျောက်မှုန့်တစ် အိတ်အတွက် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၇၇၅၀၀ ကို သွင်းအားစုစရိတ်အဖြစ် ထုတ်ပေးမည် ဖြစ်ပြီး စပါးပေါ်ပါက တစ်တင်းလျှင် စက်ကျ ငွေကျပ် ၆၄၀၀ ဖြင့် စက်ရုံ

အရောက်ပို့ပေးရမည်ဖြစ်ကာ ကုမ္ပဏီက ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့စက် စီစဉ်ပေးခြင်းနှင့် စိုက်ခင်းမှ ကုန်ထုတ်လမ်းအရောက်ပို့ ပေးရမည်ဖြစ်သည်။
ဧကတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ယခင်နှစ် မိုးစပါးရာသီက လယ်ဝေး မြို့နယ်ရှိ ပေါင်းလောင်း၊ ချောင်းမငယ်နှင့် သဲဖြူချောင်းဆည်ရေသောက်ဒေသများ၌ အကျိုးတူ ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်ဖြင့် ဧက ၃၀၀၀ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်

မိုးစပါးရာသီအတွက် ဧကတိုးချဲ့ဆောင် ရွက်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်တွင် တောင်သူ အတွက် သွင်းအားစုစရိတ် ကြိုတင်ရရှိ ခြင်း၊ စပါးဈေးနှုန်းကြိုတင်သတ်မှတ်ထား ခြင်း၊ တောင်သူနှင့် လုပ်ငန်းရှင်တို့ နှစ်ဦး နှစ်ဖက် စိတ်ကြိုက်ညှိနှိုင်း၍ သဘောတူ စာချုပ် ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်ထားသော ကြောင့် အကျိုးရှိသည့်လုပ်ငန်းအဖြစ် တွင်ကျယ်စွာ ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင် သင့်သော လယ်ယာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစနစ် တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
ညီညီသန်း (နေပြည်တော်)

မြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေး ဒုတိယအကြိမ် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ပုံမှန်အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၁)သို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
ဒုတိယအကြိမ် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ပုံမှန်အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၁)ကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်း က လမ်းမတော်မြို့နယ် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာ ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။



နာယကကြီးများ၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ပြင်ပပညာရှင် များအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြိုးပမ်းကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်းက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်ကျင်းပ ယင်းနောက်မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၏ ယနေ့ကျင်းပသည့်ပထမ မြောက်လပတ်ပုံမှန်အစည်း အဝေးတွင် လစ်လပ်သွားသော ကောင်စီဝင်တစ်ဦး၏ နေရာ၌ နာယကကြီးများရှေ့မှောက်တွင်ကတိသစ္စာပြု ခန့်ထားခြင်းနှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၁)အဖြစ်

အတည်ပြုခန့်ထားခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပြီး အစည်း အဝေး(ပထမပိုင်း)အစီအစဉ်ကို အောင်မြင်စွာကျင်းပ ပြီးစီးကာ အစည်းအဝေး(ဒုတိယပိုင်း)နှင့် (တတိယပိုင်း)တို့ကို အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေးနှင့် အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်-ပုသိမ်လမ်း (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအပိုင်း)အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် (ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအပိုင်း) အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ မိုင်တိုင် အမှတ် (၃၂/၄ နှင့် ၃၂/၅)ကြားရှိ ကဇန်းတံတား

ချဉ်းကပ်လမ်း ကွန်ကရစ်လမ်းတိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို လည်းကောင်း၊ လင်းလွန်းပင်တံတား တိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဗိုလ်မြတ်ထွန်းတံတားနှင့် ဧရာဝတီ တံတား(ညောင်တုန်း)တို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သည် ကျိုက်တော်(ပန်းတနော်)-ရွှေလောင်း- ဝါးခယ်မလမ်း မိုင်တိုင်(၃/၇ မှ ၁၃/၄)အတွင်း(၉ မိုင် ၄ ဖာလုံ)ကို ၁၈ ပေအကျယ် ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် တံတားဦးစီး ဌာန၊ တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၂)က တာဝန်ယူတည် ဆောက်နေသော ကျွန်းကုန်းတံတားတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ကျွန်းကုန်း- မြောင်းမြလမ်းနှင့် မြောင်းမြ-မြင်းကဆိပ်- ကံကုန်း- ပုသိမ်လမ်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းထားရှိမှုနှင့် ပမ္မဝတီ တံတား(မြင်းကဆိပ်) တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင် တို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သည် ပုသိမ်မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် မြို့တွင်းလမ်းများ အခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊ တံတားဦးစီးဌာန၊ တံတားအထူးအဖွဲ့(၁၆)က တာဝန်ယူတည်ဆောက် ပြီးစီးခဲ့သည့် ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂)သို့လည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကျောက်တံခါးမြို့နယ် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ တက်ရောက်

ကျောက်တံခါး ဇူလိုင် ၄
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့်အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၂ ရက်က ရန်ကုန်- မန္တလေး အမြန်လမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၈၇/၆ အနီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် အိုင်တုံကွန်ကြီးပိုင်း အကွက် အမှတ်(၇၇)ရှိ ရဲနွယ်ပျိုးဥယျာဉ်၌ ပြုလုပ်သော ၂၀၂၁ ခုနှစ်မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။

စိုက်ပျိုးပေးခဲ့ပြီး ဟိမဝန္တာဝက်ဝံ(ခ) အာရှ ဝက်ဝံနက် ပြုစုစောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းထားရှိမှုအား ကြည့်ရှု သည်။

လမ်းညွှန်မှာကြား ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် အနည်းဆုံး ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း နှစ်စကနှင့်အထက် ဆောင်ရွက် ပေးရန်၊ တရားမဝင် သစ်ခိုးထုတ်မှုများကို အရှိန် အဟုန်ဖြင့် ဖမ်းဆီးရန်၊ ပဲခူးရိုးမအတွင်း အဖျက် အမှောင့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အစုအဖွဲ့ များ ခိုအောင်းနိုင်သဖြင့် လုံခြုံရေးအထူးသတိပြု ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။



ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးဗိုလ်ဌေး လှိုင်မြစ်-လှော်ကား ရေအားဖြည့်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်အတွင်း ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄
ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ(မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေးသည် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန် ပြည်လမ်းပေါ်ရှိ မှော်ဘီမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးသို့ ရောက်ရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့်မှော်ဘီမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်လမ်း မြောင်းရေစီးရေလာအခြေအနေနှင့် မှော်ဘီပန်းခြံ အတွင်း လှိုင်မြစ်-လှော်ကား ရေအားဖြည့်စီမံကိန်း မြေဖိုပိုက်လိုင်း သွယ်တန်းမည့်နေရာများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။



လှိုင်မြစ်-လှော်ကား ရေအားဖြည့်စီမံကိန်း ရေတွန်း စက်ရုံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ကိုလည်းကောင်း၊ မြေသားအကြိုအနည်ထိုင်ကန်နှင့် ရေတွန်းစက်ရုံ တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာတွင် ဘိုးပိုင်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၄)

လမ်းဆုံအနီး ဖူးကြီး-လှော်ကား လက်မ ၆၀ သံကူ ကွန်ကရစ် ရေပို့ပိုက်လိုင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရန် 1600 mm HDPE ရေပို့ပိုက်လိုင်းသွယ်တန်းရန် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

ပေးသည်။ ထို့နောက် မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် လှော်ကား သဘာဝဥယျာဉ်အတွင်း ဧကွန်ကန်ကန်မှ လှော်ကားသို့ ရေမြောင်းအရှည် ပေ ၅၆၀၀ ဖြင့် ရေအားဖြည့် ဆောင်ရွက်နေမှုကို လည်းကောင်း၊ ရေစီးရေလာ စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကဆောင်ရွက်နေသော ရွှေပြည်သာ မြို့နယ် (၂၁)ရပ်ကွက် လှော်ကားလမ်းမကြီးကို ဖြတ်သန်းသွားသည့် သိမ်ချောင်းအတွင်း ၂၁ တန် Amphibious Excavator ဖြင့် အမှိုက်နှင့် နုန်းများ ဆယ်ယူရှင်းလင်းနေမှုကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက်မြို့တော်ဝန်သည်သာဓကန်စက်မှုဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေးရုံးသို့သွားရောက်၍ ရေစီးရေလာစီမံခန့်ခွဲမှု ဌာန၊ သက်ဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ၊ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ စက်မှုဇုန်ကော်မတီတို့နှင့် တွေ့ဆုံ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး စက်မှုဇုန်အတွင်း ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်စေရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်း များနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ် ရိုသေလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်ဝစွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရုံသာမက “အတတ်လည်းသင်၊ ပဲ့ပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။

စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့် ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရှေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဖုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟီရို၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူ တို့ထက် ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့်

ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ တို့ကြားမှ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့်စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံ အတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြီးမာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကိုတွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြ သော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်သွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ



တပ်မတော်ဆေးရုံများနှင့် ယာယီအရေးပေါ်ဆေးရုံများ၌ ယနေ့အထိ ပြင်ပလူနာ နှစ်သိန်းခြောက်သောင်းကျော် ကုသပေးနိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

ပြည်သူလူထုအတွက် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်သော ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ မြင့်မားရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများဖြင့် ဝိုင်းဝန်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ပြည်သူ လူထု၏ အရေးပေါ် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် တပ်မတော်ဆေးရုံ များနှင့် ယာယီကုသရေးဆေးရုံများ၌ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများကို နေ့ညမပြတ် ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြင်ပလူနာပေါင်း ၂၆၅၆၂၆ ဦးနှင့် အတွင်းလူနာပေါင်း ၇၇၁၅၂ ဦးတို့ကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယင်းလူနာများအနက် အကြီးစားခွဲစိတ်ကုသရန်

လိုအပ်သူ ၁၂၃၂၆ ဦး၊ အသေးစားခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၆၄၉၉ ဦး စုစုပေါင်း ၁၈၈၂၅ ဦးတို့ကို ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိသည့် လူနာများကိုလည်း ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများဖြင့် အထူးကြပ်မတ်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင်ကလေးမီးဖွားလူနာ ၆၂၃၃ ဦးကို ခွဲစိတ်၍ လည်းကောင်း၊ ၈၈၇၇ ဦးကို သာမန်ဖြင့်လည်းကောင်း မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယနေ့အထိကလေးငယ် ၁၅၁၀၀ ကို အောင်မြင်စွာ မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍမြင့်မားရေးတွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဆေးကုသရန်အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် တိုက်နယ်ဆေးရုံများသို့ တပ်မတော်သားပါရဂူများ၊ ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများ သွားရောက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည် မြို့နယ်ဆေးရုံ၊ ဟံဇားတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ယင်းမာပင် တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ညောင်ရမ်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် တကောင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ် စဉ့်ကိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ မတ္တရာမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ယင်းတော်တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ကုမဲတိုက်နယ်ဆေးရုံ နှင့် ရွှေညောင်ဖူးတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ပင်းတလဲတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ မြစ်သားမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ တောင်သာမြို့နယ် ဝဲလောင် တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် ညောင်ဦးခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံတို့ရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် လူနာရှင်များက အကူအညီတောင်းခံ

မှုကြောင့် တပ်မတော်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များကို စေလွှတ်၍ ရောဂါဝေဒနာခံစားနေရသည့် ဒေသခံ ပြည်သူများကို လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ယနေ့တွင် ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါ၊ အရိုးအကြောရောဂါ၊ အစာအိမ်ရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ၊ သားဖွားမီးယပ်ရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကုသပေးခြင်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ခွဲစိတ်ကုသရန်လိုအပ်သော လူနာများအား ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဖို့

အဖျက်သမားတွေရဲ့ နိဂုံးအဆုံးသတ် နီးပါပြီ

မောင်သောမန

မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပြည်သူတွေ အထိတ်တလန့်ဖြစ်ရတာ အခုမှမဟုတ်ပါဘူး။ လွတ်လပ်ရေး မရမီ၊ ရပြီးကနေ ယနေ့ထက်တိုင်အောင် ဖြစ်နေတာပါ။ လွတ်လပ်ရေးမရမီက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနဲ့ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်လုပ်ကြံခံရမှုကနေ လွတ်လပ်ရေးရပြီး ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှု ကာလတစ်လျှောက်နဲ့ ယနေ့ထက်တိုင်အောင် ပြည်သူတွေ အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေတဲ့ ဗုံးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ်လို ဖြစ်စဉ်ကြီးငယ်တွေ မကြာခဏ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပါတယ်။



သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် တကောင်းလမ်းခွဲ၌ ဝေယံလင်း(ခ) ထွန်းတောက်နိုင်ပါ လေးဦးအား လက်နက်မျိုးစုံ ၁၁၄ လက်၊ လက်ပစ်ဗုံး ၄၉၉ လုံး၊ ၄၀ မမ ဗုံးသီး ၁၄၇၃ လုံး၊ ကျည်တောင့် ၁၀၀၀၀၊ ကျည်အိမ် ၂၄၈ ခု၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

နိုင်ငံရေးပယောဂ
နိုင်ငံအတွင်းမှာ အများပြည်သူတွေ ရဲ့လုံခြုံရေးကို တိုက်ရိုက်ခြိမ်းခြောက်နေတဲ့ အများပြည်သူဆိုင်ရာ နေရာတွေမှာ လူယက်မှုတွေ၊ လူသတ်မှုတွေ၊ ဗုံးဖောက်ခွဲမှုတွေ စတဲ့အထိတ်တလန့် ဖြစ်စရာတွေဟာ အရင်ကလည်း ဖြစ်ခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဖြစ်စဉ်တွေကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်တာတွေရှိသလို မဖော်ထုတ်၊ မဖမ်းဆီးနိုင်သေးတဲ့ အမှုတွေလည်း ရှိပါတယ်။ တိုင်းပြည်ကောင်းရာကောင်းကျိုးကို ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ တိုင်းပြည် ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း လုပ်တဲ့သူတွေ အမြဲရှိနေတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းပြည်ကို ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း ပြုလုပ်ရာမှာ ပြည်သူတွေ အထိတ်တလန့်ဖြစ်အောင် ဗုံးဖောက်ခွဲတဲ့လုပ်ရပ်တွေကို အလွယ်လုပ်ကြပါတယ်။ ဒီလိုလုပ်ကြတာဟာ များသောအားဖြင့် နိုင်ငံရေးပယောဂကြောင့် နောက်ဆက်တွဲအဖြစ် များပါတယ်။

မူလျော့နည်းတဲ့အခါ၊ တိုင်းပြည်မှာ အားနည်းချက်တွေ၊ မတည်ငြိမ်မှုတွေ ပေါ်လာတဲ့အခါတိုင်းမှာ အဖျက်လုပ်ရပ်တွေလည်း ပေါ်ပေါက်လာစမြဲပါ။ အဖျက်လုပ်ရပ်တွေကို ဘယ်သူတွေ လုပ်ကြတာလဲဆိုတော့ ရိုးရိုးရှင်းရှင်း ပြောရင် နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက်တွေနဲ့ ကိုယ်ကျိုးရှာသမားတွေက လုပ်ကြတာများပါတယ်။ တောကြောင်တွေကလည်း အခြေအနေပေးရင်ပေးသလို ဖျက်ဆီးနေကြတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို တိုင်းပြည်ကို ဝိုင်းဝန်းဖျက်ဆီးနေတာကြောင့် တိုင်းပြည်ဟာ ရှေ့ခရီးဆက်ဖို့ ခက်ခဲလွန်းပါတယ်။

ဒီဗုံးဖောက်ခွဲမှုတွေဟာ ဘယ်သူတွေရဲ့ လက်ချက်လဲဆိုတာ အထွေထွေပြောရလို့မလွယ်မထင်ပါဘူး။ ဒီဗုံးဖောက်ခွဲမှုတွေဟာ အားအားယားယားရှိတိုင်း လက်ယားပြီး ဖောက်ခွဲနေတာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလိုဗုံးဖောက်ခွဲဖို့အတွက် နောက်ကွယ်က ကြိုးကိုင်လှုပ်ရှားတဲ့သူတွေကြောင့် ပစ္စည်း ထောက်ပံ့ပေးတဲ့သူ၊ တွန်းအားပေးနေတဲ့သူတွေ ပြည်တွင်းမှာ ရော ပြည်ပမှာပါ အဲဒီတုန်းကလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ အခုလည်းရှိနေပါတယ်။

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအင်အားစု (Network for Democracy and Development-NDD) အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ကို ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ လူတန်းစားအလွှာအသီးသီးထဲမှာ မြေပေါ်အမာခံအချို့ကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီး ငွေကြေးအထောက်အပံ့တွေ ထောက်ပံ့ကာ ပြည်တွင်းရေး မငြိမ်မသက်ဖြစ်ပွားစေရန်နဲ့ လူထုအုံကြွမှုဖြစ်စေရန် ကြံစည်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။

ဝိုင်းဝန်းဖျက်ဆီး
မြန်မာနိုင်ငံ မတိုးတက်တာကို ရှည်ရှည်ဝေးဝေးပြောနေစရာ လိုမယ်မထင်ပါဘူး။ လွတ်လပ်ရေးရပြီး ကတည်းက နိုင်ငံကို တည်ဆောက်တဲ့ သူကတည်ဆောက်၊ ဖျက်ဆီးတဲ့သူက ဖျက်ဆီးခဲ့ကြတာ တောက်လျှောက်ပါ။ ယုံကြည်ချက်တွေ၊ ခံယူချက်တွေ၊ အယူဝါဒတွေ ကွဲပြားတာနဲ့ တိုင်းပြည်ကို ဖျက်ဆီးဖို့ ဝန်မလေးခဲ့ကြပါဘူး။ ဒါဟာ ဒီမိုကရေစီလားလို့ မေးခွန်းထုတ်ချင်ပါတယ်။ တိုင်းပြည်စည်းလုံး

နောက်ကွယ်ကကြိုးကိုင်
မဝေးကွာလှတဲ့ကာလကို ပြန်ကြည့်မယ်ဆိုရင် ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှာ ရန်ကုန်ဘူတာကြီးအနီး ဗုံးထောင်ဖောက်ခွဲမှု၊ ၂၀၀၅ ခုနှစ်က မြေနီကုန်း ဒဂုံစင်တာ၊ ရှစ်မိုင်လမ်းဆုံ Junction-8 နဲ့ ပုဇွန်တောင် ကုန်သွယ်ရေးဗဟိုဌာနတွေကို တစ်ပြိုင်တည်း ဗုံးဖောက်ခွဲခဲ့တာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ဒေါပုံမြို့နယ်က Capital Hyper Market ပေါက်ကွဲမှု၊ တောင်ဒဂုံ လဝကရုံးပေါက်ကွဲမှု၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးဝင်းနဲ့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် Ocean Super Center ပေါက်ကွဲမှုတွေ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ယနေ့အချိန်မှာတော့ ပေါက်ကွဲမှုတွေ နေ့စဉ်နေ့တိုင်းလိုလို ဖြစ်နေတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

လူထုအုံကြွစေရန်
နမူနာအနေနဲ့ တင်ပြရမယ်ဆိုရင် ၂၀၀၅ ခုနှစ်က ပြည်ပက ဆရာကြီးတွေနဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပက အကြမ်းဖက်အဖျက်သမား (Terrorist)တွေက နိုင်ငံတော်ကို သုံးဖက်သုံးတန်ညှပ်တိုက်ဖို့ စီမံခဲ့ကြပါတယ်။ အဖျက်သမားတွေရဲ့ မြေပေါ်၊ မြေအောက်၊ ပြည်ပြေးတိုက်ကွက်တွေ အားလုံးနီးပါးကို နိုင်ငံတော်က ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးချေမှုန်းပစ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မြေအောက်လုပ်ငန်း
FTUB ကို ၁၉၉၁ ခုနှစ်မှာ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ တစ်ဖက်နိုင်ငံ ချင်းမိုင်၊ မဲဟောင်ဆောင်နဲ့ မဲဆောက်မြို့တွေမှာ ရုံးခန်းတွေဖွင့်လှစ်ခဲ့သလို ဝါရှင်တန်၊ ဆစ်ဒနီနဲ့ တိုကျိုမြို့တွေမှာလည်း ရုံးခန်းတွေဖွင့်လှစ်ပြီး အလုပ်သမားရေးရာကိစ္စတွေကို ဗန်းပြကာ ပြည်တွင်းရေး မငြိမ်မသက်ဖြစ်အောင် ဝင်ရောက်လှုပ်ရှားခဲ့ပါတယ်။ FTUB ဟာ လယ်သမား၊ အလုပ်သမားနဲ့ အခြားသော ရနိုင်သမျှ သတင်းတွေကို စုဆောင်းပြီး ILO နဲ့ အနောက်နိုင်ငံတွေက အလုပ်သမားအဖွဲ့တွေဆီ ပေးပို့ပါတယ်။ ပေးပို့တဲ့အခါ ထောက်ပံ့ငွေရပါတယ်။ အဲဒီထောက်ပံ့ငွေနဲ့ တစ်ဖက်နိုင်ငံကိုရောက်လာတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသားအချို့ကို စည်းရုံးလေ့ကျင့်အသုံးချပြီး ပြည်တွင်းဆူပူမှုဖြစ်စေရန် မြေပေါ်အဖျက်လုပ်ငန်းနဲ့ မြေအောက်လုပ်ငန်းတွေ လျှို့ဝှက်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒီ ဗုံးဖောက်ခွဲမှုတွေဟာ ဘယ်သူတွေရဲ့လက်ချက်လဲဆိုတာ အထွေထွေပြောစရာ လိုမယ်မထင်ပါဘူး။ ဒီဗုံးဖောက်ခွဲမှုတွေဟာ အားအားယားယားရှိတိုင်း လက်ယားပြီး ဖောက်ခွဲနေတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလို ဗုံးဖောက်ခွဲဖို့အတွက် နောက်ကွယ်က ကြိုးကိုင်လှုပ်ရှားတဲ့သူ၊ ငွေကြေးပစ္စည်းထောက်ပံ့ပေးတဲ့သူ၊ တွန်းအားပေးနေတဲ့သူတွေ ပြည်တွင်းမှာရော၊ ပြည်ပမှာပါ အဲဒီတုန်းကလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ အခုလည်းရှိနေပါတယ်။

ပြည်ပအခြေစိုက် (National Council of the Union of Burma-NCUB) လို့ခေါ်တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား ကောင်စီနဲ့ (Federation of Trade Union Burma-FTUB) လို့ခေါ်တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ အလုပ်သမားသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ်ဆိုတဲ့ ပြည်ပြေးအဖွဲ့တွေရဲ့ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးမောင်မောင်ခေါ် ပြည်သစ်ညွန့်ဝေဟာ တစ်ဖက်နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ဒီမိုကရေစီနှင့်

ပေါင်းစပ်ပြီး နိုင်ငံတော်ကို နည်းမျိုးစုံနဲ့ ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်ဖို့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ အဖွဲ့ဖြစ်ပါတယ်။

NCUB နဲ့ FTUB အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးဖြစ်တဲ့ မောင်မောင် ခေါ် ပြည်သစ်ညွန့်ဝေဟာ အနောက်နိုင်ငံကြီးအချို့ရဲ့ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုကို လျှို့ဝှက်တစ်မျိုး၊ ပေါ်ပေါ်ထင်ထင် တစ်ဖုံရယူပြီး အဲဒီငွေတွေနဲ့ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအင်အားစု NDD မှ သိန်းဝင်းကတစ်ဆင့် ပြည်တွင်းမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ ဝန်ထမ်း၊ ဝန်ထမ်းဟောင်းနဲ့ အရပ်သားတွေကို ၂၀၀၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက မဲဆောက်မှာ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းတို့ကိုတွေ့ဆုံရာမှာ ပြည်တွင်းသတင်းတွေ၊ ဝန်ထမ်း၊ အလုပ်သမား၊ လယ်သမားထုအတွင်း လှုံ့ဆော်သွေးထိုးရမယ့် အစီအစဉ်တွေ၊ မြေအောက်စနစ်၊ နိုင်ငံရေးအန်တီမှူးသင်တန်းတွေကို စနစ်တကျလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့ပါတယ်။

ပုံမှန်ထောက်ပံ့ငွေကြေး
လေ့ကျင့်ပေးထားတဲ့ အမာခံတွေကို နိုင်ငံတော်အစိုးရဆန့်ကျင်ရေး စိတ်ဓာတ်တွေ၊ သတင်းယူနည်း၊ ဆက်သွယ်နည်းတွေကို စမ်းသပ်ကြည့်ရှု စိတ်ကျေနပ်ပြီဆိုတာနဲ့ ပြည်တွင်းမှာ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရမယ့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်တွေကို ချမှတ်ပေးပြီး ပြည်တွင်းကို ပြန်လည်စေလွှတ်လိုက်ပါတယ်။ အဲဒီအမာခံတွေအပြန်မှာ ထောက်ပံ့ငွေတွေ သိန်းနဲ့ချီပြီး ပေးလိုက်သလို နောက်ပိုင်းမှာ ပုံမှန်ထောက်ပံ့ငွေတွေကိုလည်း ကြားခံတွေကတစ်ဆင့် ပေးပို့ခဲ့ကြပါတယ်။ NDD မှ သိန်းဝင်းဟာ ပဲခူးဇာတိဖြစ်ပြီး ၁၉၈၈ ခုနှစ် အရေးအခင်းအပြီးမှာ ပဲခူး NLD လူငယ်ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့ပါတယ်။ ပဲခူးမြို့မှာ ဆူပူအုံကြွမှုတွေဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်မှုကြောင့် ၁၉၉၀ မှာ ထောင်လေးနှစ်ကျခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၉၅ မှာ ထောင်ကလွတ်ပြီး ABSDF ထဲ ဝင်ရောက်သွားသူဖြစ်ပါတယ်။

ဗုံးဖောက်ခွဲဖို့စေလွှတ်
သိန်းဝင်းဟာ ABSDF အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်စဉ် ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှာ ပြည်ပြေး ဒေါက်တာ စိန်ဝင်းနဲ့ မိုးသီးဇွန်တို့ ဦးဆောင်ဖွဲ့စည်းတဲ့ (People's Power 21st Century - PP-21) လို့ခေါ်တဲ့ (၂၁) ရာစု ပြည်သူ့စွမ်းအားအဖွဲ့ထဲကို ဝင်ရောက်ပြီး ဖောက်ခွဲရေးတာဝန်ခံအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့ *

ကရင်ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ချည်မျှင်နှင့် အထည်အလိပ်ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းဆင်းပွဲ တက်ရောက်

ဘားအံ ဇူလိုင် ၄
 ကရင်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဇူလိုင် ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်က ဘားအံမြို့ ရက်ကန်းနှင့် သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ချည်မျှင်နှင့် အထည်အလိပ်ကျွမ်းကျင်မှု တစ်နှစ်သင်တန်းနှင့် လက်ရက်ကန်း ခြောက်လ(ဒုတိယအကြိမ်) သင်တန်းဆင်းပွဲသို့ တက်ရောက်အားပေးချီးမြှင့်သည်။



ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်(၄) အသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ဦးစောမြင့်ဦးက ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ယင်းနေ့က သင်တန်းဆင်း သင်တန်းသူများ လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်(၁) ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးမင်းနောင် ကိုယ်စား သင်တန်းသူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင် ကိုယ်စား ပြန်လည်ပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်း စကား ပြန်လည်ပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်း

သင်တန်းသူများ၏ လက်ရာများကို လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးကာ သင်တန်းသူများ၏ လက်ရက်ကန်း ရက်လုပ်မှုအခြေအနေများအား ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်က ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား
 ထို့နောက်ကရင်ပြည်နယ်အမျိုးသမီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကရင်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးက မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

မနက်ဖြန်မှန်းတည့်ချိန်အထိခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
 နေပြည်တော်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်သည်။
 မိုး/လေ

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုလာနိုင်သည်။
 မိုး/လေ

မောင်တော၌ အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ဆေးထိုးသားဖောက်နည်းပညာပေးသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

မောင်တော ဇူလိုင် ၄
 ငါးလုပ်ငန်း စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးစေရန် ဆေးထိုးသားဖောက် နည်းပညာများ လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ နည်းပညာများရရှိ၍ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးလာပြီး အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိ၍ လူမှုဘဝမြင့်မားလာစေရန် အခြေခံငါးမွေးမြူရေး ဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မောင်တောခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။
 အခမ်းအနားတွင် မောင်တောခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးညီထွေးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်/မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ မောင်တောခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းသားများတက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ နှစ်ရက်ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

* စာမျက်နှာ ၆ မှ

PP-21 အဖွဲ့ဟာ ၁၉၉၉ ခုနှစ်အတွင်း ပြည်တွင်းမှာ နေရာအနှံ့ ဆူပူအုံကြွမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာစေဖို့ နိုင်ငံကြီးတစ်နိုင်ငံရှိ P.D. Burma ဆိုတဲ့ အဖွဲ့ရဲ့ ထောက်ပံ့ငွေခန့် ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့ အဖွဲ့လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဖောက်ခွဲရေးတာဝန်ခံ သိန်းဝင်းဟာ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက် လွတ်လပ်ရေးနေ့မှာ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲတွေနဲ့ လူစည်ကားနေတဲ့ မြို့တော်ခန်းမရှေ့ မဟာပန္နက်လှည့်ခြံအနီးမှာ ဗုံးဖောက်ခွဲဖို့ စိုးသိဟ ဦးဆောင်တဲ့ လေးဦးပါအဖွဲ့ကို တာဝန်ပေး စေလွှတ်ခဲ့ပါတယ်။

မြေပေါ်အမာခံတွေ
 အဲဒီအဖွဲ့ဟာ မဟာပန္နက်လှည့်ခြံအနီး ချိန်ကိုက်မိုးတစ်လုံး ချထားခဲ့သော်လည်း လုံခြုံရေးအဖွဲ့တွေက ကြိုတင်တွေ့ရှိ ရှင်းလင်းနိုင်ခဲ့လို့ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတွေ သေကျေဒဏ်ရာရတဲ့ အဖြစ်ဆိုးကြီးက လွတ်မြောက်ခဲ့ပါတယ်။ ဖောက်ခွဲဖို့ကြိုးပမ်းခဲ့တဲ့ စိုးသိဟနဲ့အဖွဲ့ဟာ လက်မတင်လေး လွတ်မြောက်သွားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအဖွဲ့ဟာ ဧပြီလအတွင်းမှာ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးတွေလုပ်ဆောင်ဖို့ ဒုတိယ

နမူနာအနေနဲ့ တင်ပြရမယ်ဆိုရင် ၂၀၀၅ ခုနှစ်က ပြည်ပက ဆရာကြီးတွေနဲ့ ပြည်တွင်း ပြည်ပက အကြမ်းဖက်အဖျက်သမား (Terrorist) တွေက နိုင်ငံတော်ကို သုံးဖက် သုံးတန် ညှပ်တိုက်ဖို့ စီမံခဲ့ကြပါတယ်။ အဖျက်သမားတွေရဲ့ မြေပေါ်၊ မြေအောက်၊ ပြည်ပြေးတိုက်ကွက်တွေ အားလုံးနီးပါးကို နိုင်ငံတော်က ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီး ချေမှုန်းပစ်နိုင်ခဲ့။

အကြိမ် ပြည်တွင်းကို ထပ်မံဝင်ရောက်လာရာမှာ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှာ စိုးသိဟကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့တွေက ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါတယ်။

စိုးသိဟကို စစ်ဆေးချက်အရ နောက်ထပ်အဖွဲ့ဝင်တွေကို ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းတွေနဲ့အတူ ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့မှာ မြဝတီနဲ့ ကျိုဒီးမြို့မှာ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါတယ်။ NDD ရဲ့ ပြည်တွင်းသတင်းကွန်ရက်တာဝန်ခံ သိန်းဝင်းဟာ ပဲခူးသားအချို့ကို လိုအပ်တဲ့သတင်းရယူနည်း သင်တန်း၊ မြေအောက်ဆက်သွယ်မှုတွေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကို ဆက်သွယ်လို့ရမယ့် တရားမဝင်ပြိုဟ်တုဖုန်းတွေ တပ်ဆင်ပေးပြီး ပဲခူးမြို့မှာ မြေပေါ်အမာခံအဖြစ်

၂၀၀၃ ခုနှစ်တစ်ဝိုက်ကစလို့ မြှုပ်နှံခဲ့ပါတယ်။

အမာခံတွေဖြန့်ကြက်
 ၎င်းတို့အဖွဲ့ဟာ မရေရာတဲ့ သတင်းအစအနတွေယူပြီး လုပ်ကြံချဲ့ကားထားတဲ့ မမှန်ကန်တဲ့သတင်းတွေကို ဂြိုဟ်တုဖုန်းကို အသုံးပြုကာ ပြည်ပကိုပေးပို့ပြီး ထောက်ပံ့ငွေတွေ ရယူနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အပြင် BBC နဲ့ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်းပြုလုပ်ပြီး ပုံကြီးချဲ့ထားတဲ့သတင်းတွေကို အကြိမ်ကြိမ်ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း ဝန်ခံခဲ့ပါတယ်။ အလားတူ အခြားမြို့ခံ အမာခံအချို့ထံကလည်း ဂြိုဟ်တုဖုန်း သုံးလုံး သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းဂြိုဟ်တုဖုန်းတွေနဲ့ မဲဆောက်ကို အပြန်အလှန် ဆက်သွယ် သတင်းပေးပို့ခဲ့ကြပါတယ်။

NDD သိန်းဝင်းဟာ ပြည်တွင်းအမာခံတွေ ဆီကရယူထားတဲ့သတင်းအချက်အလက်တွေကို IL0၊ FTUB စတဲ့အဖွဲ့တွေဆီ ပေးပို့ပြီး ထောက်ပံ့ကြေးတွေ ရယူခဲ့ပါတယ်။ သိန်းဝင်းဟာ FTUB က ပြည်သစ်ညွန့်ဝေရဲ့ အထောက်အပံ့ကို အဓိကအားယူပြီး အဖျက်လုပ်ငန်းတွေ ပိုမိုလုပ်ဆောင်လာနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းအမာခံတွေကို တိုးချဲ့စည်းရုံးပြီး ငွေကြေးထောက်ပံ့နိုင်တာကြောင့် ပြည်တွင်းမှာ အမာခံတွေ ဖြန့်ကြက်ထားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဆက်စပ်ဖြစ်ပေါ်လာ
 NDD က သိန်းဝင်းနဲ့ ၎င်းရဲ့ဆရာ FTUB က ပြည်သစ်ညွန့်ဝေတို့ မြန်မာပြည်ဖျက် စီမံကိန်းတွေဟာ အမြောက်အမြားပါပဲ။ ပြည်သစ်ညွန့်ဝေဟာ

NCGUB က ဒေါက်တာ စိန်ဝင်းနဲ့ ၁၉၉၇ ခုနှစ်ဝန်းကျင်မှာ နှစ်ကိုယ့်တစ်စိတ် လုပ်ကြံခဲ့တဲ့အစီအစဉ်တွေ မအောင်မြင်တာကို လက်မလျှော့ဘဲနဲ့ နောက်ပိုင်းတစ်လျှောက်လုံး အဖျက်လုပ်ရပ်တွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့တာ တစ်ပုံတစ်ပင်ပါပဲ။ နောက်ဆက်တွဲအနေနဲ့ ရန်ကုန်မြို့သုံးနေရာမှာ တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း အချိန်ကိုက်ဖောက်ခွဲခဲ့တဲ့ အဖြစ်ဆိုးကြီးဟာ ၎င်းတို့ လက်ချက်တွေဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာပြည်ဖျက် စီမံကိန်းတွေ အဲဒီအချိန်က လုပ်ဆောင်ခဲ့တာတွေဟာ ယနေ့ကာလ ဖြစ်ပျက်နေတာတွေနဲ့ သဘောတရားအတူတူဖြစ်သလို ဆက်စပ်ဖြစ်ပေါ်လာတာတွေ အများကြီးပါပါတယ်။

ယနေ့ မိုးခွဲတိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးမှုဖြစ်စဉ်တွေနဲ့ အတိတ်ကဖြစ်စဉ်တွေဟာ တိုင်းပြည်ဖျက်စီးအောင် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ချိတ်ဆက်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြတာတွေ ဘယ်လိုပုံစံအမျိုးမျိုးတွေ ဖြစ်ခဲ့ဖြစ်ခဲ့ ထူးမြားနား မီးကုန်ရေခန်းနေပြီဖြစ်တဲ့ မထူးဇာတ်လမ်းတွေရဲ့ နိဂုံးအဆုံးသတ်ကိုတစ်နေ့တော့ရောက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ငါးမွေးမြူရေးကန်များ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုမှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးသတိပေးနှိုးဆော်ချက်

နိုင်ငံတော်စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် ပြည်ပတင်ပို့ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ငါးမွေးမြူရေး ကန်များဖြင့် မွေးမြူဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိုးအလွန်အကျွံရွာသွန်းခြင်း နှင့် မြစ်ရေကြီးခြင်းများကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကန်များ ရေကြီးနစ်မြုပ် ခြင်းမှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်နှင့် ဆုံးရှုံးမှုလျော့နည်းစေရေးအတွက် အောက်ဖော်ပြပါအချက်များကို ငါးပစ္စည်းမွေးမြူရေးကန်များ၌ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်သတိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည် -

- ❖ ငါးမွေးမြူရေးကန်များ၏ ကန်ဘောင်များ ခိုင်ခံ့ရန်အတွက် ကန်ဘောင်ပါးသော နိမ့်သောနေရာများတွင် သဲအိတ်များဖို့၍ ကန်ဘောင်ခိုင်ခံ့အောင်ပြုလုပ်ထားပါရန်၊
- ❖ အကယ်၍ရေကြီးရေလျှံလာပါက ငါးများလွတ်ထွက်မှုမရှိစေရေး အတွက် ဇာပြာပိုက်များဖြင့် ကာရံထားပါရန်၊
- ❖ ရေစီးကြောင်းနှင့်နီးသော ငါးကန်များတွင် ရေတိုက်စားမှု

ကာကွယ်ရန်အတွက် တုတ်ရိုက်ပြီးဝါးထရံများဖြင့် ကာရံ၍ သဲအိတ် များ ဖို့ထားပါရန်၊

- ❖ လိုအပ်ပါကငါးများ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်ရန်အတွက် ငါးဖမ်းပိုက်များ၊ စက်လှေများနှင့် စက်ပစ္စည်းများအား ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါရန်နှင့် အထူးသဖြင့် မျိုးငါးကြီးများအား ဦးစားပေးရွှေ့ပြောင်းထားပါရန်၊
- ❖ သိုလှောင်ထားသော ငါးအစာနှင့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများအား ရေလွတ်သော နေရာသို့ရွှေ့ပြောင်းထားပါရန်၊
- ❖ ပုံမှန်အစာကျွေးခြင်းဖြင့် ငါးများလွတ်ထွက်မသွားစေရေး ဆောင်ရွက်ထားပါရန်၊
- ❖ မွေးမြူရေးကန်၏ ရေထွက်/ရေလျှံပေါက်များ၊ ရေကျော်မည့် နေရာများအား အစဉ်ဂရုတစိုက်စစ်ဆေးနေပါရန်၊
- ❖ ထူးခြားသည့်အခြေအနေများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင်ရန် အတွက် ဆက်သွယ်သတင်းပို့နိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ကြိုတင်

ပြင်ဆင်ထားပါရန်၊

- ❖ နိုင်ငံပိုင်ရေဒီယို၊ အသံလွှင့်ဌာနများမှ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိသော အရေးပေါ်မိုးလေဝသ သတိပေးချက်များနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းများကို အမြဲဂရုတစိုက်နားထောင်ပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းထုတ် နေ့စဉ်သတင်းစာများတွင်ပါရှိသည့် မိုးလေဝသနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်း၊ ဆောင်းပါးများအား အမြဲမပြတ်ဖတ်ရှုသတိပြုပြီး ငါးမွေးမြူသူအချင်းချင်း သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်ကြပါရန်၊
- ❖ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုအတွက် အရေးပေါ်အခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်ပါက နီးစပ်ရာ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနများနှင့် ဆက်သွယ်အကူအညီ တောင်းခံကြပါရန်၊

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

□ ရှေ့ဖိုးမှ
ယမန်နှစ်က ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြတိုက်နှင့် နတ်မောက်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း နေအိမ်ပြတိုက်တို့ကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ပြသနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် ခဲ့သော်လည်း ယမန်နှစ်ကကဲ့သို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ရောဂါ ကာကွယ်၊ တားဆီး၊ ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များအပေါ် လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ပြသရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဖော်ပြထား

ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်(သို့မဟုတ်)ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြတိုက်သည် အမှတ်(၂၅)၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်း (ယခင်တာဝါလိန်းလမ်း)၊ ဗိုလ်ချုပ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၌ တည်ရှိသည်။ ဘဲဥပုံသဏ္ဍာန် မြေကွက်ဖြစ်၍ ခြံဝင်းအကျယ်မှာ ၂ ဒဿမ ၄၂၃ ဧက ရှိသည်။ ၁၉၂၁ ခုနှစ်တွင် အနောက်တိုင်း ဗိသုကာဟန် ရောနှောတည်ဆောက်ထားသော ၂၀ ရာစုဥရောပပုံစံဖြစ်သည်။ နေအိမ်အဆောက်အအုံမှာ ခြံဝင်းအတွင်းရှိသော ၁၈ ပေမြင့်သည့် ကုန်းပေါ်တွင် တောင်ဘက်သို့မျက်နှာစာပြုကာ တည်ဆောက်ထား ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်၏ နောက်ခံသမိုင်းအကျဉ်း၌ ဖော်ပြထားသည်။ ပြတိုက်၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းငယ်စဉ်မှစ၍ ကျောင်းသားဘဝ၊ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုဘဝနှင့် ဖြတ်သန်းမှုပုံရိပ်များ အပါအဝင် ဈာပနအခမ်းအနား မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံမြောက်မြားစွာလည်း ရှိနေကြောင်း လည်း သိရသည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကွယ်လွန်ပြီးနောက် ကျန်ရစ်သူမိသားစု ဆက်လက်နေထိုင်ခဲ့၍ ၁၉၅၃ ခုနှစ်တွင် နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း အရှေ့တောင်ဘက်ရှိ ရေကန်၌ သားလတ်ဖြစ်သူ အောင်ဆန်းလင်း ရေနစ်သေဆုံးပြီးနောက် အဆိုပါနေအိမ်တွင် မည်သူမျှ ဆက်လက်နေထိုင်ခြင်းမရှိတော့ဘဲ ၁၉၅၅- ၁၉၅၆ ခုနှစ်တွင် ယဉ်ကျေးမှုဗိမာန်ဦးစီးဌာန၏ ပထမဆုံးသော ညွှန်ကြားရေးဝန် ဦးသာမြတ်၊ အမျိုးသားပြတိုက်၊ ပြတိုက်မျိုးကြီးဒေါ်ညွန့်ဟန်နှင့်

အကြံပေးအရာရှိ Dr.Niharan Rays တို့မှဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းပြတိုက်နေအိမ်အား အများပြည်သူ ကြည့်ရှုနိုင်ရေးအတွက် ပြတိုက်အဖြစ် ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။

ထို့နောက် ၁၉၅၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၉ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဗိုလ်ချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်ခင်ကြည်ထံမှ ပြတိုက်ပစ္စည်းများအဖြစ် ပြသ ထားရှိရန် ပရိဘောဂပစ္စည်း ၅၃ မျိုးနှင့်အခြားပစ္စည်း များကို စုဆောင်းနိုင်ခဲ့ပြီး ၁၉၅၇ ခုနှစ်တွင် အောင်ဆန်းမြို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးတပ်မှ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနေအိမ်အား မွမ်းမံပြင်ဆင် ခဲ့ကာ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းပြတိုက်ကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပြသခဲ့ကြောင်း၊ တော်လှန်ရေးကောင်စီ အစိုးရလက်ထက်တွင် ပြတိုက်အဆောက်အအုံနှင့် နေအိမ်တစ်ခုလုံးကို ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခဲ့ကာ ၁၉၆၂ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ၁၅ နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားနှင့်အတူ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းပြတိုက်ကို နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီထိ အခမဲ့ဖွင့်လှစ်ပြသခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

အကြီးစားပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်း

၁၉၉၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်မှစတင်၍ ပြတိုက်ကို အကြီးစားပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခဲ့ ပြီးနောက် ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းမှု လုပ်ငန်းအရပ်ရပ် အတွက် နိုင်ငံတော်မှ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကျခံသုံးစွဲ ခဲ့ကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက် အဆောက် အအုံမှာ မူလက သံကူကွန်ကရစ်မဟုတ်ဘဲ သစ်သားထည် အုတ်ရိုးစီ အဆောက်အအုံသာဖြစ်ပြီး အကြီးစားပြင်ဆင်သည့်အခါ မူလလက်ရာမပျက် စေဘဲ လိုအပ်သောနေရာတွင် ကြွိုင်မှုအတွက် သံကူကွန်ကရစ်များဖြင့် မွမ်းမံထိန်းသိမ်းခဲ့ကာ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားနှင့်အတူ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းပြတိုက်ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ပွင့်သစ္စာ
ဓာတ်ပုံ- စိုးမြင့်အောင်

ဆရာကြီး ကာတွန်းမောင်စိန်၏ ကာတွန်းလက်ရာများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြပါသည်။
စာတည်း



၁။ ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာရှောင်ကြဉ်ပါ

ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာတွင်ပါဝင်သော ဆေးရွက်ကြီးသည် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များတွင် အောက်ပါ အခြေအနေများကို ဖြစ်ပွားစေနိုင်ပါသည်။

- ကိုယ်ဝန်ပျက်ခြင်း
- ကလေးအသေမွေးခြင်း၊ လမစေ့ ပေါင်မပြည့်သောကလေး မွေးဖွားခြင်း
- မွေးရာပါ ကိုယ်လက်အင်္ဂါချို့ယွင်းသည့်ကလေးမွေးဖွားခြင်း
- မွေးစကလေး ရုတ်တရက် သေဆုံးခြင်းများ

သူတစ်ပါးဆေးလိပ်ငွေ့ကို ရှူရှိုက်ရခြင်းသည် ကိုယ်တိုင်ဆေးလိပ်သောက်ခြင်းကဲ့သို့ပင် ရောဂါ ဖြစ်ပွားစေသဖြင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များအနေဖြင့် သတိပြုဆင်ခြင်နိုင်ပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန



ရခိုင်ပြည်နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

စစ်တွေ ဇူလိုင် ၄ ရခိုင်ပြည်နယ်အဆင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၏ (၅/၂၀၂၁) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီက ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဖြစ်ပွားမှုမြင့်မားလာ အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင် ပြည်နယ်အဆင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန် ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတ်ယလှိုင်း သည် မလကုန်ခါနီးတွင် စတင် ဖြစ်ပွားလာသည်ကိုမှတ်တမ်းများ အရ တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယခု ဆိုလျှင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ တွင် ဖြစ်ပွားမှုမြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ဘေးမဖြစ် ပွားမီ၊ ဘေးဖြစ်ပွားနေစဉ်၊ ဘေးဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဆောင်ရွက် ရမည့်လုပ်ငန်းများကို စီစဉ်

ဆောင်ရွက်ထားနိုင်ရန်အတွက် ယခုအစည်းအဝေးကို အရေးပေါ် ခေါ်ယူရခြင်း ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးပေးကြ စေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆွေးနွေးတင်ပြ ထို့နောက် ပြည်နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တွေ့ရှိခဲ့မှုအခြေအနေ၊

ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခဲ့မှုနှင့် ဆက်လက် ထိုးနှံပေးသွားမည့် အခြေအနေများ၊ နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများ ခေတ္တ ပိတ်ထားမည့် အခြေအနေများ၊ အခြေခံ ပညာကျောင်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးညွှန်ကြားချက်များ နှင့်အညီ ပညာသင်ကြားနေမှု၊ ပြည်သူ့အားလုံး ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင် သွားလာနိုင်ရေး၊ အသိပညာပေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး

နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေး ထုတ်ပြန်ချက်များ ကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်း ထုတ်ပြန်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်နေမှု တို့ကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်နယ် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ် အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ရှေ့ခရီး

- ❖ လောကီကိစ္စ၊ သာမန်မျှကို ငါကအမှန်၊ သူမမှန်ဟု ကော်ဆိုရေး၊ ခက်ချေသေးသည် ရှုပ်ထွေးကြောင်းခံ များစွာမို့...။
- ❖ အများလူတွေ၊ ထောက်ခံချေလည်း မှန်ပေလွန်းစွာ၊ ကောက်ချက်ချဖို့ ခက်လှတတ်စွာ၊ ဓမ္မတာတည့် မှားရာကြိုက်သူ များလေ့မို့...။
- ❖ အများလူတွေ၊ ကန့်ကွက်ချေလည်း မှားလေပြီကော၊ တပ်အပ်ပြောဖို့ စောကြောသေချာ၊ လိုအပ်စွာတည့် မှန်ရာကြိုက်သူ နည်းလေ့မို့ ...။
- ❖ စိတ်ခံစားမှု၊ အရင်းပြု၍ မှားမှုမှန်ရေး၊ ဆုံးဖြတ်တွေးက ရင်လေးဖွယ်ရာ၊ ကြိုတတ်စွာတည့် ...။
- ❖ ကိုယ်စီအရေး၊ အများရေးနှင့် တိုင်းရေးပြည်ရေး၊ အရေးရေးထိ တွေးချင့်လျော်ကန်၊ အဖန်ဖန်လျှင် အမှန်အမှား၊ သို့ခွဲခြားမှ ထင်ရှားပီစွာ၊ သိကြပါလိမ့် ပညာပြည့်ဝ၊ နှလုံးလှဖြင့် အတ္တဖယ်လျက်၊ လက်ချင်းယှက်ကာ ရှေ့ဆက်ခရီး နှင်ကြအံ့...။
မောင်စိမ်းနောင်(လယ်ဝေး)

ရန်ကုန်မြို့တော် နယ်နိမိတ်အတွင်း ဆိုင်ကယ်စီးနင်းပါက စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ လမ်းညွှန်မှု၊ ရန်ကုန် မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့တော်သန့်ရှင်း သာယာလှပရေးနှင့် နေချင်စဖွယ်မြို့တော်ကြီးအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ ရန်ကုန်မြို့တော် နယ်နိမိတ်အတွင်း မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ မောင်းနှင်စီးခြင်းကို စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ နှင့်အညီ ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။
ယာဉ်အန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်မှုများ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမြို့တော်ကြီးဖြစ်ပြီး လူဦးရေထူထပ် များပြားသည့် ရန်ကုန်မြို့တော်ကြီးကို အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ယာဉ်အသုံးပြုမှု၊ လမ်းအသုံးပြုမှု စနစ်တကျ မှန်ကန်စေရေး သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ကြပ်မတ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာ တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း မော်တော်ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင် အသုံးပြုသူများသည် စည်းကမ်းမဲ့စွာ မောင်းနှင်အသုံးပြုမှုများကြောင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်မှုများ မကြာခဏကြုံတွေ့နေရပြီး မြို့တော် သန့်ရှင်းသာယာရေးကိုလည်း ထိခိုက်လျက်ရှိသည်။
မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ ယင်းသို့ရန်ကုန်မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကြုံတွေ့မှု များနှင့် မြို့တော်သန့်ရှင်းသာယာရေး ထိခိုက်မှုမဖြစ်ပေါ်စေရေး ရှောင်ရှားရန်အတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ လမ်းညွှန်မှု၊ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှု ဖြင့် မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၁၇ ပုဒ်မခွဲ(၅)နှင့် ပုဒ်မ ၃၃၆ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တို့အရ အပိုင်ထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ရန်ကုန် မြို့တော် နယ်နိမိတ်အတွင်း မော်တော်ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်ခွင့်မပြုသော လမ်းများကို ပြီးခဲ့သော ဇွန်လကတည်းက ထုတ်ပြန်ထားပြီးဖြစ်သည်။ ယင်းဥပဒေကို ဖောက်ဖျက်၍ လိုက်နာမှုမရှိဘဲ ကျူးလွန်ပါက ပြစ်မှု ထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ဒဏ်ငွေကျပ် တစ်သိန်းမှ အများဆုံး

ကျပ်ငါးသိန်းအထိ ချမှတ်အရေးယူခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အသီးသီးဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ် ရန်ကုန်မြို့တော် နယ်နိမိတ်အတွင်း ဆိုင်ကယ်စီးနင်းခွင့် မပြုတော့ သည့် ကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်အသီးသီးသို့ လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း တိုင်းအဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများသို့လည်းကောင်း၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့များသို့ လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များသို့ လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးရှိ ဌာနဆိုင်ရာများသို့လည်းကောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီမှ အသီးသီးဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ်၍ လတ်တလော လိုက်နာမှုမရှိသည့် မြို့နယ်များအတွင်း ထိရောက်စွာ အရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ မလုပ်ဆောင်မီ အသိပေးကြေညာခြင်း၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် နှိုးဆော်ခြင်းများကို လည်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။
ယာဉ်အန္တရာယ်ကြုံတွေ့ရမှု ယင်းသို့ ရန်ကုန်မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း မော်တော်ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်အသုံးပြုမှုကို တားမြစ်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီး မြို့တော် စည်ပင်နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်အားလုံးပါဝင်သော်လည်း ဒလ မြို့နယ်နှင့် ဆိပ်ကြီးခနောင်တို့ နှစ်မြို့နယ်အတွင်းတွင် တရားဝင်စီးနင်း မောင်းနှင်ခွင့်ပြုထားဆဲဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နယ်နိမိတ်အတွင်း ဆိုင်ကယ်စီးနင်းမှု အများဆုံးမြို့နယ်များမှာ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ သန်လျင် မြို့နယ်၊ ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်နှင့် လှည်းကူးမြို့နယ် တို့ဖြစ်ကြပြီး ယာဉ်အန္တရာယ်ကြုံတွေ့ရမှုမှာလည်း ယင်းမြို့နယ်များမှာ အများဆုံးကြုံတွေ့ခဲ့ကြရကြောင်း သိရသည်။
မြင့်မိုရ်

* နိုင်ငံတကာမှ ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပရန်စီစဉ်ထားသည့် အာဆီယံ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲနှင့် ယူ-၁၆ ပြိုင်ပွဲမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ကျင်းပနိုင်ရန် မသေချာ သေးကြောင်း သိရသည်။ လာမည့်နှစ်တွင်မူ နှစ်တိုင်းပုံမှန်ကျင်းပနေသည့် အာဆီယံပြိုင်ပွဲများအပြင် ၂၀၂၃ အာရှဖလား ယူ-၂၀ ခြေစစ်ပွဲနှင့် ၂၀၂၃ အာရှဖလား ယူ-၁၇ ခြေစစ်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာလူငယ် ဘောလုံးအသင်းများအနေဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများနှင့် ကပ်ရောဂါအပေါ်မူတည်၍ လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းနည်းပြချုပ် အဖြစ် ဦးစိုးမြတ်မင်း၊ ယူ-၁၆ အသင်းနည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးချစ်နိုင်တို့ကို တာဝန်ပေးထားသည်။
မြန်မာလူငယ်အသင်းများသည် ရွေးချယ်ထားသည့်ကစားသမား များ အတွေ့အကြုံရစေရန် ပြည်တွင်းလိဂ်ပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိပြီး မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းမှာ Junior Lions အသင်းအမည်ဖြင့် MNL-2 (ပထမတန်း)ပြိုင်ပွဲ၊ မြန်မာယူ-၁၆ အသင်းမှာ MFF Youth အသင်း အမည်ဖြင့် MNL ယူ-၁၉ လိဂ်ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ သော်လည်း ကပ်ရောဂါကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လကတည်းက ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မှုရပ်နားထားရသလို လက်ရှိအချိန်ထိလည်း စခန်းဝင် လေ့ကျင့်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပေ။ ကိုညီလေး

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီသည် “တရုတ်အံ့ဖွယ်” ၏ ပင်မတွန်းအားဖြစ်သည်

ယခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့သည် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ထူထောင်သည့် နှစ် (၁၀၀) ပြည့်ဖြစ်ပြီး ယင်းသည် တရုတ်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် အရေးပါသည့်နေ့ရက်ဖြစ်သကဲ့သို့ တရုတ်နိုင်ငံ လူနေမှုအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံး၏ အရေးပါသောသမိုင်းဝင်မှတ်တိုင်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းသည် ယခင်အောင်မြင်မှုနှင့် လူနေမှုဘဝများကို ပြန်ပြောင်းအောက်မေ့ပြီး ကောက်ချက်ချသည့် အချိန်အခါတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။

ပါတီဝင်ပေါင်း ၉၂ သန်း

လက်ရှိတွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီတွင် ပါတီဝင်ပေါင်း ၉၂ သန်းကျော်ရှိပြီး ထူထောင်ခါစကနဦးအစမှာတော့ ပါတီဝင် ၅၀ သာရှိပါသည်။ ဝေးလံလှသည့် ၁၉၂၁ ခုနှစ်၌ အလုပ်သမားနှင့် တောင်သူများ၏ တော်လှန်ရေးလှုပ်ရှားမှုကို အခြေခံသည့် အင်အားအသစ်က တစ်နေ့တွင် “တရုတ် အံ့ဖွယ်” ကို ဖော်ဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု တွေးထင်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ ထိုအချက်က တရုတ်နိုင်ငံကို ကန့်ကွက်ရန်တက်ကြွသူများပင် ဝန်မခံ၍ မရနိုင်ပါ။

တစ်ချိန်တည်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပုံစံ အောင်မြင်မှုရရှိသည့် အခြေခံအကြောင်း ရင်းသည်လည်း အလွန်ရိုးစင်းပါသည်။ ၎င်းသည် တရုတ်ပြည်သူတို့၏ ရိုးသားသော ချစ်မြတ်နိုးမှုနှင့် ပေးဆပ်လိုသည့်စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့က တရုတ်နိုင်ငံ၏ ထူးမြတ်သောအခြေခံ၊ ၎င်း၏မယိုင်လဲနိုင်သော အခြေခံဖြစ်သည့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီကို ခိုင်မြဲစွာယုံကြည်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ကွန်မြူနစ်ပါတီခေါင်းဆောင်နှင့် ပြည်သူများ၏ဆက်နွယ်မှုကြောင့် လူနေမှုအဖွဲ့အစည်းကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ထူးခြားသည့်အောင်မြင်မှုများ ရရှိနိုင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏တွက်ချက်မှုအရ လွန်ခဲ့သည့် ရှစ်နှစ်အတွင်း၌ ကျေးလက်နေပြည်သူပေါင်း ၉၈၉ ဒသမ ၉ သန်း ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပျောက်ခဲ့ပြီး ခရိုင်ပေါင်း ၈၃၂ ခု၊ ကျေးလက်တောရွာပေါင်း ၁၂၈ ခု ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ပျောက်ခဲ့ပါသည်။

သို့သော် ယင်းသည် လှည့်ကွက်သို့မဟုတ် အဆင်းရှိသော်လည်း အချင်းမရှိသည့် အချက်အလက်မဟုတ်ဘဲ အပြန်အလှန်အကျိုးပြုသော ဆက်ဆံရေးမူဝါဒ၏ စံပြုမှုနာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ အဆိုပါနိုင်ငံသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပျောက်ရေးအတွက် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၄၆ ဘီလီယံ ထည့်ဝင်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်ပြောသကဲ့သို့ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် နှောင်းပိုင်းမှစ၍ တရုတ်နိုင်ငံသား သန်းပေါင်း ၇၇၀ ကျော်က အဆိုပါထည့်ဝင်မှုကို အားကိုး၍ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပျောက်ခဲ့ပါသည်။

ပုဂ္ဂလိကပိုင်စနစ်နှင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေး ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ခေတ် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်ပမူဝါဒနှင့် ပြည်တွင်းမူဝါဒများတွင် ဘက်အသီးသီးက အလေးအနက် စဉ်းစားဆင်ခြင်သည့် မဟာဗျူဟာများထဲကတစ်ခုသည် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီက တရုတ်ဝိသေသဆောင်သည့် ဆိုရှယ်လစ်စီးပွားရေး ဖော်ဆောင်ကာ အရင်းရှင်ဝါဒယန္တရားကို အသုံးပြု၍ ပုဂ္ဂလိကပိုင်စနစ်နှင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေးကို တင်သွင်းရန် အောင်မြင်စွာဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာ့အတက်ကြွဆုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပျောက်ရေးအတွက် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၄၆ ဘီလီယံ ထည့်ဝင်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်ပြောသကဲ့သို့ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် နှောင်းပိုင်းမှစ၍ တရုတ်နိုင်ငံသား သန်းပေါင်း ၇၇၀ ကျော်က အဆိုပါထည့်ဝင်မှုကို အားကိုး၍ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပျောက်ခဲ့ပါသည်။

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ မဟာဗျူဟာ အဆိုပါနည်းလမ်းသည် တရုတ်နိုင်ငံကို ယနေ့ခေတ်ကမ္ဘာမှာ ဖောက်ပြန်ရေးဝါဒီ (Reactionary) နိုင်ငံရေးရှိသည့် နိုင်ငံများနှင့် အတူတကွတည်ရှိစေနိုင်သည့် တစ်ချိန်တည်းတွင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ပျက်စီးစေ

တရုတ်နိုင်ငံက ကမ္ဘာပေါ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအရှိဆုံး စီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ပြီးသည့်တစ်ချိန်တည်းတွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဆိုရှယ်လစ် နိုင်ငံရေးနှင့်စီးပွားရေး၏ အတွေးအခေါ်နှင့်လားရာကို အောင်မြင်စွာကျင့်သုံးလျက်ရှိပါသည်။ ပြောင်းပြန်အနေဖြင့် ၎င်းတို့သည်လည်း တရုတ်နိုင်ငံကို ကမ္ဘာ့အတိုင်းအတာ၌ ဦးဆောင်သည့် အဆင့်အတန်းကိုလည်း အောင်မြင်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်စေခဲ့ပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသည် အခြားနိုင်ငံ၏ပြည်တွင်းရေးကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမရှိဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အနိမ့်ဆုံးနိုင်ငံများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဆဲနိုင်ငံများကို တက်တက်ကြွကြွကူညီ သည့်မူဝါဒသည် တစ်ကမ္ဘာလုံး၏ အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံရပါ

ဆဲနိုင်ငံအနေဖြင့် စီးပွားရေးတွင် အရင်းရှင်ဝါဒကို အသုံးပြုရာမှာ တရုတ်နိုင်ငံက လူမှုရေးထင်မြင်ယူဆချက်ရှိပြီး သာမန်ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ဂရုပြုသည့် ဆိုရှယ်လစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အမြဲတစေနှင့် ဆက်လက်ဖြစ်တည်သွားမည်ဟု မိမိတို့ဆိုနိုင်ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံက ကမ္ဘာပေါ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအရှိဆုံး စီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ပြီး သည့်တစ်ချိန်တည်းတွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏

ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဆိုရှယ်လစ် နိုင်ငံရေးနှင့်စီးပွားရေး၏ အတွေးအခေါ်နှင့်လားရာကို အောင်မြင်စွာကျင့်သုံးလျက်ရှိပါသည်။ ပြောင်းပြန်အနေဖြင့် ၎င်းတို့သည်လည်း တရုတ်နိုင်ငံကို ကမ္ဘာ့အတိုင်းအတာ၌ ဦးဆောင်သည့် အဆင့်အတန်းကိုလည်း အောင်မြင်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်စေခဲ့ပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသည် အခြားနိုင်ငံ၏ပြည်တွင်းရေးကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမရှိဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအနိမ့်ဆုံးနိုင်ငံများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဆဲနိုင်ငံများကို တက်တက်ကြွကြွကူညီသည့်မူဝါဒသည် တစ်ကမ္ဘာလုံး၏ အသိအမှတ်ပြုခြင်း ခံရပါသည်။

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ မဟာဗျူဟာ အဆိုပါနည်းလမ်းသည် တရုတ်နိုင်ငံကို ယနေ့ခေတ်ကမ္ဘာမှာ ဖောက်ပြန်ရေးဝါဒီ (Reactionary) နိုင်ငံရေးရှိသည့် နိုင်ငံများနှင့် အတူတကွတည်ရှိစေနိုင်သည့် တစ်ချိန်တည်းတွင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ပျက်စီးစေ

စာရေးသူ - Seymour Mammadov
Source - China Daily

အခြားသူများအား အတင်းအဓမ္မ လက်ခံခိုင်းပြီး အခြားသူ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ချိုးဖောက်နိုင်သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု မယူဆပါ။ ကံမကောင်းစွာဖြင့် အချို့သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် အနောက်တိုင်း နိုင်ငံများက ထိုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ပါသည်။ သို့သော် မိမိတို့က ဤကဲ့သို့ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမပြုသည့် မူဝါဒ၊ တရုတ်နိုင်ငံက ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အခြား “အများဂရုပြုခံရသည့်ကိစ္စများ” နှင့် သင့်တော်သည့်အကွာအဝေးထားရှိကာ မိမိဘာသာ ဖူလုံသောမူဝါဒကို စမ်း၍ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာကြည့်ပါက အနောက်တိုင်းနိုင်ငံများကဲ့သို့ မိမိ၏ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကို အခြားနိုင်ငံများအား အတင်းအဓမ္မလက်ခံခိုင်းပြီး အခြားဒေသများတွင် အင်အားအတိုင်းအတာအသစ် ရယူသည့် ကျူးကျော်သောမူဝါဒသည် ကောင်းမွန်သည့်ရလဒ် ရရှိခြင်းမရှိသည်ကို မိမိတို့နောက်ဆုံးမှာ တွေ့မြင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါသည်။

ပေကျင်းကို ဗဟိုပင်မအဖြစ်ထားရှိ ဤအနက်အဓိပ္ပာယ်အရဆိုပါက တရုတ်နိုင်ငံ၏ အရေးပါသော ဆိုရှယ်လစ်မူဝါဒတစ်ခုဖြစ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဆဲနိုင်ငံများနှင့် ရင်းနှီးစွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ ၎င်းတို့၏ လူအားနှင့် စီးပွားရေးအလားအလာကို အတူတကွဖော်ထုတ်ခြင်းသည် ယနေ့ခေတ်လူနေမှုအဖွဲ့အစည်း၌ အရေးပါသည့် တုံ့ပြန်မှုရရှိပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် အဆိုပါနိုင်ငံများ၏စီးပွားရေးအတွက် တစ်ကမ္ဘာလုံးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွန်းအား သယ်ဆောင်လာပေးပြီး တရုတ်နိုင်ငံကိုလည်း အဆိုပါ နိုင်ငံများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ လက်ရှိတွင် ပေကျင်းကို ဗဟိုပင်မအဖြစ်ထားရှိသော နိုင်ငံဖြစ်ကျော်စီးပွားရေးဆက်ဆံရေးစနစ်တစ်ခု တည်ဆောက်လာနိုင်စေပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အရေးအပါဆုံး ဆိုရှယ်လစ်နိုင်ငံကြီးဖြစ်နေဆဲဖြစ်ပြီး တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီက “လူသားအရင်းခံ” သည့်မူဝါဒနှင့် ရည်မှန်းချက်ကို အရင်းခံ၍ သာမန်ပြည်သူများ၏ လူနေမှုဘဝနှင့် စည်ပင်သာယာတိုးတက်မှုတွင် ရပ်တည်ကာ အဆက်မပြတ် တိုးတက်၍ တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ အင်အားကြီးထွားနေပါသည်။ ။

မွန်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



မော်လမြိုင် ဇူလိုင် ၄ မွန်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်လင်းထွန်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက မော်လမြိုင်မြို့ လှိုင်ရပ်ကွက် ပရိယတ္တိဓမ္မဗိမာန်တော်ကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ပိုးတွေ့အတည်ပြုလူနာများထားရှိရန် ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယခုခါတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် ပြည်တွင်းကူးစက်မှုနှုန်း မြင့်တက်လာပြီ ဖြစ်သည့်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်း ကြိုတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ပိုးတွေ့အတည်ပြုလူနာများ ထားရှိနိုင်ရန် ကောင်စီအနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ပိုးတွေ့ အတည်ပြုလူနာများအတွက် မော်လမြိုင်မြို့ Isolation Ward-1 တွင် ၁၁၀၊ Isolation Ward-3 တွင် ၂၂၀၊ ပရိယတ္တိဓမ္မဗိမာန်တော်ကြီးတွင် ၁၅၀၊ မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် သံလွင်ဆောင်တွင် ၁၅၀ နှင့် ထားဝယ်ဆောင်တွင် ၁၅၀ ဖြင့် ထားရှိနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်သည်။

အလားတူ မွန်ပြည်နယ်တွင် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစခန်းများပြင်ဆင်ထားရှိမှုများကိုလည်း မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ်တွင် နေရာစုစုပေါင်း ၃၂ ခု၊ လူဦးရေ ၂၄၅၀ ကျော်ထားရှိနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရုရှားသမ္မတပူတင်က နိုင်ငံ၏အမျိုးသားလုံခြုံရေး မဟာဗျူဟာကို အဆင့်မြှင့်တင်

မော်စကို ဇူလိုင် ၄ ရုရှားနိုင်ငံသမ္မတ ပူတင်သည် နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးမဟာဗျူဟာကို ခြောက်နှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံး အကြိမ်အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

ရုရှားသမ္မတ ပူတင်သည် အဆိုပါ အမျိုးသားလုံခြုံရေး မဟာဗျူဟာကို ဇူလိုင် ၂ ရက်တွင် အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့ခြင်း

ဖြစ်ပြီး ယင်းအမျိုးသားလုံခြုံရေးမဟာဗျူဟာကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက နောက်ဆုံးပြင်ဆင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့သည့် ရုရှားနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးမဟာဗျူဟာတွင် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပြီးပြည့်စုံသော မဟာမိတ်ဖြစ်မှု၊ မဟာဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ထူးကဲသည့် မဟာဗျူဟာမြောက်မိတ်ဖက်

ဖြစ်မှုတို့ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းအမျိုးသားလုံခြုံရေးမဟာဗျူဟာ၏ မူဝါဒသည် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ၌ ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတို့ကိုရရှိစေမည့် ယန္တရားများကို ဖန်တီးရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသအတွင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ အလယ်အလတ်နှင့် တာတိုပစ်ခုံးကျည်များ ဖြန့်ကြက်ထားမှုသည် ရုရှားနိုင်ငံကို ခြိမ်းခြောက်နေခြင်းဖြစ်



ကြောင်းလည်း အမျိုးသားလုံခြုံရေး သည်။ ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကေ မဟာဗျူဟာတွင် မှတ်ချက်ပြုထား မှတ်ချက်ပြုထား တာသာပြန်-အလင်းသစ်



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျ ၂၉ ဦး သေဆုံးပြီး လူ ၄၀ ထက်မနည်းဒဏ်ရာရရှိ

မနီလာ ဇူလိုင် ၄ လူ ၂၉ ဦး လိုက်ပါလာသည့် ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်၏ C-130 အမျိုးအစား လေယာဉ်တစ်စင်းသည် နိုင်ငံ၏ တောင်ဘက် ဆူလူပြည်နယ် ဂျိုလိုကျွန်းတွင် ဆင်းသက်ရန် ကြိုးပမ်းနေစဉ် ပျက်ကျခဲ့ရာ လူ ၂၉ ဦး သေဆုံးပြီး လူ ၄၀ ထက်မနည်းဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လေယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါလာသည့် ၂၉ ဦးတွင် လေယာဉ်မှူးသုံးဦးနှင့် လေယာဉ်အမှုထမ်း ငါးဦး ပါဝင်ပြီး ကျန်အားလုံးသည် တာဝန်ဖြင့်ခရီးသွားသည့် တပ်မတော်သားများဖြစ်ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဒယ်လ်ဖင်လိုရင်ဇာနာက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါလေယာဉ်သည် နိုင်ငံ၏ မြောက်ဘက် မင်ဒါနာအိုကျွန်းပေါ်ရှိ ကာဂါယန်ဒီအိုရိုမြို့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပို့ဆောင်နေစဉ် ယနေ့ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲခန့်က ဂျိုလိုကျွန်းတွင် ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ဆီရီလီတိုဆိုဘီဂျာနာက

ပြောကြားသည်။

ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့သည် အခင်းဖြစ်ပွားသည့်နေရာ၌ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပြီး လေယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါသည့် လူအများစုကို ကယ်တင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။

အဆိုပါ လေယာဉ်သည် မြို့တော်မနီလာရှိ ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းမှ ထွက်ခွာပြီး ဂျိုလိုကျွန်းသို့ ဦးတည်သွားမီ နိုင်ငံ၏ မြောက်ဘက် မင်ဒါနာအိုကျွန်းပေါ်ရှိ ကာဂါယန်ဒီအိုရိုမြို့သို့ ဦးတည်ပျံသန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်က ပြောကြားသည်။

အလားတူ ယခုနှစ်စွန့်လက် မြို့တော်မနီလာ မြောက်ဘက်တွင် ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်၏ S-70i အမျိုးအစား လေယာဉ်သစ် တစ်စင်းပျက်ကျခဲ့ရာ လေယာဉ်အမှုထမ်း ခြောက်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ တာသာပြန် - ဂျေတီ

အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမှ အပြီးတိုင်ဆုတ်ခွာ

ကဘူး ဇူလိုင် ၄ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ တပ်ဖွဲ့ထားသည့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် အဆိုပါနိုင်ငံရှိ အဓိကကာကွယ်ရေးစခန်းမှ ဇူလိုင် ၂ ရက်တွင် အပြီးတိုင်ဆုတ်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ စစ်သွေးကြွများအား နှစ်ပေါင်း ၂၀ နီးပါး စစ်ဆင်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးနောက် ယခုအချိန်တွင် စစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲမှုများကို ရပ်ဆိုင်းလိုက်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၀၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် စစ်သွေးကြွများက အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက်မြို့ရှိ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးစင်တာအား အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များက အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ စစ်သွေးကြွများအား စစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲမှုများ စတင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါစစ်ဆင်ရေးဆောင်ရွက်မှုများအတွက် ဘာဂရမ်လေယာဉ်ကွင်းသည် စစ်ပွဲ၏အဓိကနေရာဖြစ်သည့်အပြင် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ စစ်အခြေစိုက်စခန်းလည်းဖြစ်သည်။ ၎င်းအခြေစိုက်စခန်းသည် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာတပ်ဖွဲ့များ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံအတွင်း သို့ ဝင်ရောက်နိုင်သည့် အဓိကဝင်ပေါက်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆုတ်ခွာသွားပြီး

နောက် အာဖဂန်နစ္စတန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက အဆိုပါစစ်အခြေစိုက်စခန်းကို ၎င်းတို့ ထိန်းချုပ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုကြေညာသည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆုတ်ခွာသွားပြီးနောက် အာဖဂန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ပြောကြားသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် မြို့တော်ကဘူးရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ်နှင့် အမေရိကန်သံရုံးတို့ကို လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ရန် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်ဦးရေ ၆၅၀ သာ ကျန်ရှိတော့ကြောင်း သိရသည်။

တာလီဘန်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များကလည်း အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမှ အပြီးတိုင်ဆုတ်ခွာသွားသည့်အပေါ် ကြိုဆိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်မှုရရှိစေရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းတို့က ဆက်လက်ပြောသည်။ သို့သော် ၎င်းတို့၏စစ်သွေးကြွတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အာဖဂန်နစ္စတန်စစ်စခန်းများကို စစ်ဆင်ရေးများ ဆင်နွှဲလျက်ရှိသည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကေ တာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၃၀၇၁ ဦးရှိ

နယူးဒေလီ ဇူလိုင် ၄ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၃၀၇၁ ဦး ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၃၀၅၄၅၄၃၃ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်

အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၉၅၅ ဦးရှိခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်း အတာအရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၄၀၂၀၅၅ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိဆဲလူနာစုစုပေါင်း ၄၅၅၃၅၀ ရှိကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၅၂၂၉၉ ဦး ရှိခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ စုစုပေါင်း ၂၉၆၅၈၀၇၈ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ တာသာပြန်-အလင်းသစ်

တရုတ်နိုင်ငံထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအား အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် တောင်အာဖရိက အတည်ပြု

ဂျီဟန်နုစဘတ် ဇူလိုင် ၄
တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Sinovac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ
ကာကွယ်ဆေးအား အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် အတည်
ပြုခဲ့ကြောင်း တောင်အာဖရိက ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး
အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ကြေညာ
သည်။

ယခုနှစ် မတ် ၂၂ ရက်နှင့် ဇွန် ၂၂ ရက်အကြား
တင်ပြထားသည့် တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Sinovac ကိုဗစ်-
၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှု၊
အာနိသင်နှင့် ထိရောက်မှုဆိုင်ရာအချက်အလက်
များအပေါ် အခြေခံ၍ ယင်းကာကွယ်ဆေးကို
အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် အတည်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း
တောင်အာဖရိက ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးအာဏာပိုင်

အဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
အဆိုပါကာကွယ်ဆေးအား အရေးပေါ်အသုံး
ပြုရန် ခွင့်ပြုချက်သည် အခြေအနေအများအပြား
အပေါ်မူတည်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် လျှောက်ထားသူ
အနေဖြင့် ကာကွယ်ဆေးနှင့်ပတ်သက်၍ လက်တွေ့
လေ့လာချက်များ၏ နောက်ဆုံးရလဒ်များကို တင်ပြ
ရန် လိုအပ်သည်။ ထို့အပြင် ယင်းကာကွယ်ဆေးနှင့်
ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာ
ကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရကြောင်း တောင်
အာဖရိက ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့က
ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၅၁၄၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မော်စကို ဇူလိုင် ၄
ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉
ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၅၁၄၂ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေး
တွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ
ပေါင်း ၅၆၁၀၉၄၁ ဦးရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း ရုရှား
ရောဂါတုံ့ပြန်ရေးစင်တာက ယနေ့ပြောကြားသည်။

အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-
၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် ၆၆၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ရာ
အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၃၇၉၂၅
ဦး ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ၁၅၄၈၄
ဦးရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသည့်အတွက်
ဆေးရုံများမှ ပြန်လည်ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေး

အခြေအနေ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူပေါင်း
၅၀၆၈၉၀၁ ဦး ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုဒဏ်ကို ဆိုးရွားစွာ
ခံစားရသည့် မြို့တော်မော်စကို၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄
နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၇၆၂၄
ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ မြို့တော်အတွင်း
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၃၈၇၇၇၅
ဦး ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉
ရောဂါကာကွယ်ဆေးအလုံးစုံ ၄၁၈၂၁၇၉၄ ခန့်
ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

အီရန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃ ဒသမ ၂၅ သန်းကျော်ရှိလာ

တီဟီရန် ဇူလိုင် ၄
အီရန်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉
ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၃၇၈၁ ဦး ရှိခြင်းကြောင့်
နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ
စုစုပေါင်း ၃၂၅၄၈၁၈ ဦးရှိလာကြောင်း အီရန်နိုင်ငံ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် အီရန်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၁၆၅ ဦးရှိခြင်း
ကြောင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအရ ကိုဗစ်-၁၉
ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၈၄၇၉၂ ဦးရှိလာ
ကြောင်း အီရန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ သတင်း
ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

လက်ရှိတွင် အီရန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ
ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်
ရရှိသူစုစုပေါင်း ၂၉၂၆၂၆၆ ဦးရှိကြောင်းနှင့် အထူး
ကြပ်မတ်ကုသဆောင်များ၌ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူ
လျက်ရှိသူစုစုပေါင်း ၃၂၂၉ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

အီရန်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ
ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်အောက်တွင် ကိုဗစ်-
၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူ
၄၄၆၃၅၆၅ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ
ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်လုံးထိုးနှံပြီးသူ ၁၉၈၈၃၈၀
ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၆၀၄၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ



ကွာလာလမ်ပူ ဇူလိုင် ၄
မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၆၀၄၅ ဦး ထပ်မံ
စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်
ခံရသူပေါင်း ၇၇၈၆၅၅ ဦး ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း
မလေးရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်း
ထုတ်ပြန်သည်။

အဆိုပါထပ်မံကူးစက်ခံရသူများအနက် ၂၀ ဦး
သည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများ
ဖြစ်ပြီး ၆၀၂၅ ဦးသည် ဒေသတွင်းကူးစက်ခံရသူ
များဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြား
ရေးချုပ် နူဟ်ဟမ်အိဗ်ဒူလာက သတင်းစာ
ရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ပြောကြားသည်။

အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ၆၃ ဦး

ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ
ပေါင်း ၅၄၉၇ ဦးရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ၅၂၇၁ ဦး
ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်လာသည့်အတွက် ဆေးရုံ
များမှ ပြန်လည်ဆင်းသွားခဲ့ရာ ရောဂါမှပြန်လည်
ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၇၀၅၄၈၆ ဦး (၉၀ ဒသမ ၆
ရာခိုင်နှုန်း) ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ ပိုးတွေ့ဆဲလူနာ ၆၇၆၆၉
ဦးရှိသည့်အနက် ၉၁၇ ဦးသည် အထူးကြပ်မတ်ကုသ
ဆောင်တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုခံယူလျက်
ရှိပြီး ယင်းတို့အနက် ၄၄၃ ဦးသည် အသက်ရှူ
လမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုကိရိယာ
များတပ်ဆင်ထားရကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်



တိုကျိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဆားဘီးယား အားကစားသမားတစ်ဦးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးတွေ့ရှိ

တိုကျို ဇူလိုင် ၄

တိုကျိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဆားဘီးယားလေ့လျော်အသင်းသားတစ်ဦးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးတွေ့ရှိကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရသိရသည်။ ဆားဘီးယားလေ့လျော်အသင်းသည် အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံတိုကျိုမြို့ရှိ ဟာနီဒါလေဆိပ်သို့ ယနေ့ ရောက်ရှိစဉ် ဆေးစစ်မှုများခံယူခဲ့ရာ ၎င်းတို့၏ အသင်းသား တစ်ဦးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကူးစက်ခံထားရကြောင်း စစ်ဆေး သိရှိရသည်။ ဆားဘီးယားလေ့လျော်အသင်းသည် အိုလံပစ်အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာ သည့် အားကစားသမားများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များအနက် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါကူးစက်ခံထားရကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိသည့် ဒုတိယမြောက် အားကစားအဖွဲ့ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သည့်လက

ယူဂန္ဓာအားကစားကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် အားကစားသမား နှစ်ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သည်။ အသက် ၃၀ အရွယ်ရှိသော ဆားဘီးယားလေ့လျော်အားကစား သမားတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိသည့် အတွက် ၎င်းနှင့် အနီးကပ်နေထိုင်သည့် အသင်းသားများကိုလည်း ရက်သတ္တနှစ်ပတ်သီးခြားနေထိုင်စေကာစောင့်ကြည့်လျက်ရှိသည်။ ဆားဘီးယားအသင်းက ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် တိုယာမာခရိုင် နန်တိုမြို့၌ လေ့ကျင့်မှုလုပ်ဆောင်ရန် စီစဉ်ထားရှိသော်လည်း အဆိုပါအစီအစဉ်ကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။ ဂျပန်အာဏာပိုင်များက အိုလံပစ်အားကစားသမားများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များအတွက် ပိုမိုတင်းကျပ်သော ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာအစီအမံများ ချမှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၄၀၃၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဗျူနိုအေးရိစ် ဇူလိုင် ၄

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သောတစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၀၃၄ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၅၆၄၇၃ ဦး ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း အာဂျင်တီးနားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ အလားတူ လွန်ခဲ့သော တစ်ရက်အတွင်း ၂၁၅ ဦးသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၉၅၅၉၄ ဦးရှိလာပြီဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်များ၌ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူသူ ၆၅ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး မြို့တော်ဗျူနိုအေးရိစ်၌ ၆၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်အရ အသက် ၆၀ နှစ်နှင့်အထက်ပြည်သူ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးပထမအကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် အသက် ၇၀ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်စလုံး ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ကာလာဗစ်ဇိုတီက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများကို ဇူလိုင် ၉ ရက်အထိ တိုးမြှင့်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်



အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၅ ဒသမ ၆၃ သန်းကျော်ရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ ဇူလိုင် ၄

အာဖရိကတိုက်၌ ဇူလိုင် ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်း ၅၆၃၇၉၄၁ ဦးရှိလာကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး စင်တာက ပြောကြားသည်။ အာဖရိကသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ၅၅ နိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးအေဂျင်စီများအား ကိုယ်စားပြု သည့် အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း ၁၄၅၇၄၂ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူစုစုပေါင်း ၄၈၉၉၄၉၅ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၊ တူနီးရှားနိုင်ငံ၊ အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံနှင့် အီဂျစ်နိုင်ငံတို့သည် အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု အများဆုံးနိုင်ငံများ ဖြစ်ကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောသည်။ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံသည် ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ နှစ်သန်းကျော်ရှိလာသည့် အာဖရိကတိုက်၏ ပထမဆုံးနိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့ပြီး တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၂၀၄၆၃၁၁ ဦးနှင့် မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၅၃၃၉၄၅ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ အာဖရိကတိုက်၌ အာဖရိကတောင်ပိုင်းဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု အများဆုံးဒေသဖြစ်ပြီး မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်းဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုဒုတိယအများဆုံးဒေသများဖြစ်ကာ အာဖရိကအလယ်ပိုင်းဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုအနည်းဆုံးဒေသဖြစ်ကြောင်း အာဖရိကရောဂါ ထိန်းချုပ် ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၇၂၃၃ ဦးရှိ

ဂျကာတာ ဇူလိုင် ၄

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၇၂၃၃ ဦးရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်း ၂၂၈၄၀၈၄ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၅၅ ဦးရှိခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့်သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း ၆၀၅၈၂ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ပြောကြားချက်အရ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၁၃၁၂၇ ဦးရှိခြင်းကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာ လာသူ စုစုပေါင်း ၁၉၂၈၂၇၄ ဦးရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် လက်ရှိတွင် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံ၏ ပြည်နယ် ၃၄ ခု စလုံး သို့ ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိပြီး အထူးသဖြင့် လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ဂျကာတာ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၄၈၅ ဦး၊ အနောက် ဂျာဗား၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၄၄၈၅ ဦး၊ အလယ်ဂျာဗား၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၉၅၅ ဦး၊ ယိုဂျကာတာ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၆၁၅ ဦးနှင့် အရှေ့ဂျာဗား ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၆၈ ဦး အသီးသီးရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ	ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၁၈၄၃၄၆၄၈၉ ဦး	သေဆုံးသူ ၃၉၈၉၃၄၆ ဦး	ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၆၈၇၀၀၇၈၂ ဦး
---	--	----------------------------	--

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်း၌ လက်နက်/ခဲယမ်းများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားထိခိုက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ လူငယ်များကို တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံတွင် အကြမ်းဖက်သင်တန်းများ တက်ရောက်စေပြီး အများပြည်သူလူထု သွားလာ လှုပ်ရှားလျက်ရှိသည့် နေရာများကို မိုင်းထောင်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ကလေးသူငယ်များ၏ ပညာရေးကို ထိခိုက်စေရန် စာသင်ကျောင်းများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ မိုင်းထောင်တိုက်ခိုက်ခြင်းများကို လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုမရှိဘဲ လုပ်ဆောင် လျက်ရှိသည်။



တရားခံ ကျော်ဇောဟိန်း



တရားခံ သိန်းသန်းမိုး



တရားခံ ဟန်မောင်မောင်ချို



သိမ်းဆည်းရမိသည့် လက်နက်များကို တွေ့ရစဉ်။

ထိုသို့ လုပ်ဆောင်မှုများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ရန်ကုန် - မန္တလေး အမြန်လမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၃၅) အနီး၌ လက်နက်/ခဲယမ်းများ သယ်ဆောင်လာသူ ကျော်ဇောဟိန်း (၁၉)ရပ်ကွက် ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် နေသူနှင့် သိန်းသန်းမိုး (၂၁)ရပ်ကွက် ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် နေသူတို့နှစ်ဦးကို ပရိဘောဂ အမျိုးအစား တက္ကစီယာဉ်ပေါ်မှ AK-47 လေးလက်၊ M-16 နှစ်လက်၊ Glock အမျိုးအစား ၉ မမ ပစ္စုတို နှစ်လက် စုစုပေါင်း လက်နက်ငယ်မျိုးစုံ ရှစ်လက်၊ ကျည်အိမ် ၁၆ ခု၊ MG 2 အီနာဂါ ဗုံးသီး ၁၀ လုံး၊ ၅ ဒဿမ ၅၆ ကျည်

၃၁၃ တောင့်တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့သည်။
တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက် အရ ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် ဆက်စပ် တရားခံ ဟန်မောင်မောင်ချို(ခ) ပေါင်ပေါင်ကို ပခုက္ကူမြို့နယ် မြိုင်သာယာကွက်သစ်ရှိ သနပ်ခါးခြံ အတွင်း၌ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏

ထွက်ဆိုချက်များအရ လက်နက်/ ခဲယမ်းများကို မြဝတီမြို့တွင် နေထိုင်သော နေမျိုးမှတစ်ဆင့် KNDO အဖွဲ့မှ ချိတ်ဆက်ဝယ်ယူ ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ထိခိုက် ပျက်ပြားအောင် အဖျက်အမှောင့်

လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်မည့် တရားခံများအား ကြိုတင်ဖမ်းဆီး နိုင်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အား ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ဆက်စပ်တရားခံများအား ဆက်လက် ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဘားအံ၊ ဘုတ်ပြင်းနှင့် တာချီလိတ်မြို့နယ်တို့၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ဘားအံမြို့နယ် အိန္ဒိယကျေးရွာအုပ်စု ဘုရားလုံကျေးရွာနေ မနန်းသင်္ဇိုင်၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် ကရသုရိမြို့ အေးမြသာယာကျေးရွာအနီး ဘုတ်ပြင်း-ကော့သောင်းသွား ကားလမ်း တွင် ဖုန်းစံအောင် မောင်းနှင်ပြီး ရဲကိုကိုမြင့် လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ် ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၆၀၀၀ ကို လည်းကောင်း။

ထို့အတူ ယင်းနေ့ ညနေ ၄ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့ ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်ရှိ တည်းခိုခန်း ကားပါကင်၌ သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ရဲမင်းထွန်း မောင်းနှင်ပြီး အကာထွန်း လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ အိုက်စံ



ဖုန်းစံအောင်၊ ရဲကိုကိုမြင့်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

တစ်ကိုလိုကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ် ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်း အဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၃ ရက် တွင် မန္တလေး-မုဆယ်ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၂၈၆ စီး၊ သွင်းကုန် ၂၀၁ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ်

သွင်းကုန် ၂၅၇ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူ ပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက တားဆီးမှု နှစ်မူ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅ ဒဿမ ၅၈၀ သန်း) တန်ဖိုးရှိ

တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် တရုတ် နိုင်ငံထုတ် Hanset (Redmi, Honor, Oppo) (95 U) နှင့် တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Hanset (Used Hanset with Box x Charger (Vivo Y31, Vivo Y75, Y-81, Vivo 83, Oppo F-7) (91 U) သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား
၅-၇-၂၀၂၁ တရုတ်နေ့

၀၆:၀၀	ရတနာသုတ်ပါဠိတရားတော်	၁၇:၂၀	ကုန်သွယ်ရေးဝင်း 'စုန်းမာရူး
၀၇:၀၀	နောက်ခင်းသတင်း		ဆရာတော် ဦးအောင်အောင်
၀၇:၃၅	ရုစင်စစ်စာသင်တန်းအပူပူ	၁၈:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၀၇:၄၀	နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ၏ ပြည်သူ့အကျိုးပြုစာတမ်း (၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ) (ထွက်ပုံစုံ)	၁၈:၃၀	ပြည်သူ့အကျိုးပြုစာတမ်း
		၁၉:၂၅	နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ 'ဒုက္ခသည်များအား အကူအညီ ပေးဆောင်ခြင်း' (အပိုင်း-၁၆)
၁၈:၀၀	သတင်းစာသတင်း		
၁၈:၃၅	သွေးကြောရေးရာ	၂၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၉:၃၀	နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ 'ဒုက္ခသည်များအား အကူအညီ ပေးဆောင်ခြင်း' (အပိုင်း-၁၅)		နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ 'ဒုက္ခသည်များအား အကူအညီ ပေးဆောင်ခြင်း' (အပိုင်း-၁၆)
၁၉:၃၀	MRTV National News		ရုပ်မြင်သံကြားအဖွဲ့
၁၉:၀၀	Grade-11 သာသနာ့ရည်ပေး ယင်းခန်းများ 'သောဓဒါနာရုံ'	၂၁:၂၅	နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ 'ဒုက္ခသည်များအား အကူအညီ ပေးဆောင်ခြင်း' (အပိုင်း-၁၇)
၁၆:၃၅	အထောက်အကူပြုရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ 'ဒုက္ခသည်များအား အကူအညီ ပေးဆောင်ခြင်း' (အပိုင်း-၁၈)	၂၂:၂၀	ပြည်သူ့ဘက် 'စွမ်း'

mitv

07:01	News
07:27	Pride of Myanmar - Bagan arts and handicrafts
07:41	Image Of The Monks
08:01	Myanmar Masterclass: Artist Win Pe Myint
08:14	The Lives of Stone Slab and Mortar Makers
08:33	Life In Night Art In Life (Ep-2) Part-2
09:01	Applied Myanmar Traditional Martial Art (Part-2)
09:33	Discovering Tribes
10:16	Today Myanmar: Drug Destruction Ceremony
10:25	Those Who Never Give Up (Ep-6) In Pursuit of a dream
11:01	Applied Myanmar Traditional Martial Art (Part-1)
11:27	History Of Kyaik Wyne Pagoda
11:46	Myanmar's Bamboo Hat

မနက် (၀၆:၀၀ မှ ၀၈:၀၀)	မနက်အထူးသတင်းစာ	ည (၁၉:၀၀ မှ ၁၉:၀၀)	ညသတင်း
၀၈:၀၀ (၀၈:၀၀ မှ ၁၀:၀၀)	ပုဂံတောင်အောက်တောင်	ပုဂံ (၁၅:၀၀ မှ ၁၇:၀၀)	ပုဂံတောင်အောက်တောင် (အပိုင်း-၁)
၀၈:၀၀ (၁၀:၀၀ မှ ၁၁:၀၀)	အသံတော်တော်	ရခိုင် (၁၅:၀၀ မှ ၁၇:၀၀)	ရခိုင်တောင်ပူတောင်တော်
၁၀:၀၀ (၁၁:၀၀ မှ ၁၂:၀၀)	ကရင်နီရေလှိုင်း	ရမ်း (၁၉:၀၀ မှ ၂၁:၀၀)	ရမ်းတောင်ပူတောင်တော်
၁၂:၀၀ (၁၂:၀၀ မှ ၁၃:၀၀)	အထူးသတင်းစာ	စ (၂၁:၀၀ မှ ၂၃:၀၀)	စလင်းတောင်ပူတောင်တော် (အပိုင်း-၂)
၁၃:၀၀ (၁၃:၀၀ မှ ၁၄:၀၀)	အထူးသတင်းစာ		

MRTV Sports

၀၆:၀၀	အစောင့်
၀၆:၃၀	အထူးသတင်းစာ
၀၇:၀၀	Sports News
၀၇:၃၀	Soccer View/ Weekly Sports Info
၀၇:၄၅	အထူးသတင်းစာ
၀၈:၀၀	ပြန်လည်ပေးပို့ရေးအဖွဲ့အစည်း
၁၆:၀၀	၂၀၂၁ ခုနှစ်တိုက်ပွဲပြည့်မယ် အထက် (၂) နှစ်တော် အချိန်သား

MRTV Farmers' Channel
ကို နေ့စဉ် နံနက် (၆:၀၀) နာရီမှ ည (၁၀:၀၀) နာရီထိ
Education Channel
ကို နေ့စဉ် နံနက် (၆:၀၀) နာရီမှ ည (၁၀:၀၀) နာရီထိ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ပါသည်။

www.mrtv.gov.mm
t.me/mrtvnews
www.twitter.com/mrtvwebportal

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှု

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အအုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အအုံများအား ဖျက်ဆီးမှု (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ် အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

တို့ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများသည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ချက်သည် အာဏာရှင်ဆန်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လှည့်လာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အအုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အအုံများအား ဖျက်ဆီးမှု (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ကန်ပက်လက်မြို့နယ် ရှိနော်ကျင်းကျေးရွာ၌ ကြိုးတံတားတည်ဆောက်မှု ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး

ကန်ပက်လက် ဇူလိုင် ၄
ချင်းပြည်နယ် ကန်ပက်လက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်း ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေဖြင့် အောက်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု ရှိနော်ကျင်းကျေးရွာ၌ ကြိုးတံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ကန်ပက်လက် မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။

အဆိုပါ ရှိနော်ကျင်းကျေးရွာ ကြိုးတံတား အရှည် ၄၁၅ ပေ၊ အကျယ် ၄ ဒသမ ၆ ပေ၊ အမြင့်ပေ ၃၀ တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းကို ကန်ပက်လက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ ကျေးလက်

နေပြည်သူများ၏ လုပ်အားထည့်ဝင်မှုတို့ဖြင့် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ နည်းပညာ ပံ့ပိုးမှု၊ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုတို့ဖြင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသား များကိုယ်တိုင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ကန်ပက်လက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသည် တောင်ပေါ်ဒေသဖြစ်ခြင်းကြောင့် မိုးရာသီတွင် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲကြောင်း၊ အဆိုပါကြိုးတံတားသည် ရှိနော် ကျင်းကျေးရွာနှင့် အောက်ကန်ကျေးရွာတို့သို့ ဆက်သွယ် သွားလာသောလမ်းဖြစ်ပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအတွက် အကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ကန်ပက်လက်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထန်းအွမ် က ပြောသည်။



အင်းတော်မြို့နယ် မဲဇာချောင်းကူးသံပေါင်တံတား ကိုယ်ထူကိုယ်ထဆောက်လုပ်ရန် ဒေသခံများလိုလား

အင်းတော် ဇူလိုင် ၄
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် သုက္ခာအုပ်စုတွင် မဲဇာ ချောင်းအားဖြတ်သန်း၍ သီလရွာကျေးရွာနှင့် မြသီတာကျေးရွာတို့ကို ဆက်သွယ်တည်ဆောက်မည့် ကျေးရွာချင်းဆက် ချောင်းကူးသံပေါင် တံတားကို ကိုယ်ထူကိုယ်ထဆောက်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ဒေသခံများက လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“မဲဇာချောင်းမကြီးကို ဖြတ်သန်းပြီး အာရ်စီကွန်ကရစ်တံတား ဆောက်လုပ်ဖို့ဆိုတာ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဒီချောင်းမကြီးရဲ့ရေပြင်အကျယ် က အရှည်ပေ ၆၃၀ ရှိပါတယ်။ သီလရွာကျေးရွာထိပ်ကနေ မြသီတာ ကျေးရွာထိပ်အထိ ရေပြင်အကျယ်အတိုဆုံးပေ ၃၀၀ ခန့်ရှိတဲ့နေရာ ကို သံပေါင်တံတားဆောက်လုပ်ဖို့ လျားထားပါတယ်” ဟု သီလရွာ ကျေးရွာမှ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါမဲဇာချောင်းကိုဖြတ်သန်း၍ ဗန်းမောက်-အင်းတော် ဗဟိုလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ မြသီတာကျေးရွာသို့ ဖြတ်သန်းဆောက်လုပ် မည့် ကျေးရွာချင်းဆက်သံပေါင်တံတား တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် ဒေသခံများက ကုန်ကျငွေအတွက် ချောင်းကူးစက်လှေကူတို့ဆိပ်



လုပ်ငန်းဖြင့်(၁၀)နှစ်ကြာ ရှာဖွေစုဆောင်းလျက်ရှိသော ရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသအတွင်း စေတနာအလှူရှင်များ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ကိုယ်ထူကိုယ်ထ ဆောက်လုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အင်္ဂပူမြို့နယ်၌ မိုးရာသီ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ

အင်္ဂပူ ဇူလိုင် ၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အင်္ဂပူမြို့နယ် ကျောင်းကွင်းကျေးရွာအုပ်စု အတွင်းရှိ တောင်မြန်အောင်သစ်တောကြိုးပိုင်း၌ မိုးရာသီစုပေါင်း သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။

သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲသို့ အမှတ်(၅) တပ်မတော်တန်းမြင့်လေ့ကျင့်ရေး သင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်ဇော်မြင့်ဦး၊ ဟင်္သာတ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်သန်းဝင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်မိုးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မိသားစုစည်းရုံးရေးနှင့် စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခတ္တာထွန်း၊ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မိသားစုစည်းရုံးရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်း ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန္တာနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာန ဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ရပ်ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံပြည်သူ များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကျွန်းအပင် ၁၀၀၊ မန်ဂျန်ရှားအပင် ၂၀၀ စုပေါင်းပျိုးပင် ၃၀၀ တို့ကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

တစ်ချက်ခုတ် ဆယ်ချက်ပြတ် ဝါသနာ

မြင့်မောင်(Phil-Q)

လူတိုင်း ဝါသနာတစ်မျိုးစီ အနည်းဆုံးရှိကြမည်။ တချို့ဆို နှစ်မျိုးသုံးမျိုးရှိကြသည်။ ဝါသနာကား အမျိုးမျိုးရှိ၏။ အားလုံးသိနှင့်ကြသည်မို့ အမည် နာမနှင့်တကွ အထူးမဖော်ပြတော့ပါ။ မြန်မာ့ဆိုရိုး စကားတစ်ခွန်းရှိသည်။ တစ်ချက်ခုတ် သုံးချက်ပြတ် ဆိုသောစကား။ အကြောင်းတစ်ခုတည်းနှင့် အကျိုးသုံးခုပြီးပုံကို ဖော်ညွှန်းသည်။ ထို့ထက် အကြောင်းတစ်ခုတည်းနှင့် အကျိုးများစွာပြီးလျှင် ပိုမကောင်းပါလော။ လူတစ်ဦးတွင် ဝါသနာတစ်ခုရှိ သည်ဆိုပါစို့။ ထိုဝါသနာက အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ကိုပေးလျှင် တစ်ချက်ခုတ် ဆယ်ချက်ပြတ်ဝါသနာ ဟု ဆိုလိုက်သည်။ ထိုမျှ အကျိုးပေးကြီးမားသော ဝါသနာကား မည်သို့သောဝါသနာမျိုးပါနည်း။



စာဖတ်ဝါသနာပင်။ စာဖတ်ခြင်းဟူသည် လူ တစ်ယောက်တွင်ရှိနိုင်သည့် ဝါသနာကောင်းများ အနက် အကောင်းဆုံးဝါသနာဟုဆိုနိုင်၏။ အဘယ် ကြောင့်နည်း။ စာဖတ်ခြင်းသည် မှန်သောအမြင်၊ မှန်သောအတွေးကို ပေးစွမ်းသည်။ အမြင်မှန် အတွေးမှန်လျှင် “မှန်တာလုပ်၊ ဟုတ်တာပြော၊ ရိုးရိုးကျင့် မြင့်မြင့်ကြံ” စေနိုင်သည်။ ထိုအလုပ်၊ ထိုအပြော၊ ထိုအကြံကား ကြီးပွားတိုးတက်ခြင်း၏ အရင်းခံအကြောင်းများဖြစ်၏။ တစ်ယောက်စာဖတ် လျှင် တစ်ယောက်တိုးတက်၏။ မိသားစုဖတ်လျှင် မိသားစုတိုးတက်သည်။ လူများများစာဖတ်လျှင် လူများများတိုးတက်သည်။ တစ်မျိုးသားလုံး စာဖတ်လျှင် တစ်မျိုးသားလုံးတိုးတက်သည်။ စာဖတ်ခြင်းကြောင့် အကျိုးယုတ်သည်မရှိ။ မှန်း သည်ထက်ပိုသော အကျိုးကျေးဇူးများစွာကိုသာ ပေး၏။

မောင်မယ်လေးများ၏ အနာဂတ်ကြီးပွားတိုးတက် ရေးကို လိုလားသူ လူကြီးမိဘတိုင်း၏ တာဝန် ဖြစ်၏။ ယင်းမှာခေတ်၏တောင်းဆိုချက်လည်း ဖြစ်သည်။ ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်၏။ အထွေထွေအသိပညာ (General Knowledge)၊ ပုံမှန်အသိပညာ (Regular Knowledge)၊ ထိုးထွင်း သိပညာ (Insight Knowledge)တို့အတွက် စာဖတ်ခြင်းဝါသနာကလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင် သည်။

စာဖတ်ခြင်းဖြင့် အကျိုးကျေးဇူးများစွာရရှိ သည်။ ထိုအကျိုးကျေးဇူးများကို သိမြင်သူတို့က ရနိုင်သမျှအချိန်ကို စာဖတ်ခြင်းအတွက် အသုံးချ၏။ စာဖတ်ခြင်းဖြင့် ရလာသည့်အကျိုးကျေးဇူးများကား ပြောမကုန်။ ယင်းတို့အနက် အကျိုးကျေးဇူးအချို့ကို အောက်တွင် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

၁။ စာဖတ်ခြင်းသည် နိုးကြားဖျတ်လတ်မှုရှိသော စိတ်အရည်အသွေးကို ဖြစ်စေသည်

စာဖတ်ခြင်းသည် တီဗွီကြည့်ခြင်းနှင့်မတူ။ ခံစားချက်အမျိုးမျိုးပေးတတ်သည့် တီဗွီကို အရူး သေတ္တာဟု ပညာရှင်အချို့က တင်စားလေ့ရှိ၏။ တီဗွီရှေ့ထိုင်ကာ ဇာတ်လမ်းဇာတ်ကွက်များနောက် လိုက်ပါစီးမျောနေသူကို အရူးတစ်ယောက်ပမာဖြစ် အောင် လုပ်တတ်သည်။ အခြားတစ်ဖက်တွင် စာဖတ် ခြင်းကမူ ဦးနှောက်ကို အသုံးပြုနိုင်ရန် ထိန်းကျောင်း ပေးသည်။ စာဖတ်သည့်အခါ ဖတ်နေသည့် အကြောင်း အရာမှ အချက်အလက်များ၊ အဘော်များအပေါ် အခြေခံပြီး တင်ပြထားသည့်အကြောင်းအရာ၏ ဆိုလိုချက်၊ ရည်ရွယ်ချက်ကို သိမြင်လာစေရန်၊ တစ်စုံ တစ်ရာ ဆုံးဖြတ်နိုင်စေရန် ဦးနှောက်ကအားထုတ်၏။ ဇာတ်လမ်းများသည် စိတ်ခံစားချက်များကို ဖော်ထုတ် ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ခံစားချက်၏လွှမ်းမိုးမှုအောက် တွင် ဦးနှောက်ကအလုပ်ကောင်းကောင်းမလုပ်နိုင်။ ထိုအကျိုးဆက်က ရေရှည်တွင် သက်ရောက်မှုရှိ လာသည်။

ဘဝအတွက် အရေးကြီးသော ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချရန်ရှိလာချိန်တွင် ခံစားချက်ဖြင့်ဆုံးဖြတ်မည်။ စာဖတ်သူက ဦးနှောက် ကို အသုံးပြုဆုံးဖြတ်မည်။ မည်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်က ပိုပြီး “စမတ် - SMART” ဖြစ်သည်ကို အလွယ်တကူ သိမြင်နိုင်သည်။

၂။ စာဖတ်ခြင်းသည် စကားလုံးများကြွယ်ဝစေသည့် စကားတစ်လုံး၏ ဆိုလိုချက်ကိုသိရန် ငယ်ရွယ် စဉ်အချိန်က အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ မည်သို့ လေ့လာသင်ယူခဲ့ကြောင်း ပြန်တွေးကြည့်နိုင်သည်။

စကားတစ်လုံး၊ စာတစ်လုံး၏ အဓိပ္ပာယ်၊ မှန်ကန် သော စာလုံးပေါင်းတို့အတွက် အချိန်များစွာပေး ခဲ့ရ၏။ သို့သော် ထိုသင်ယူမှုမှာ အခြေခံမျှသာ။ ထို အခြေခံလောက်နှင့် ကျယ်ပြောလှသော လောကကြီး အတွင်း မိမိတို့ပြောဆိုလိုသည့် အကြောင်းအရာ များအတွက် လုံလောက်မှုမရှိသေးပါ။ နေ့စဉ် ပုံမှန် ဆက်သွယ်ပြောဆိုမှုအတွက်ဆိုလျှင်ပင် စကားလုံး များ ထိုထက်ပိုသိရန် လိုအပ်ပါသေးသည်။

ထိုလိုအပ်ချက်ကို စာဖတ်ခြင်းဖြင့် ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်၏။ စာဖတ်ခြင်းက မှန်ကန်သော ဆိုလိုချက်၊ စာလုံးပေါင်းတို့ဖြင့် ဘာသာစကားတစ်ခု၏ဝေါဟာရ များ ပိုတိုးပွားလာစေသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် မိမိ ပြောချင်သည်ကို ထိထိမိမိ ပြောဆိုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၃။ စာဖတ်ခြင်းက ကမ္ဘာကြီးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုမျိုးစုံကို လေ့လာနိုင်သည်

ကမ္ဘာကြီးအကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနှင့် ယင်း နိုင်ငံသားတို့အကြောင်း သိလိုလျှင် စာဖတ်ခြင်းဖြင့် သိနိုင်၏။ ပြောင်းလဲလာသည့် ယဉ်ကျေးမှု၊ သမိုင်း ကြောင်း၊ ဘာသာရပ်တစ်ခု၊ ပညာရပ်တစ်ခုကို သိလို ပါကလည်း စာဖတ်ခြင်းဖြင့် သိနိုင်၏။ ဘာပဲသိလို သိလို သိလိုသမျှအတွက် စာဖတ်ခြင်းက ဖြည့် ဆည်းပေးနိုင်သည်။ လေ့လာစူးစမ်းသူများက သူတို့ ဘဝ၏ အချိန်များစွာကို အသုံးပြုလေ့လာကာ သူတို့သိရသမျှကို စာပေဖြင့် ဖော်ထုတ်တင်ပြထား၏။

စာပေဖြင့်တင်ပြခြင်းမှာ အကျယ်ပြန့်ဆုံး၊ အပြည့်စုံ ဆုံးတင်ပြနိုင်သည်။ သိလိုသူများအတွက် မူလ လေ့လာသူများလို အချိန်အများကြီးပေးစရာမလို။ အချိန်အနည်းငယ်ဖြင့် သူတို့သိသလိုသိနိုင်၏။ ဗဟုသုတအလိုငှာ သိချင်သလား၊ ထဲထဲဝင်ဝင် သိချင်သလား၊ စာဖတ်ခြင်းဖြင့် မိမိစိတ်တိုင်းကျ သိနိုင်၏။

၄။ စာဖတ်ခြင်းက အာရုံစူးစိုက်မှုပိုမိုအားကောင်း စေသည်

စာအုပ်တစ်အုပ်ကို စိတ်ဝင်တစား ဖတ်နေပြီ ဆိုလျှင် ထိုစာအုပ်ပေါ်တွင် အချိန်ကြာမြင့်စွာ အာရုံစူးစိုက်နိုင်သည်ကို တွေ့ရမည်။ စာဖတ်ခြင်းက အင်တာနက်သုံးခြင်း၊ ဆိုရှယ်မီဒီယာများ ကြည့်ရှု ခြင်း၊ သတင်းကြည့်ခြင်းတို့နှင့်မတူ။ ယင်းတို့က အပေါ်ယံအချက်အလက်မျှလောက်သာ ပေးပါ လိမ့်မည်။ စာဖတ်လျှင် စာအုပ်တစ်အုပ်က သူပြော လိုသည့် အကြောင်းအရာတစ်ခုလုံးကို အစမှအဆုံး တိုင် ပြောပြနေသည်။ အကြောင်းအရာတစ်ခုကို အစမှအဆုံးတိုင် သိမြင်နားလည်စေရန် စူးစူး စိုက်စိုက် အချိန်ပေးဖတ်ရှုခြင်းက စူးစိုက်မှုစွမ်းရည် မြင့်တက်လာစေမည်။ စာဖတ်အားကောင်းလေ စိတ်စူးစိုက်မှုစွမ်းရည်ကောင်းလေပင်။ စိတ်စူးစိုက် မှုကောင်းခြင်းသည် အောင်မြင်မှုအတွက် လိုအပ် သော အရည်အသွေးတစ်ရပ် ဖြစ်၏။

၅။ စာဖတ်ခြင်းက မိမိကိုယ်မိမိ ယုံကြည်မှုနှင့် တန်ဖိုးထားမှုကို တည်ဆောက်နိုင်သည်

စာဖတ်ခြင်းက အခြားသူထက် ပိုသိသူတစ်ဦး ဖြစ်အောင် လုပ်ပေးသည်။ စာဖတ်လေ ပိုသိလေ၊ သိသောအကြောင်းအရာ ပိုများလေဖြစ်၏။ ထိုသို့ အသိအမြင်ကြွယ်ဝခြင်းက မိမိကိုယ်မိမိယုံကြည် မှုတိုးပွားလာစေ၏။ တိုးပွားလာသောယုံကြည်မှုက မိမိအပေါ် ပတ်ဝန်းကျင်၏လေးစားမှု၊ တန်ဖိုးထား မှုများကို ဆောင်ကြဉ်းပေးလိမ့်မည်။ ဤကား ကွင်းဆက်အကျိုးဖြစ်၏။ စာဖတ်ခြင်းကြောင့် ကောင်းစွာနှစ်သက်သိမြင်နေသော မိမိအား လူအများ က သူတို့သိလိုသောအရာများအတွက် လာရောက် ဆည်းကပ်ပါလိမ့်မည်။ ထိုအခြေအနေက မိမိ ကိုယ်မိမိ ယုံကြည်မှု၊ လေးစားမှု၊ လူမှုအသိုက်အဝန်း အတွင်း မိမိ၏အရေးပါ အရာဝင်မှုတို့ ပေါ်လွင် ထင်ရှားစေကာ ထိုသို့သောဘဝမျိုးအတွက် ကျေနပ်ဖွယ်ခံစားချက်များကို ပေးစွမ်းနေမည်ဖြစ် သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့ *

စာအုပ်ကမ္ဘာကြီးတွင် မွေ့လျော်နေသူတိုင်း မည်မျှအကျိုးကျေးဇူးရှိသည်ကို သိနားလည်ကြသည်။ ထိုကမ္ဘာကြီးတွင် လူငယ်မောင်မယ်များ ငယ်နုစဉ် အချိန်ကတည်းက ရောက်ရှိပျော်မွေ့နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင်ပေးရန်၊ တည့်တည့်ဆိုရလျှင် လူငယ်မောင်မယ်များ စာဖတ်သည့်အလေ့အထ၊ စာဖတ် ဝါသနာရှိလာရန်မှာ (ကိုယ်တိုင်က စာဖတ်ဝါသနာမပါသူဖြစ်လျှင်တောင်မှ) လူငယ် မောင်မယ်လေးများ၏ အနာဂတ်ကြီးပွားတိုးတက်ရေးကို လိုလားသူ လူကြီးမိဘတိုင်း ၏ တာဝန်ဖြစ်၏။ ယင်းမှာ ခေတ်၏တောင်းဆိုချက်လည်းဖြစ်သည်။ ယနေ့ခေတ် သည် ပညာခေတ်ဖြစ်၏။ အထွေထွေအသိပညာ (General Knowledge)၊ ပုံမှန်အသိပညာ (Regular Knowledge)၊ ထိုးထွင်းသိပညာ (Insight Knowledge)တို့အတွက် စာဖတ်ခြင်းဝါသနာကလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်။

ဇူလိုင် ၄ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၂၃၁၈ ဦးတွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၄-၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ
(၄-၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၃-၇-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီမှ (၄-၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း (၁၀၃၇၈)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂,၃၁၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း (၂,၇၇၂,၃၆၁) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၆၅,၄၀၅) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၆၈၉) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၁၃၈,၇၁၅)ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ COVID-19 ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ(၃၅)ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၃,၄၁၉) ဦး ရှိပါသည်။

- **ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် -**
 - နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask)ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊ လက်ကိုကြောခဏဆေးကြောခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန်၊
 - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရုံးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့်သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။
 - COVID-19 ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင်အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.mohs.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါ သည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert ဝက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၉) ခု	(၈) ဦး
ရန်ကင်းမြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁,၀၃၀) ခု	(၁၀၅) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၀၈) ခု	(၇) ဦး
ပြင်ဦးလွင်မြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၇၀၀)	(၃၈) ခု	(၁၀) ဦး
လားရှိုးမြို့ အမှတ် (၉) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀)	(၁၂၇) ခု	(၂၆) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၅၁၄) ခု	(၅၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၉၉၅) ခု	(၄၆၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၇,၅၅၇) ခု	(၁,၆၄၄) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၀,၃၇၈) ခု	(၂,၃၁၈) ဦး

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၃၄၅၈၈၁၇၆	၂၉၀၈၇၄၂၁	၆၂၁၅၅
၂။	အိန္ဒိယ	၃၀၅၄၅၄၃၃၃	၂၉၆၅၈၀၇၈	၄၀၂၀၁၅
၃။	ဘရာဇီး	၁၈၇၄၂၀၂၅	၁၇၀၃၃၈၀၈	၅၂၃၆၉၉
၄။	ပြင်သစ်	၅၇၈၃၆၅၄	၅၆၂၉၅၁၃	၁၁၁၁၅၂
၅။	ရုရှား	၅၆၁၀၉၄၁	၅၀၆၈၉၀၁	၁၃၇၉၅၅
၆။	တူရကီ	၅၄၄၀၃၆၈	၅၃၁၀၇၆၉	၄၉၈၇၄
၇။	ဗြိတိန်	၄၈၇၉၆၁၆	၄၃၃၂၁၈၁	၁၂၈၂၀၇
၈။	အာဂျင်တီးနား	၄၅၆၄၇၃	၄၁၃၆၈၂၄	၉၅၅၉၄
၉။	ကိုလံဘီယာ	၄၃၂၄၂၃၀	၄၀၂၁၅၅၄	၁၀၈၃၁၄
၁၀။	အီတလီ	၄၂၆၂၅၁၁	၄၀၈၉၂၉၈	၁၂၇၆၃၇

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၂၂၈၄၀၈၄	၁၉၂၈၂၇၄	၆၀၅၈၂
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၁၄၃၆၃၆၉	၁၃၅၈၅၁၂	၂၅၁၄၉
၃။	မလေးရှား	၇၇၈၆၅၂	၇၀၅၄၈၆	၅၄၉၇
၄။	ထိုင်း	၂၈၃၀၆၇	၂၂၀၉၀၃	၂၂၆
၅။	မြန်မာ	၁၆၅၄၀၅	၁၃၈၇၁၅	၃၄၁၉
၆။	စင်ကာပူ	၆၂၆၁၇	၆၂၆၅	၃၆
၇။	ကမ္ဘောဒီးယား	၅၄၂၉၁	၄၆၇၄၀	၇၂၀
၈။	ဗီယက်နမ်	၁၉၃၁၀	၇၆၄၃	၈၆
၉။	လာအို	၂၂၄၄	၂၀၃၁	၃
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၂၆၂	၂၅၀	၃

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ မေးမြန်းစုံစမ်းရန်ဌာန(Call Center)မှ ပြည်သူများ သိရှိလိုသည်များကို ဖြေကြားပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာကျန်းမာရေးအသိပညာများ၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အချက်အလက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် သိရှိလိုသည်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပြန်လည်ဖြေကြားနိုင်ရန်အတွက် (၂၂-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့ နံနက် ၈ နာရီမှစတင်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်-၄၊ နေပြည်တော်တွင် သတင်းအချက်အလက်များ မေးမြန်းစုံစမ်းရန်ဌာန(Call Center)အား ဖွင့်လှစ်ထားရှိလျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့သိရှိလိုသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန သတင်းအချက်အလက်များ မေးမြန်းစုံစမ်းရန်ဌာန (Call Center) ရှိ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၉ နာရီအတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်းရရှိပါသည် -

- (၁) ၀၆၇-၃၄၁၁၅၀၈
- (၂) ၀၆၇-၃၄၁၁၅၀၉
- (၃) ၀၆၇-၃၄၁၁၁၄၄
- (၄) ၀၉-၈၅၅၅၇၉၉၁
- (၅) ၀၉-၈၅၅၅၇၉၉၂
- (၆) ၀၉-၈၅၅၅၇၉၉၃

သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်နိုင်ရန် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းအခမဲ့ဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်၍ ရောဂါကင်းဆက်များ ဖြတ်တောက်နိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း အရေအတွက် စုစုပေါင်းအခု ၂၀၅၀၀၀၀ ကို နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများထံသို့ ဇွန်လအတွင်း ဖြန့်ဝေထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေး

အဆိုပါ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်

ပြည်နယ်နှင့် မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများသည် ရောဂါကူးစက်နိုင်ခြေမြင့်မားသော လူစည်ကားရာနေရာများဖြစ်သည့် မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဈေး၊ ဘဏ်၊ လမ်းဆုံ၊ ကားဂိတ်၊ မြို့အဝင်၊ အထွက်ဂိတ် စသည့်နေရာများတွင် ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိဈေး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကနီမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



မွန်ပြည်နယ် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်၌ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လမ်းမတော်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေတောင်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်စဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်

ဓမ္မ ပုံပြင်

ထူးဆန်းသော ပစ္စည်းသုံးခု

မင်းယုဝေ

တစ်ခါသော် ဘီလူးနှစ်ကောင်သည် ပစ္စည်းသုံးခုကို ပိုင်ဆိုင်လို မှုအတွက် တစ်နေ့လုံးငြင်းခုံနေကြသည်။ ပစ္စည်းသုံးခုကား အခြားမဟုတ်။ သေတ္တာ တစ်လုံး၊ ကြိမ်လုံး တစ်ချောင်းနှင့် ဖိနပ်တစ်စုံဖြစ် သည်။

သူတို့သည် ထိုပစ္စည်းနှင့်ပတ်သက်၍ သူပိုင်ထိုက်သည်၊ ငါပိုင်ထိုက် သည် ဟူ၍ ငြင်းခုံကြသည်။ မည်သူကမျှ အလျှော့မပေးကြ။ သဲကြီးမဲကြီး ဖြစ်နေကြသည်။

ထိုစဉ်လူတစ်ယောက်သည် သူတို့အနီးမှ ဖြတ်သန်းသွားသည်။ ငြင်းခုံ နေသည်ကို မြင်တွေ့သဖြင့် အကျိုးအကြောင်း မေးမြန်းသည်။

“အဆွေတို့... သည်ပစ္စည်းများအတွက် အဘယ့်ကြောင့် ငြင်းခုံနေကြ သနည်း။ ငြင်းခုံရလောက်အောင်သည်ပစ္စည်းများသည် မည်မျှ တန်ဖိုးရှိနေပါ သနည်း”

“အဆွေ၊ သေတ္တာသည် လိုတရသေတ္တာဖြစ်ပြီး အစားအစာ၊ အဝတ် အဆင်၊ စိန်ရွှေတနာ မည်သည့်အရာမဆို အလိုရှိသူမျှကို သည်သေတ္တာထဲမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်သည်။ ကြိမ်လုံးသည်လည်း သာမန်ကြိမ်လုံးမဟုတ်။ ရန်သူတို့ကို အလွယ်တကူ နှိမ်နင်းနိုင်သော ကြိမ်လုံးဖြစ်သည်။ ဖိနပ်မှာ လည်း တန်ဖိုးမမြတ်နိုင်။ ယင်းကို စီးလိုက်ပါကကောင်းကင်ခရီးကို ယုံသန်း သွားလာနိုင်သည်”

“အဆွေတို့၊ ဤသို့ဆိုလျှင် သင်တို့ပြဿနာကို ငါဖြေရှင်းပေးမည်။ ငြင်းခုံမနေကြပါနဲ့။ တစ်နေရာသို့ ခေတ္တသွား၍ ရှောင်ရှားနေပါ။ မျှတသော

အဆုံးအဖြတ် ပေးနိုင်ရန် ငါ စဉ်းစားကြံစည်လိုက်ဦးမည်”

ဘီလူးနှစ်ကောင်လည်း တစ်နေရာသို့ သွား၍ ရှောင်ရှားနေကြသည်။

ဘီလူးတို့ မရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ထိုသူသည် ဖိနပ်ကိုစီး၍ သေတ္တာ နှင့် ကြိမ်လုံးကို ယူဆောင်ပြီးလျှင် ကောင်းကင်ခရီးဖြင့် ပျံသန်းထွက်ခွာသွား လေသည်။

(သည်ပုံပြင်ပါ ဘီလူးသည် အခြားမဟုတ်။ လူတို့၏မှားသော အယူ ဖြစ်သော မိစ္ဆာဒိဋ္ဌိအယူကို တင်စားဖော်ပြချက်ဖြစ်သည်။ သေတ္တာကား အလှူဒါနကို တင်စားဖော်ပြချက် ဖြစ်သည်။ အလှူဒါနပြုခြင်းဖြင့် မရေတွက် နိုင်သော ကောင်းကျိုးချမ်းသာတို့ ပြန်လည်ခံစားရရှိခြင်းကို ဆိုလိုသည်။ ကြိမ်လုံးမူ စိတ်တည်ငြိမ်မှုရရန် ကမ္မဋ္ဌာန်းတရား လေ့ကျင့်အားထုတ်ခြင်းကို တင်စားဖော်ပြချက်ဖြစ်သည်။ လူတို့သည် ကမ္မဋ္ဌာန်းတရားလေ့ကျင့် အားထုတ်ခြင်းဖြင့် လောကီအလိုရမ္မက်များကို နှိပ်ကွပ်နိုင်ပေသည်။ ဖိနပ် သည် စင်ကြယ်စွာ ဆုံးမပုံပြင်မှုရှိသော ကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနောကံတို့ကို တင်စားဖော်ပြချက် ဖြစ်သည်။ မှန်ကန်သော သမ္မာ ဒိဋ္ဌိ အယူမရှိဘဲ မိစ္ဆာ ဒိဋ္ဌိအယူရှိနေပါက အလှူဒါနအတွက်လည်းကောင်း၊ ကမ္မဋ္ဌာန်းတရားအတွက် လည်းကောင်း၊ ကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနောကံတို့ကို ဆုံးမပုံပြင်ရာတွင် လည်းကောင်းပိုင်နိုင်မှုမရှိ။ အငြင်းအခုံ ပြုနေရမည်သာ ဖြစ်ပေသည်။)

(ဗုဒ္ဓအဆုံးအမကျမ်း)

ဆရာမင်းယုဝေ၏ လက်ရွေးစင်ပုံပြင်ပေါင်းချုပ်စာအုပ်မှ ပုံပြင်ကို စာရေးသူ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြပါသည်။

ကဗျာ

ဥယျာဉ်မျိုး

စည်းရိုးကာ၍

များစွာသစ်ပင်၊ မြေအပြင်ဝယ်

ငါလျှင်မျိုးချ၊ ပျိုးခွဲရတည့်။

တကုပ်ကုပ်လျှင်

မြက်နုတ်ပေါင်းသင်၊ နောက်ချေးတင်၍

ရေစင်ပက်သွန်း၊ နေ့စဉ်ဖျန်းသည်

ပင်ပန်းသည်လည်း ငါမသိ။

ဤယနေ့သော်

ချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ၊ ဥယျာဉ်သာဝယ်

ဖြာဖြာဆင့်လောင်း၊ ပင်အပေါင်းထက်

ရွှင်ကြောင်းဖန်ပြီ၊ ချုံညိုဆီတည့်

ချပ်ညီဝန်းကော့၊ ပျော့ရော့နှင့်

ကြော့ကြော့ရှင်းရှင်း၊ ပပဝင်းလျက်

ရောင်ဆင်းကြွစွာ၊ မြမာလာသည်

ဂန္ဓာရနံ၊ သင်းထုံပျံ့လျက်

ညင်းညှို့လေတွင်၊ ဂုဏ်ပွဲဆင်သော်

ငါလျှင် ပီတိဖြစ်လှတကား။

ငွေတာရီ

ဆရာမ ငွေတာရီ၏ ငွေတာရီကဗျာပေါင်းချုပ်မှ ကဗျာ ကို စာရေးသူမိသားစု၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြပါ သည်။

ဆရာကြီးသန်းကြွယ်၏ ကာတွန်းလက်ရာများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြပါသည်။



လူမှု
ဘဝ

မိဘများနှင့် ဆယ်ကျော်သက်တို့၏ ဆက်ဆံရေး

မောင်မောင်မြင့်သိန်း
(စက်မှုတက္ကသိုလ်)

လူငယ်များကို ပို၍နားလည်တတ်ခြင်း

လူငယ်ဘဝကို နားလည်မှုပြုရန်အတွက် အစပျိုးရန် အကောင်းဆုံးနည်းကား လူငယ်၏ဘဝ၊ ခန္ဓာကိုယ်၊ စိတ်၊ လူမှုရေးဘဝ၊ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး စသည်တို့ ပြောင်းလဲနေကြောင်း သဘောပေါက်နားလည်ရန်ပင် ဖြစ်သည်။ အင်မတန်တိုတောင်းသည့်ကာလ တစ်နည်း၊ မြီးကောင်ပေါက်နှင့် အရွယ်ရောက်သည့် နှစ်ကာလ တိုလေးမှာပင် လူငယ်သည် ထိုပြောင်းလဲမှုအားလုံးကို ခံယူပြီး အလိုက်အထိုက် ပြောင်းလဲရသည်။ ထို့ပြင် ထိုကာလတွင် လူငယ်သည် လူ့အသိုက်အမြုံ၊ လောကကြီးတွင် သူ၏ ထော်လော်ကန့်လန့်ဘဝကို လိုက်လျော ညီထွေ နေထိုင်ရသည်။ ဤအချက်ကပင် မြီးကောင်ပေါက်အရွယ်အား အတော်ခက်ခဲသော နှစ်ကာလများ ဖြစ်စေနိုင်သည်။ ဥပမာ - အသက်ဆယ့်လေးနှစ်အရွယ် ကောင်လေးသည် သူ့အမေက သူ့ကိုဩဇာပေး၍ ထိုနေ့တွင် ဒေါပွဲကောင်း ဒေါပွဲနေနိုင်သည်။ သို့တိုင်အောင် နောက်တစ်နေ့တွင် သူ့အဖေကို စိတ်ဝင်စားဟန် မပြသောအခါတွင် စိတ်ဓာတ်ကျပြီး မကျေမနပ်ဖြစ်တတ်ပြန်သည်။ ဤသို့သော ပိရောမိ အပြုအမူက မိဘ များအား မည်သို့ လုပ်ရကောင်းမှန်း မသိဖြစ်စေတတ်သည်။ ဤကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ မိဘတစ်ဦးက အောက်ပါ အတိုင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

“အမျိုးမျိုးအထွေထွေ စရိုက်လက္ခဏာရှိတဲ့သူနဲ့နေရသလိုပဲ” ဤသို့ အရှေ့၊ အနောက် စိတ်ပြောင်းလဲ မှုသည် အတော်ပင် ကသိကအောက် ဖြစ်စေပါသော်လည်း ပုံမှန်သာဖြစ်ကြောင်း သတိရသင့်သည်။ လူငယ်၏ စိတ်ခန္ဓာကိုယ်အာရုံတွင် ဖြစ်နေသမျှ အတက်အကျကို ကိုယ်စားပြုသည်။

ဤအချိန်မျိုးတွင် ခံပြောမှုများကို မိဘတို့ မလွဲမသွေကြုံရတတ်သည်။ ဤအချိန်တွင် လူကြီး ဒေါသ ပေါက်ကွဲတတ်သည်။ သို့သော် လူငယ်များကိုယ်တိုင်က ယင်းတို့၏ မနူးမနပ်မှု၊ မအောင်မြင်မှု၊ အရာမဝင်မှု တို့ကို အပြင်းအထန် ရန်လို အမျက်ထွက်နေကြောင်း သဘောပေါက်ရန် လိုသည်။ ဤသို့သော အခြေအနေ တွင် လူရွယ်သည် မိမိဘဝကို မကျေနပ်တိုင်း မိဘများကိုပြဿနာရှာတတ်သည်။ မိမိအဆင်မပြေဖြစ်ရသည်မှာ မိဘကြောင့်ဟု မြင်တတ်သည်။ ထို အရွယ်၊ ထိုအနေတွင် မိဘထံမှ မေတ္တာ၊ စေတနာ၊ လေးစားမှု၊ အထင်ကြီး မှုကို လိုလားတတ်ပါကြောင်း သုတေသနပြုချက်တစ်ခုက တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ဤသည်ကို မိဘများအနေဖြင့် သဘောပေါက်ရန် လိုသည်။

မိဘများ၏လိုအပ်ချက်

မိဘများတွင်လည်း လိုအပ်ချက်များရှိသည်။ မိမိသားသမီးတစ်ယောက် ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်ရောက် နေ၍ မိမိဘဝ ရပ်တန့်သွားသည် မဟုတ်ချေ။ ဤအချက်နှင့်ပတ်သက်၍ မိခင်တစ်ဦးက အောက်ပါအတိုင်း

ပြောခဲ့သည်။

“လူတွေက လူငယ်တွေရဲ့ မိဘတွေဟာ စက်ရုံတွေလိုပဲ သဘောထားသလို လူငယ်တွေရဲ့ လိုအပ်ချက် အကြောင်းပဲ ပြောတယ်။ မိဘတွေမှာလည်း လိုအပ်ချက်ရှိတာ အမှန်ပဲ” မိဘများသည်လည်း မိမိဘဝတွင် လိုအပ်ချက်များ ရှိတတ်သည်။ မိမိကိုယ်တိုင် မိမိ၏ မိဘစောင့်ရှောက်မှု၊ သို့မဟုတ် တစ်ဖက်တစ်လမ်း ဝင်ငွေရှာရမှု၊ သို့မဟုတ် အိမ်ထောင်ဖြစ်ခဲ့မှုစသည့် ထွေထွေပြားပြား လူမှုဘဝအဖုံဖုံတွင် ရှင်သန်နေရသည့် အတွက် အခက်အခဲပြဿနာအဖုံဖုံ ကြုံတွေ့နေရသည်ပင်။ တစ်ဖန် တစ်ဖက်တွင်လည်း မိမိ၏ မိတ်ဆွေ သူငယ်ချင်း၊ လုပ်ငန်းအသိုက်အဝန်း၊ လူမှုအသိုက်အဝန်းများရှိတတ်ရာ ထိုသူတို့အပေါ်တွင်လည်း တာဝန် ကျေရန်လိုအပ်သည်။ မိမိတွင် ဆယ်ကျော်သက် ကလေးတစ်ဦး ရှိသည့်အတွက်မျှဖြင့် ထိုအသိုက်အဝန်းကို ဥပက္ခာပြု၍မဖြစ်ချေ။ ဤအချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဖခင်တစ်ဦးက အောက်ပါအတိုင်းပြောခဲ့သည်။

“တစ်ခါတစ်ရံတော့ ကျောင်းမှန်းကန်မှန်းသိအောင် ကျွန်တော် ကြမ်းပြုရတယ်။ အချိန်မရွေး အားလုံးကို စွန့်ပစ်ထားပြီး သူ့အရေးကိုပဲ ဆောင်ရွက်ပေးမယ့် တက္ကစီအကျိုးဆောင် မဟုတ်ဘူးလို့ ကျွန်တော်သားတွေကို သတိပေးရလေ့ရှိတယ်။ ကျွန်တော်မှာလည်း ဝမ်းကျောင်းရမယ့်ဘဝ ရှိသေးတယ်ဆိုတာ သူတို့ကိုသိစေရတယ်” မိဘတစ်ဦးအနေဖြင့် တာဝန်ကျေအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သလို တစ်ဖက်လိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သော နည်းလမ်းများရှိသည်။

- ၁။ သူ့ဘဝတွင် (သင့်ကလေးများအပြင်) မည်သည့်ဆရာများက ပိုအရေးပါသည်ကို ဆုံးဖြတ်ပါ။ ဥပမာ-အပန်းဖြေဆောင်ရွက်မှုများ၊ သို့မဟုတ် မိတ်ဆွေများ။
- ၂။ ဤအရာများက သင့်အတွက် မည်မျှအရေးပါပြီး ယင်းတို့ကို သင် အချိန်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း သင့်မိသားစု သဘောပေါက်ပါစေ။
- ၃။ ထိုဆောင်ရွက်ချက်များ ပါဝင်အောင် သူ့အချိန်နှင့် သင့်မိသားစု အချိန်ကို ဖွဲ့စည်းပါ။ ဆယ်ကျော်သက် တစ်ယောက်၏ မိဘဖြစ်ခြင်းမှာ ဆယ်ကျော်သက်၏ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းရေးသက်သက် မဟုတ်ချေ။ ဆယ်ကျော်သက်နှင့် မိဘအတူတူ ဖွံ့ဖြိုးကြီးပြင်းမှုပင်ဖြစ်သည်။

ဤဆယ်ကျော်သက် လူငယ်တို့ကို ကိုင်တွယ်ရာတွင် အခက်ခဲဆုံးအချက်ကား ကလေးဘဝ နှစ်ကာလများက မိမိပျိုးထောင်လာခဲ့သော သဘောတရားများနှင့် လမ်းညွှန်ချက်များကို လိုတိုးပိုလျှော့ ပြောင်းလဲရေးပင် ဖြစ်သည်။ မိသားစုတွင် ကလေးအဖြစ် ဆက်ဆံခံရမှုကို မလိုလားတော့။ သူ၏ စကောစကအခြေအနေကို အလိုက် အထိုက် ဖြည့်ဆည်းလိုက်လျော့ခြင်းပင် ဖြစ်သည်။

မိသားစုတွင် နှစ်ကြာရှည်စွာ ပုံသေနေသော သဘောတူညီချက်၊ ကျင့်ထုံးတို့ကို မိဘများကိုယ်တိုင်က အပြောင်းအလဲ မခံလိုတတ်ချေ။ သို့သော်လည်း ဤပြောင်းလဲမှုများ ပြုလုပ်ရန်လိုသည်။ ဤပြောင်းလဲမှုကို မိဘများက တင်းခံလျှင် နောက်ပိုင်းတွင် ပို၍ပြင်းထန်သော ကသောင်းကနင်းအခြေအနေများ ကြုံနိုင်သည်။ ဤအဖြစ်သည် မိသားစုတွင် မလွဲမသွေကြုံရမည့် အဆင့်ဖြစ်သောကြောင့် မှန်ကန်စွာ ချဉ်းကပ်ဖြေရှင်းလျှင် အတော်ပင် အကျိုးရှိနိုင်သည်။

အနှစ်ချုပ်ပြောရလျှင် မိဘအများစုသည် လူပျိုပေါက်အရွယ်ကာလကို ခက်ခဲသောကာလအဖြစ် ကြုံဆိုမြင်ခဲ့ကြောင်း အမှတ်ရရန် အရေးကြီးသည်။ မိဘတစ်ဦးဖြစ်ရခြင်းသည် အထီးကျန် အဖော်မဲ့ အတွေ့အကြုံဖြစ်တတ်သည်။

မိခင်တစ်ဦးက ဤသို့ ရင်ဖွင့်ပြောကြားခဲ့သည်ကို သတိချပ်သင့်သည်။ “ကျွန်မသားနဲ့ကျွန်မ ငြင်းခုံရတာနဲ့ ကျွန်မဟာ မိဘဆိုးတစ်ယောက် ဖြစ်တယ်လို့ သဘောမသက်ရောက် ဘူး။ ကျွန်မကိုယ်ကျွန်မ အဲဒီကိစ္စ အမြဲတစေ ပြောနေရတယ်”

ဤအခက်အခဲကို မိမိတစ်ဦးတည်း ရင်ဆိုင်နေရသည်ဟု မခံစားမိစေရန် အရေးကြီးသည်။ သင့်အခက်အခဲ အကြောင်း မိတ်ဆွေများ၊ မိသားစုများကို ပြောပြပါ။ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုသည် မြီးကောင်ပေါက် ဝင်ခါစ ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်တွင် သင့်ရင်သွေးကို နားလည်ထောက်ကူနိုင်မှုရှိစေနိုင်သည်။

Ref: Teenagers in the Family

မောင်မောင်မြင့်သိန်း(စက်မှုတက္ကသိုလ်)၏ ဆယ်ကျော်သက်အချစ်နှင့် ကံကြမ္မာစာအုပ်မှ စာရေးသူ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြပါသည်။



ကိုးရိုးကားရားနိုင်လို့

ကိုကို။ "ချိုချည်သုံးခုကို မင်းညီလေးနဲ့ ဝေယူနိုင်ပါ့မလား။"

ညီညီ။ "ဟုတ်ကဲ့၊ သုံးခုကို ဝေရတာ ကိုးရိုးကားရားနိုင်လို့ တစ်ခုကို ကျွန်တော် အရင်စားပစ်လိုက်တယ်"

ပြုံးစရာ

ကြိုတင်ငွေ

သား။ မေမေ၊ ကျွန်တော်ဘယ်လောက်တန်သလဲလို့။

မိခင်။ မေမေအဖို့တော့ သားဟာ တစ်သန်းတန်တာပေါ့။

သား။ တကယ်နော်၊ ဒါဆို လေးပုံတစ်ပုံလောက် ကြိုတင်ငွေပေး နိုင်မလား။

မာတင်ဖဲ



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းပေး

မုံရွာ ဇူလိုင် ၄
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၏ (၃/၂၀၂၁) လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်လင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ

ကြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများအပြင် ကုသရေးလုပ်ငန်းများအား အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များ၊ ပြည်သူများဖြင့် ပိုင်းဝန်း ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းတင်စိုးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး

ဒေါက်တာဝင်းလွင်တို့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဒေသ/ခရိုင်အဆင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများက Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ပြကြကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

မချမ်းဘောမြို့နယ်၌ ထာခကြီးတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီး

ပူတာအို ဇူလိုင် ၄
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကဏ္ဍ ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ကချင်ပြည်နယ် မချမ်းဘောမြို့နယ် ထာခကြီးတံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှာ ယခုအခါ ရာခိုင်နှုန်းပြည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ယင်းထာခကြီးတံတားသည် မချမ်းဘောမြို့နယ် ထန်ဂါးကျေးရွာမှ ရှန်ခဒိန်ချက်ကျေးရွာသို့သွားသည့် လမ်းပေါ် ထန်ဂါးကျေးရွာမှ လေးဖာလုံခန့်အကွာ တွင်ရှိသော အရှည်ပေ ၂၀၀၊ အကျယ်ခြောက်ပေရှိ

ကြီးတံတားတစ်စင်းဖြစ်သည်။ ထိုတံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ကြောင့် မချမ်းဘောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ထန်ဂါးကျေးရွာအုပ်စု၊ ဒိန်ချက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မကျန်းဂါးကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ဒိန်ဘူဒိန်ဆာကျေးရွာအုပ်စုတို့ရှိ ကျေးရွာရှစ်ရွာ အိမ်ခြေ ၂၀၇ အိမ်နှင့် လူဦးရေ ၈၄၁ ဦးတို့၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် များစွာအကျိုးပြုသည့်အပြင် ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ်နှင့် ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်သည့် လမ်းကြောင်းပေါ်တွင်ရှိခြင်းကြောင့် ဒေသအတွက် အလွန်အရေးပါသော တံတားတစ်စင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပညာပေးခြင်းနှင့် ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

ဒေးဒရဲ
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဒေးဒရဲမြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေး၊ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမရှိစေရေးနှင့် ပြည်သူများ အနေဖြင့် နေအိမ်ပြင်ပသို့ ထွက်ခွာသွားလာပါက ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်သွားလာသည့် အလေ့အကျင့်ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှစတင်ကာ လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးသည်။

အဆိုပါ ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခြင်းကို မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးကျော်ကျော်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူသားချင်း စာနာမှုအကူအညီ ပေးရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ပြည်သူများ အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုမရှိစေရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာနေထိုင်ကြစေရေး၊ နေအိမ်ပြင်ပသို့ ထွက်ခွာသွားလာပါက ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းများ စနစ်တကျ တပ်ဆင်သွားလာကြစေရေး အသိပညာပေးပြောကြားခဲ့ပြီး ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်လာသူများ၊ ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် လမ်းသွားလမ်းလာများအား ဦးအောင်ဇော်ဦး (Lucky Seven) မိသားစုကလျှပ်ဒါနသည့် ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်း ၂၅၀၀ အား အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေဒေးသူ

ပြင်ပသို့သွားလာကြရန်၊ လူစုလူဝေးရှိရာနေရာများသို့ မလိုအပ်ဘဲ မသွားကြရန်၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ပြည်သူများအနေဖြင့် တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် အသိပညာပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ကျိန္တလီ(ပြန်/ဆက်)



မန္တလေး
မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုလျော့နည်းရေးအတွက် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် နှာခေါင်းစည်းများအခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ၆၂ လမ်းနှင့် ၆၃ လမ်းကြား၊ ၃၈ လမ်းနှင့် ၃၉ လမ်းကြားရှိ မနေ့ရမ့်ဈေးအတွင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မြင့်ဦးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်စည်ပင်၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မနေ့ရမ့်ဈေးအတွင်းရှိ ဈေးရောင်းချသူများ၊ ဈေးဝယ်များ နှာခေါင်းစည်းများ မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရန် အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခြင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဝေငှခြင်း၊ ပြည်သူ

များအနေဖြင့် နေအိမ်ပြင်ပသို့ ထွက်ခွာပါက နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များအား တိကျစွာလိုက်နာရေးတို့ကို အသိပညာပေးလိုက်လံပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ၃၈ လမ်း ၆၃ လမ်းထောင့်တွင် နေအိမ်ပြင်ပထွက်ခွာလာသည့် လမ်းသွားလမ်းလာများအား နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ပေးဝေခြင်းနှင့် အသိပညာပေးဆွေးနွေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထွန်းထွန်းနိုင်

လှိုင်းဘွဲ့
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကြိုတင်ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး၊ ပြည်သူများ အပြင်သွားရာတွင် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှုကို ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးအောင်မျိုးမြင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ လူမှုကွယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် စည်ပင်သာယာမြို့မဈေးအတွင်း ဈေးရောင်းဈေးဝယ်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ရောင်းဝယ်ခြင်းရှိ-မရှိ၊ နှာခေါင်းစည်းမဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး အသိပညာပေးခြင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စည်ပင်သာယာမြို့မဈေးရှေ့နှင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် အပြင်သွားလာသော ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် မဖြစ်မနေ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ကြရန်၊ လူစုလူဝေးရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်သူများ အပြင်သွားရာတွင် နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ခြင်းမရှိသူများအား နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

စိတ်ထားတတ်က မြတ်လှကုသိုလ်

ကျွန်တော်တို့မြန်မာနိုင်ငံမှာ မုတ်သုံမိုးတို့ဖြိုင်ဖြိုင်ကျတဲ့ ဇူလိုင်လရောက်ပြီဆိုတာနဲ့ စိုက်ကြပျိုးကြတဲ့အခါသမယကို ရောက်ခဲ့ကြပါပြီ။ ခြံကြီးဝင်းကျယ် ရှိသူတွေကတော့ စိုက်ချင်ပျိုးချင်စိတ်တွေ တဖွားဖွားတက်ပြီး စိုက်ကြပျိုးကြသူတွေလည်း ရှိကြပါတယ်။ မြို့ကြီး၊ ပြကြီးနေသူ လူတန်းစားတွေအဖို့ကတော့ စိုက်ပျိုးနိုင်မယ့် မြေတစ်ပေမျှပင်မရှိကြတာမို့ မည်မျှပင်စိုက်ပျိုးချင်ပါသော်လည်း ချိုးနှိမ်၍သာနေကြရတယ်။ အချို့ကတော့ ပန်းပင်ပျိုးပင်လေးတွေကို အိုးတွေနဲ့စိုက်ပျိုးပြီး အာသာဖြေကြရတယ်။

မောင်စိမ်းလန်း(ပြည်)

အကဲခတ်သုံးသပ်
တစ်နေ့သောအခါ ကိုယ်ပိုင်ကားလှလှလေး စီးပြီး လက်ဝတ်လက်စားအပြည့်အစုံနဲ့ အမျိုးသမီး တစ်ဦး ကျွန်တော့်ရဲ့ပျိုးခြံကို မြကျောက်သရက် ပျိုးပင်ဝယ်ဖို့ ရောက်လာပါတယ်။ သူက မြကျောက်သရက်သီးကို အလွန်ကြိုက်ကြောင်း၊ ဒါကြောင့်အိမ်ခြံဝင်းအတွင်း မြကျောက်သရက်ပင် တစ်ပင် စိုက်ထားလိုကြောင်း၊ သူမတွင် ဧက ၂၀ ရှိသော ခြံကွက်ကြီးရှိကြောင်း၊ ဒါပေမဲ့ ထိုခြံတွင် မည်သည့်နှစ်ရှည်စားပင်ကိုမှ မစိုက်ပျိုးလိုကြောင်း၊ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ အနီးရှိလူများက စည်းကမ်း မရှိကြကြောင်း၊ ဘာမှစိုက်လို့မဖြစ်ကြောင်း၊ သူတို့ စားရန်သာဖြစ်နေကြောင်း စသည်ဖြင့်ကျွန်တော့် အား ရည်မှန်စွာရှင်းပြနေပါတယ်။ ကျွန်တော်လည်း စိုက်စိုက်မတ်မတ်နားထောင်ပြီး အကဲခတ်သုံးသပ် တွဲမျက်လုံးတွေနဲ့ ကြည့်နေမိပါတယ်။



အာဝါသကုသိုလ်လေ။
ညီမျှတဲ့ကုသိုလ်
လူတွေက ကျောင်းကြီးတစ်ဆောင် ဆောက်လုပ်လှူမူ၊ ဧရပ်ကြီးတစ်ဆောင် ဆောက်လုပ်လှူမူ ကုသိုလ်ရတယ် ထင်ကြတယ်။ ဟုတ်ပါတယ်။ ပြည့်လှုံနေသူတွေက ကျောင်း ဆောက်လှူဖို့၊ ဧရပ်ဆောက်လှူဖို့ အခက်အခဲမရှိ ပေမယ့် ဆင်းရဲသူ ဆင်းရဲသားအဖို့တော့ မစွမ်းသာ ဘူးပေါ့။ ဒီတော့ အရိပ်ရသစ်ပင်တစ်ပင်စိုက်လှူ စမ်းပါ။ ကျောင်းတစ်ဆောင်လှူတာနဲ့ ဧရပ် တစ်ဆောင်လှူတာနဲ့ ညီမျှတဲ့ကုသိုလ် ရရလိမ့် မယ်လို့ ယုံကြည်ရမယ်။ အဲဒါအရိပ်ရသစ်ပင် လောက်သာပဲ ရှိသေးတယ်။ အခုသရက်ပင်လိုမျိုး သီးပင်စားပင်လိုမျိုး စိုက်ပျိုးလှူကြည့်ပါဦး။

ထိုအမျိုးသမီးဟာ စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း တစ်ခုနဲ့ အောင်မြင်ကြီးပွားနေသူတစ်ဦး ဖြစ်ကြောင်း သူပြောတဲ့စကားတွေထဲကပင် သိခွင့် ရခဲ့ပါတယ်။

ပင်ကို ခုတ်လှဲပစ်လိုက်ပါတော့တယ်။ ဒီဖြစ်ရပ်ကို သာမန်အားဖြင့် မခံချိမခံသာဖြစ်ရ မည်မှာ အမှန်ပါ။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့နှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တစ်ဦးအနေနဲ့ ကုသိုလ် မယူတတ်လေခြင်းပဲလို့ ဆိုချင်ပါတယ်။

အသီးလေးတွေ မှည့်ဝင်းလာပြီ။ ငှက်ကလေး တွေ စားကြလေပြီ။ တိရစ္ဆာန်တွေအပေါ် လှူဒါန်း တွဲကုသိုလ်မရဘူးလား။ ဒါထက် ကျွဲကျောင်းသား၊ နွားကျောင်းသားတွေက ခူးလို့စားစား၊ ခိုးသူကပဲ ခိုးလို့ခူးခူး၊ မိမိစိတ်ဓာတ်လေးပြင်ပြီး ကုသိုလ် ယူကြည့်လိုက်စမ်းပါ။

ထိုအမျိုးသမီးမှာ ကျွန်တော့်ထက်ငယ်ပေမယ့် လေးစားတဲ့သဘောနဲ့ အစ်မဟုတ်ဘဲ -

ကျွန်တော်တို့မြန်မာတွေဟာ မင်္ဂလာတရားနဲ့ အညီတောင်းစားသူမှအစ မရှိဆင်းရဲသူတွေကို ကူညီ ခြင်း၊ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ပေးကမ်းခြင်း၊ စွန့်ကြဲခြင်းတွေ လုပ်ကြတယ်မဟုတ်ပါလား။ မိမိရှာဖွေထားတဲ့ ဥစ္စာ ဓနထဲကနေပြီးတောင် ပေးကမ်းစွန့်လှူခြင်း ရှိကြ တယ်မဟုတ်ပါလား။

အသီးလေးတွေ မှည့်ဝင်းလာပြီ။ ငှက်ကလေး တွေ စားကြလေပြီ။ တိရစ္ဆာန်တွေအပေါ် လှူဒါန်း တွဲကုသိုလ်မရဘူးလား။ ဒါထက် ကျွဲကျောင်းသား၊ နွားကျောင်းသားတွေက ခူးလို့စားစား၊ ခိုးသူကပဲ ခိုးလို့ခူးခူး၊ မိမိစိတ်ဓာတ်လေးပြင်ပြီး ကုသိုလ် ယူကြည့်လိုက်စမ်းပါ။

“အစ်မတို့မှာ ဧက ၂၀ ခြံကြီးကို ဘာမှမစိုက်ဘဲ ဒီအတိုင်းထားတာပေါ့” လို့ မေးတော့ ပတ်ဝန်းကျင် ကိုကြောက်လို့ ဘာမှမစိုက်လိုကြောင်း ရှင်းလင်း စွာ ပြောပါတယ်။

ဒီတော့ ဒီသရက်ပင်က အသီးကို သူတို့စားချင်လို့ ယူတာလေ။ ဒီနေရာမှာ တွန့်တိုတဲ့စိတ်ထားလေး ပြုပြင်ပြီး ယူပါစေ။ စားပါစေဆိုတဲ့ မျှဝေတတ်တဲ့ မေတ္တာနှလုံးသားလေးနဲ့ နှလုံးသွင်းလိုက်မယ်ဆိုရင် အခုနကဖြစ်ခဲ့တဲ့ ငါ့စွဲ၊ ငါ့အပင်စတဲ့ ပိုင်ဆိုင်မှုအတ္တကို အခြေခံပြီး လောဘဖြစ်လာတယ် မဟုတ်ပါလား။ ဒီလောဘကြောင့် ဒေါသကလိုက်လာတော့ အကုသိုလ်စိတ်တွေ လွှမ်းလာတယ်လေ။ အချို့ဆို ဆဲဆိုကျိန်ဆဲ အယုတ္တအနတ္တတွေပါ ကာယကံ၊ ဝစီ ကံတွေပါ ကျူးလွန်မိတော့တာပဲ မဟုတ်ပါလား။

ဒီအပင်တွေစိုက် ဒီဝင်ငွေနဲ့ ရပ်တည်ရတယ် ဆိုရင်တောင် မိမိဘာသာလုံခြုံအောင် ထိန်းရတာ ကတော့ ရှိမှာပေါ့။ စပါးစိုက်တဲ့တောင်သူဟာ စာခြောက်ရပ်လုပ်ရသလိုတော့ ရှိမှာပေါ့ဗျာ။

ကျွန်တော့်အယူအဆလေးကိုပြောပါရစေလို့ ပလ္လင်ခံပြီး အချို့အိမ်မှာ အိမ်ရှေ့မျက်နှာစာလမ်း နယ်နိမိတ်မှာ သရက်ပင်စိုက်ထားမိတယ်။ အပင် ငယ်တုန်းကတော့ ဘာမှပြဿနာမရှိပေမယ့် အသီးသီးလာတဲ့အခါ ပြဿနာတက်လာပါတော့ တယ်။ ခြံစည်းရိုးကို လွန်သောအပင်ဖြစ်လို့ လမ်းသွားလမ်းလာတွေက သီးကင်းလေးက စပြီး အနှောင့်အယှက်ပေးပါတော့တယ်။ စိုက်ပျိုး ထားသူအိမ်ရှင်က အသီးတွေကို မဆိုင်သူတွေက လက်ဦးမှုရယူပြီး ခူးဆွတ်သွားတဲ့အတွက် အမြဲ တမ်း ဒေါသထွက်ကာ မနက်တိုင်းအကုသိုလ် ပွားတယ်။ စိတ်ဆင်းရဲလှတဲ့အဆုံး ထိုသရက်

အစ်မတို့မှာ ဧက ၂၀ ခြံကြီးမှာ ဒီလိုအပင်တွေစိုက်လို့ ဒီအနားကရပ်တည်နေတဲ့ လူတန်းစားတွေ အထောက်အကူရမယ်ဆိုရင် ကုသိုလ်ရနေပြီလေ။ ဒါကြောင့်ပြောချင်တာက (အာရာမရောပဒါန) လို့ ခေါ်တဲ့ အရိပ်ရအပင်နဲ့ စားသုံးပင်တွေကို မူရင်း စေတနာမှန်နဲ့ ကုသိုလ်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးစေ ချင်ပါတယ်။ မိမိအတွက်လည်း အကျိုးရှိ၊ ပတ်ဝန်း ကျင်အတွက်လည်း အကျိုးရှိ၊ တိုင်းပြည်အတွက် လည်းအကျိုးရှိတဲ့ ဒီလိုကောင်းမှုကုသိုလ်မျိုး ပြည့်စုံကြွယ်ဝသူတစ်ဦးအနေနဲ့ ဆောင်ရွက်စေ ချင်ပါတယ်။ အနှောင့်အယှက် အဖျက်အဆီး တွေလွန်မြောက်တော့လည်း ကိုယ်တိုင်လည်း စားသုံးရမယ်၊ ဘုရားလည်းကပ်လှူရမယ်၊ ဘုန်းကြီးကိုလည်း လှူဒါန်းနိုင်မယ်။ တတ်နိုင်ရင် တောင် အခုလို ဇူလိုင်လမှာ လမ်းဘေးတွေ ကွက်လပ်တွေမှာ စိုက်ပျိုးလှူဒါန်းသင့်ပါတယ်လို့ အကြံပြုချင်ပါတယ်။

လူတွေက ကျောင်းကြီးတစ်ဆောင် ဆောက်လုပ်လှူမူ၊ ဧရပ်ကြီး တစ်ဆောင် ဆောက်လုပ်လှူမူ ကုသိုလ်ရတယ်ထင်ကြတယ်။ ဟုတ်ပါ တယ်။ ပြည့်လှုံနေသူတွေက ကျောင်းဆောက်လှူဖို့၊ ဧရပ်ဆောက် လှူဖို့ အခက်အခဲမရှိပေမယ့် ဆင်းရဲသူ ဆင်းရဲသားအဖို့တော့ မစွမ်းသာ ဘူးပေါ့။ ဒီတော့ အရိပ်ရသစ်ပင်တစ်ပင်စိုက်လှူစမ်းပါ။ ကျောင်း တစ်ဆောင်လှူတာနဲ့၊ ဧရပ်တစ်ဆောင်လှူတာနဲ့ ညီမျှတဲ့ကုသိုလ် ရရလိမ့်မယ်။

ထိုနေ့က ထိုအမျိုးသမီးဟာ မြကျောက် သရက်ပျိုးပင် အပင် ၄၀ ကို ဝယ်ယူသွားပါလေ တော့တယ်။ ။

ရိုတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဒီခြံကြီးကို ပိုင်ဆိုင်မှုအရပဲ ထိန်းသိမ်းထားခြင်း ဖြစ်တယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် တော့ ဒီခြံပေါ်မှာ စီးပွားရေးမတင်ဘူး။ ခြံရဲ့ဝင်ငွေနဲ့ ရပ်တည်ရတဲ့ လူတန်းစားလည်းမဟုတ်ဘူးဆိုတာ မှန်ပါတယ်။ ဒီလိုဆိုတော့ တစ်ခုလေးတွေ စဉ်းစား ပေးစေချင်တယ်။

လူတစ်ကိုယ် သစ်တစ်ပင်စိုက်
ကျွန်တော်တို့မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူဦးရေတွေ တိုးပွားမှုကြောင့် လူနေအိမ်ခြေနယ်မြေ ချဲ့ထွင်ခြင်း နဲ့ လူတို့အသုံးအဆောင်အတွက် ထင်းမီးသွေးကအစ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းတွေအသုံးများလာတာကြောင့် သစ်တောဧရိယာကျဆင်းလာပြီး ဂေဟစနစ် ဖောက်ပြန်မှုကြောင့် မိုးလေဝသတွေ မမှန်ကန်ဘဲ ဖြစ်ပေါ်နေတာ အစ်မတို့အသိပါပဲ။ ဒါကြောင့် နယ်မြေဒေသတိုင်းမှာရှိနေကြတဲ့ လူတိုင်းလူတိုင်းက နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ လူနဲ့ပတ်ဝန်းကျင် ချစ်စိတ်ရှိပြီး တစ်ဦးချင်းစီတာဝန်ယူပြီး လူတစ်ကိုယ် သစ်တစ်ပင် ရှင်အောင်စိုက်ရင်တောင် တစ်နှစ်တစ်နှစ်မှာ လူဦး ရေ သန်းငါးဆယ်ခန့်မှာ သစ်ပင်သန်းလေးဆယ် လောက်တော့ စိုက်ပျိုးနိုင်ကြပါမယ်။

သစ်ပင်စိုက်တယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ ဗုဒ္ဓ ဘာသာမှာ ထာဝရကုသိုလ်လို့ခေါ်တယ်။ အစ်မ ရှင်းအောင် ပြောပြရရင် အရိပ်ရသစ်ပင်တစ်ပင်ကို လက်တွေ့မဟုတ်သေးဘဲ အခုအာရုံကလေးနဲ့ စိတ်ထဲမှာ စိုက်ကြည့်စမ်းပါ။

အစ်မစိုက်တဲ့ အရိပ်ရသစ်ပင်လေးကြီးလာပါပြီ။ အခက်အလက်တွေဝေလို့ပေါ့။ စိမ်းစိမ်းစိုစို ဝေဝေ ဆာဆာလေး အာရုံထဲမှာကြည့်လိုက်စမ်းပါ။ ငှက်ကလေးတွေ အသံစာစာနဲ့ အော်မြည်ဆော့ကစား နေလိုက်ကြတာ၊ သူတို့အသိုက်လေးတွေကလည်း အဲဒီသစ်ပင်မှာလေ၊ နွားကျောင်းသားတွေ၊ ထင်းခွေ ရေခပ်သူတွေ၊ အဲဒီသစ်ပင်အရိပ်မှာ နားနေလျက် ဟော...ဆွမ်းခံဘုန်းကြီးတစ်ပါး ဆွမ်းခံရာမှအပြန် နေပူလွန်းလို့ အဲဒီသစ်ပင်အရိပ်ကလေးမှာ ခိုနား နေလေရဲ့။ စဉ်းစားကြည့်စမ်းပါဗျာ။ အဲဒါအရိပ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

ပွင့်ဖြူ ဇူလိုင် ၄ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဆိုင်ရာဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများရှိ ဒေသခံပြည်သူ များကို အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် ကိုင်ဆောင်သင့်သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးနိုင်ရေး အတွက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် မဲဇလီကျေးရွာ၊ ထန်းတောကျေးရွာ၊ ညောင်ပင်ပိုင်ကျေးရွာ၊ ထူးပေါက်ကျေးရွာ နှင့် အနောက်အင်းကုန်းကျေးရွာသို့ သွားရောက်ပြီး ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားနှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ ဦးစီးမှူးရုံးမှ လက်ထောက် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး

ပြုလုပ်ရာတွင် ပါရှိရမည့် အထောက်အထားများ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၏ အသုံးဝင်မှုနှင့် ပျောက်ဆုံး/ပျက်စီးမှု မရှိစေရေး စနစ်တကျ ကိုင်တွယ်အသုံးပြု ရမည့်နည်းစနစ်များ၊ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း ပြုလုပ်ရာတွင် ပါရှိရမည့် အထောက်အထားများကို အသိပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် မြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများမှ ဒေသခံ ပြည်သူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားနှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ပြုလုပ်ပေးခြင်းကို မေ ၄ ရက်က စတင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ အထိ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရဲဝင်းနိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားနည်းနေသည်။ မိုး/ဇလ

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့် ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုး တန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန် ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ် ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

အိမ်မဲမြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်

အိမ်မဲ ဇူလိုင် ၄ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဆိုင်ရာဦးစီးဌာနမှ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ အိမ်မဲကြီးရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအား နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများကို အိမ်မဲမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာဦးစီးဌာနမှ ယာယီမြို့နယ်မှူး လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးတင်မြိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး

ကတ်ပြား အသက်(၁၀)နှစ်ပြည့် မှတ်ပုံတင်(၄၃)ခုကို သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ အိမ်မဲမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဆိုင်ရာဦးစီးဌာနမှ အသက်(၁၀)နှစ်ပြည့် (၁၈)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားဆောင်ရွက်မည့် စာချွန်ခံရပ်ကွက်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အိမ်မဲမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနမှ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် မေ ၃ ရက်ကစတင်၍ အခမဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့အထိ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ၃၉၅ ခုကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အိမ်မဲ(ပြန်/ဆက်)



လက်ရှိခေတ်ဒေသတွင်း အမြဲတမ်းနေထိုင်၍ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းရှိပြီး ကိုင်ဆောင်လက်မှတ် မရှိသူများအား ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း (ပန်းခင်းစီမံချက်)

- ❖ မြို့နယ်လဝကရုံးများရှိ ရုံးလက်ခံအိမ်ထောင်စုစာရင်းများမှ (၃-၁၁-၂၀၂၂) ရက်တွင် အသက် (၁၈) နှစ် ပြည့်လာ ခဲ့သူများနှင့် အသက်(၁၈) နှစ်ပြည့်ပြီးသူများအနက် ခေတ်သစ်လက်မှတ်မျှ ကိုင်ဆောင်ထားခြင်းမရှိသူ တစ်ဦးချင်း အမည်စာရင်းကို ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အလိုက် ကောင်ထံယူစာရင်းပြုစုခြင်း။
- ❖ ပြုစုထားရှိသည့် အမည်စာရင်းနှင့် ရှေ့ပြေးလျှောက်လွှာပုံစံများအား သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု စီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံပေးပို့၍ အမှန်တကယ်နေထိုင်မှုရှိ/မရှိ၊ လူကျန်ခြင်း ရှိ/မရှိ စိစစ်ဖြည့်စွက်ပြီး ရှေ့ပြေး လျှောက်လွှာများအား မြို့နယ်လဝကရုံးများသို့ ပြန်ကြားခြင်း။
- ❖ မြို့နယ်လဝကရုံးများ၏ တစ်နေ့တာဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့်ဦးရေနှင့် အမည်စာရင်းကို (၃)ရက် ကြိုတင်၍ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်/ကျေးရွာ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ထံပေးပို့ထားပြီး သူဆောင်လာရမည့် စာရွက်စာတမ်းနှင့် လိုအပ်ချက်များကို စေဖြင့် အကြောင်းကြားခြင်း။
- ❖ မွေးရာပါနိုင်ငံသားများ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို မြို့နယ်ရုံးများ၌ ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် လုပ်ငန်းခွင်များအတိုင်း လုပ်ထိုးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်၍ ကာယကံရှင်ထံသို့ တိုက်ရိုက်ထုတ်ပေးခြင်း။
- ❖ ဥပဒေအရနိုင်ငံသားများအတွက် ကိုင်ဆောင်လက်မှတ်တစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးရေးကို လိုအပ်သည့် အထောက်အထားများ တင်ပြလျှောက်ထားလာပါက အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
- ❖ ရုံးလက်ခံ အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် ကာယကံရှင်လက်ထပ်၍ အိမ်ထောင်စုစာရင်းများတွင် ရေးသွင်းခြင်း။

(၂-၇-၂၀၂၁ မှ အဆက်)

- ၅ -

“ဟင်... မမဦး”

မမျှော်လင့်ဘဲ ရုတ်တရက် ဧည့်သည် အဖြစ် ရောက်လာသော မမဦးကြောင့် သက်သက် ထိတ်လန့်ချောက်ချားသွား သည်။

ဘာက စပြော၊ ဘယ်လို နှုတ်ဆက်၍ ဘယ်ပုံ ဧည့်ခံရမည် ဆိုသည်ကို စဉ်းစား မရ။ တစ်ခေါင်းလုံး ပူထူပြီး မြေမကိုင်မိ လက်မကိုင်မိ ဖြစ်နေသည်။ ဤသည်ကို ရိပ်မိဟန်တူသော မမဦးက သူ့ပုံစံ အတိုင်း တည်တည်ငြိမ်ငြိမ် မျက်နှာဖြင့် ဧည့်ခန်းကုလားထိုင်ကို ညွှန်ပြရင်း

“လာ ... သက်သက်၊ မမဦးတို့ ဒီမှာ ထိုင်ရအောင်။ မမဦး သက်သက်ကို စကားနည်းနည်း ပြောစရာရှိလို့...”

သက်သက် မိမိကိုယ်မိမိ ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင် ဆုပ်ဖမ်း၍မရ။ လေထဲလွင့်နေသော လူ တစ်ယောက်ကဲ့သို့မခိုင်သော ခြေထောက် များဖြင့် ကုလားထိုင်ပေါ် ရောက်သွား သည်။

“သက်သက်”

“ဟုတ်ကဲ့၊ ပြောပါ မမဦး”

“မမဦးပြောတာ သေချာနားထောင် နော်။ သက်သက်ကို မမဦး စိတ်ထဲမှာ ညီမလေး အရင်းတစ်ယောက်လိုပဲ ခင် တယ်။ ပြီးတော့ သမီးလေးတစ်ယောက် လိုလည်း စာနာတယ်။ သက်သက် နှစ်နှစ်နာနာ ဖြစ်အောင်လည်း ဘာမှ မလုပ်ဘူး။ ဘာတစ်ခုခုမှလည်း မပြောဘူး။ မမဦးပြောမှာ စေတနာ စကားချည်းပဲ”

“ဟုတ်ကဲ့”

“ပထမဆုံး ပြောချင်တာက သက်သက် ဟာ ဂုဏ်သရေရှိ မိကောင်းဖခင် အသိုင်း အပိုင်းက ပေါက်ဖွားလာတဲ့ အဖိုးတန် မိန်းကလေး တစ်ယောက် နော်။ သက်သက်မှာ ရုပ်ရည်ကလေးကော၊ ပညာအရည်အချင်းကော၊ မိဘဆွေမျိုး ဂုဏ်ကော ဘာတစ်ခုမှ ပြောစရာအပြစ် မရှိဘူး။ အဲဒီလို မိန်းကလေးတစ်ယောက် ဟာ ဘာမဟုတ်တဲ့ကိစ္စတစ်ခုအတွက်နဲ့ ဘဝနစ်နစ်မသွားသင့်ဘူး။ မမဦး ပြော တာ နားလည်တယ်နော် သက်သက်”

“ဟုတ်... ဟုတ်ကဲ့၊ နားလည်ပါတယ်”

“အဲဒါကို နားလည်ရင် အခုချိန်မှာ သက်သက်နဲ့ ကိုနိုင်လင်းတို့ ဘယ် အခြေအနေမျိုးမှာ ဖြစ်နေနေ၊ သတိ တရားနဲ့ ထိန်းချုပ်ပြီး အချိန်မီ နောက်ဆုတ်လိုက်ကြပါလို့ မမဦး ပြောချင်တယ်ကွယ်”

မမဦးလာကတည်းကသည်အကြောင်း

တော့ သည်အကြောင်းဖြစ်မည်ဟု ကြိုတင်၍ ထင်ပြီးသားဖြစ်သည်။ သို့သော် ချက်ချင်း လက်ငင်းကြီး ဤကဲ့သို့ ကြားရ လိမ့်မည် မထင်သဖြင့် မမဦးစကား ကြားလိုက်ရသောအခါ သက်သက် အံ့အား သင့်သွားသည်။

မသိမသာ ရှောင်လွှဲစကားပြောနေရ လျှင်သာ မလုံမလဲ စိတ်ဖြင့် ရွံ့တွန့်တွန့် ဖြစ်နေမည်ဖြစ်သော်လည်း ခုလိုတဲ့တိုး ဖြေရှင်းကြစတမ်းဆိုပါက သက်သက်က လည်း ပြောစရာစကားတွေ အဆင်သင့် ရှိနေသည်မို့ သက်သက် ရုတ်ခြည်း တည်ငြိမ်သွားသည်။

တိုက်ပွဲ အလယ်ကောင်တည့်တည့်ကို ရောက်မှန်းမသိ ရောက်သွားသော စစ်သည်ကဲ့သို့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ပြန် ဆုပ်ဖမ်းမိပြီး ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ် ရန် ပြန်သတိရသည်။

“နေပါဦး... မမဦး၊ သက်သက် တစ်ခု ပြောပါရစေ”

“ပြောလေ... သက်သက်”

“မမဦး သက်သက်ကို အထင်လွှဲနေပြီ၊ ဒီကိစ္စဟာ မမဦး ထင်သလို လုံးဝ မဟုတ် ဘူး မမဦး။ သက်သက် သေချာရှင်းပြပါ မယ်”

“အင်းလေ၊ သက်သက် ရှင်းပြချင်ရင် လည်း ရှင်းပြပေါ့။ အမှန်ကတော့ ရှင်းဖို့ တောင် မလိုပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ သက်သက်ကို မမဦးက စွပ်စွပ်စွဲစွဲ ဘာတစ်ခုမှ ပြောတာမှမဟုတ်တာ။ သက်သက်တို့ ဘယ်လိုအခြေအနေပဲ ဖြစ်ဖြစ်လို့ မမဦး စကားခံထားခဲ့ပါတယ်”

“ဟုတ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဘယ်လို အခြေ အနေပဲဖြစ်ဖြစ်ဆိုတဲ့စကားက အဓိပ္ပာယ် သိပ်များလွန်းတယ် မမဦး။ ကိုနိုင်နဲ့ သက် သက်က ဘယ်လို အခြေအနေမှ မရှိပါဘူး။ သာမန်မိတ်ဆွေအဆင့်ပဲ ရှိပါတယ် ”

မမဦး ပြုံးသည်။ သို့သော် အပြုံးက မသန်ရှင်း။ အခဲခဲခဲသော အပြုံးတစ်မျိုး မျှသာ။ ပြုံးရင်းနှင့် မမဦးက

“ထားပါတော့ သက်သက်ရယ်၊ မမဦး ကလည်း သာမန်ထက် ပိုပါတယ်လို့ မစွပ်စွဲချင်သေးပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ နိုင်လင်းရဲ့ မိန်းမတစ်ယောက်အနေနဲ့ကတော့ ကိုယ့် ယောက်ျားကို ကိုယ်စိုးရိမ်မိတာ အမှန်ပဲ။ ကိုယ့်ယောက်ျားကို ကိုယ်ကလွဲပြီး တခြား မိန်းကလေးတစ်ယောက်နဲ့ ကားတစ်စီး တည်း အတူတူစီးပြီး လူ့ခြင်ကွင်းတွေမှာ ဟိုသွားဒီသွား သွားနေတာကို မမြင်ချင်၊ မတွေ့ချင်တာတော့ ရှိတယ်”

“အဲဒါတော့ ကိုနိုင်လင်းကို သက်သက် ဆီ မလာစေနဲ့ပေါ့ မမဦး၊ သက်သက် ကိုနိုင်လင်းကို မလာချင် လာချင်အောင်



မြို့ဆွယ် ဖိတ်ခေါ်နေတာ မဟုတ်ပါဘူး”

မမဦးမျက်နှာ တင်းခနဲ ဖြစ်သွားသည်။ စောစောက ဖုံးကွယ်ထားသော ယဉ်ကျေး မှုများ မသိမသာ လွင့်စဉ်သွားပြီး

“ခက်ပါလား သက်သက်ရယ်၊ မမဦး အေးအေးသက်သာ ရှင်းပြနေတာကို ဘာဖြစ်လို့ ရန်စွယ်ငေါငေါ ပြန်ပြောနေရ တာလဲ။ မမဦး သက်သက်ကို ပြောတဲ့အထဲ မှာ ဘာတစ်ခုမှ ရိုင်းရိုင်းစိုင်းစိုင်း မပါဘူး”

“သက်သက်လည်း ရိုင်းတာမဟုတ်ပါ ဘူး မမဦး။ အခြေအနေ အမှန်ကို ရှင်းပြ နေတာပါ။ အမှန်အတိုင်းပြောရရင် ကိုနိုင် လာနေတဲ့ကိစ္စကို သက်သက်လည်း သိပ် ကြိုက်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဘယ်လိုလုပ်ပြီး မလာအောင် ပြောရမလဲလို့ စဉ်းစားနေ တုန်းမှာ မမဦး ခုလိုရောက်လာတာပါ”

မမဦး ပင့်သက်တစ်ချက် ရှိုက်၍ သက် ပြင်း တစ်ချက်ပြန်ချပြီး လေသံကိုလျှော့ လျက်

“အင်းလေ၊ ဒါဆိုလည်း မမဦး ဘာမှ မပြောတော့ပါဘူး။ မမဦး အနေနဲ့ကတော့

သက်သက်တို့ နေတာထိုင်တာ သွားတာ လာတာကို ဘေးကမြင်တာကော၊ ကိုယ် တိုင်မြင်တာကော ပေါင်းပြီးတော့ မဖြစ် သင့်တာ မဖြစ်ရအောင် လာတားတာပါ။ မမယောက်ျားကိုလည်း မမတားမရလို့ ရစရာ မမြင်လို့ သက်သက်ကိုပဲ အကျိုး အကြောင်း လာပြောရတာ။ တကယ်တမ်း ဖြစ်လာရင် မမဦးလည်း ဘာမှ လုပ်လို့ရမှာ မဟုတ်ဘူး။ နှစ်နာစရာရှိရင် သက်သက်ပဲ နှစ်နာမှာ။ သက်သက်လို မိန်းကလေး တစ်ယောက်ကို မမ အဲဒီလို မဖြစ်စေချင် ဘူးကွယ်။ မမဦးအနေကတော့ မိန်းမ တစ်ယောက်ပီပီ အူတိုတာလည်း အူတို တာပေါ့။ ဒါပေမဲ့ ဒီအသက်အရွယ်ရှိနေတဲ့ တရားဝင်ဇနီးမယားတစ်ယောက်အနေနဲ့ သိပ်ပြီး ထူးထူးခြားခြား နှစ်နာသွားစရာ လည်း အကြောင်းမရှိတော့ပါဘူး”

“စိတ်ချပါ မမဦး။ မမဦးအမျိုးသားကို သက်သက် လှမယူပါဘူး”

မမဦး မျက်နှာ ရဲခနဲဖြစ်၍ ထိန်းချုပ် ထားသမျှ ပေါက်ကွဲသွားဟန်ဖြင့် ထရပ် သည်။ ပြီး လေသံမာမာဖြင့်

“မမဦးကို အဲဒီလိုမစော်ကားနဲ့ သက်သက်၊ အဲဒီလို ပြောကြေးဆိုရင် သက်သက်လုနိုင်လို့ လုသွားလဲ တို့ဂရု မစိုက်ဘူး။ မင်းသာ မင်းကိုယ်မင်းနိုင် အောင်ထိန်း။ သူများ မယားငယ်ဖြစ်ရ တယ်ဆိုတာ ကြားမကောင်းလို့ လာပြော တာ။ မင်းကိုချစ်လို့ သနားလို့ ဒီလောက် စိတ်ရှည်လက်ရှည်လည်း ရှင်းပြနေတာ။ ဒီပြင်မိန်းမဆို ဒီနေရာမှာတင် ပါးဆွဲရိုက် ပြီး ပြန်သွားပြီ နားလည်လား။ တို့ပြောချင် တာ ဒါပဲ။ ကျန်တာ မင်းကြိုက်သလို လုပ်၊ တို့သွားမယ်”

မမဦး ချာခနဲ လှည့်ထွက်၍ ပြန်သွား သည်။

အဆုံးသတ်ကျမှ ပက်ပက်စက်စက် အပြောခံလိုက်ရသဖြင့် သက်သက် ကြောင်ပြီး ကျန်နေခဲ့သည်။ ခဏကြာမှ ဒေါသက တရိပ်ရိပ် တက်လာသည်။

အခန်းထဲ ပြန်မရောက်မီပင် သက် သက် ချိုးပွဲချ ငိုချလိုက်မိတော့၏။

“လုနိုင်လို့ လုသွားလည်း တို့ဂရုမစိုက် ဘူး။ မင်းသာ မင်းကိုယ်မင်း နိုင်အောင် ထိန်း။ သူများ မယားငယ် ဖြစ်ရတယ်ဆို တာ...”

သက်သက် ယောင်ယမ်း၍ နားကိုပင် ပိတ်လိုက်မိသည်။ သည်စကားများ ပြော နေချိန်တွင် အနားမှာ ဘယ်သူတွေ ရှိနေ သနည်း။ ရှိသမျှ လူအားလုံးကတော့ ထိုစကားများကို ကြားမှာ သေချာသည်။ ရှက်စရာ ကောင်းလိုက်တာဟု သက်သက် နာကြည်းစွာ တွေးသည်။

“ဒီပြင်မိန်းမဆို ဒီနေရာမှာတင် ပါးဆွဲရိုက်ပြီး ပြန်သွားပြီ နားလည် လား...”

တောက်... စော်ကားလိုက်တာ၊ သတ္တိ ရှိရင် ရိုက်ကြည့်ပါလား၊ သူလည်း ဒီနေရာတင် သက်သက်အကြောင်း သိသွားမှာပေါ့။

အံ့ကြိတ်ရင်း သက်သက် စိတ်ထဲက နေ ပြန်ပြောမိသည်။

“သူ့ယောက်ျားက သူ့ကို စိတ်ကုန်ပြီး ကယ်ပါယူပါနဲ့ အသနားလာလာခံနေ တာတော့ အပြစ်မပြောဘူး။ သူ့ငဲ့ပြီး တတ်နိုင်သလောက် ရိုးရိုးသားသား နေပေးတဲ့ ငါ့ကျတော့... ဒီစကားတွေ လာပြောတယ်။ သတ္တိရှိရင် သူ့လူသူ တားပါလား”

သက်သက် အရူးတစ်ယောက်လို ဖြစ်လာသည်။ ငိုရင်းနှင့် အခန်းထဲမှာ တစ်ယောက်တည်း ရန်တွေ့စကားကို အသံထွက် ပြောနေမိသည်။

“တော်ကြာ သိကြသေးတာပေါ့။ ကိုနိုင်လိုလူမျိုးက ငါတစ်ချက် အခွင့် အရေးပေးတာနဲ့ ငိုခနဲ ပါလာမယ့် လူမျိုး အဲဒီလိုလုပ်ပေးလိုက်မှ ဒီမိန်းမ ကြီး အကြောင်းသိမှာ။ အခုလည်း ငါ့ကို ဟိုလူကပြော၊ ဒီလူကပြောနဲ့ ဘာမှ မထူးတော့ဘူး။ နာမည်ပျက်ပြီးမှတော့ ဘာဂရုစိုက်စရာလိုသေးလဲ။ ကိုနိုင်ကို လည်း ငါချစ်နိုင်တာပဲ။ အဲဒီ မိန်းမကြီးနဲ့ ကွာခိုင်းပြီး ယူကို ယူပြလိုက်ဦးမယ်”

ပြောရင်းနှင့် ထရပ်ပြီး အခန်းတွင်း မှန်တင်ခုံရှေ့၌ ရပ်သည်။

ငိုထားသဖြင့် စုတ်ဖွားဖြစ်နေသော ဆံပင်များအပြင် တင်းမာခက်ထန်နေ သော စိတ်သွင်ပြင်ကြောင့် မျက်နှာပြင် တစ်ခုလုံး ကြောက်မက်ဖွယ်ရာ ကြမ်း တမ်းလျက်ရှိကြောင်း တွေ့လိုက်ရ၏။

x x x x x

“မငိုပါနဲ့ သက်သက်ရယ်၊ ခုလိုဖြစ်ရပ် တွေအားလုံး ကိုနိုင်အပြစ်ပါ။ ကိုနိုင် တောင်းပန်ပါတယ် ”

ခင်မြင့်ဆွေပြောသော စကားများနှင့် မမဦးက ရမ်းသွားသောကိစ္စကို ပြောပြ ရင်း သက်သက်က ငိုသည်။ နိုင်လင်း ပျာပျာသလဲဖြစ်ကာ သက်သက်ပခုံး နှစ်ဖက်ကို ဖွဖွဆုပ်ကိုင်ရင်း တောင်းပန် သည်။

စာမျက်နှာ ၂၆ သို့

သက်သက်ဟာ ဂုဏ်သရေရှိ မိကောင်းဖခင် အသိုင်းအပိုင်းက ပေါက်ဖွားလာတဲ့ အဖိုးတန်မိန်းကလေးတစ်ယောက်နော်။

သက်သက်မှာ ရုပ်ရည်ကလေးကော၊ ပညာအရည်အချင်းကော၊ မိဘဆွေမျိုးဂုဏ်ကော ဘာတစ်ခုမှ ပြောစရာအပြစ်မရှိဘူး။

ဘာမဟုတ်တဲ့ ကိစ္စတစ်ခုအတွက်နဲ့ ဘဝနစ်နစ် . . .

မိုးနဲမြို့နယ်၌ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေး

မိုးနဲ ဇူလိုင် ၄ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုးနဲမြို့နယ်တွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရန်ကျန်ရှိနေသော ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၁၀၀ အား မြို့နယ်ကမ္ဘာ့ဇေဒ်မညီ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ဒုတိယအကြိမ် ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသည်။

မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဌာနမှတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ကိုယ်အပူချိန်တိုင်းတာခြင်း၊ သွေးပေါင်ချိန်ခြင်း၊ စာရင်းသွင်းခြင်းတို့ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးနောက် မိနစ် ၃၀ စောင့်ကြည့်ခြင်းတို့ကို Social Distancing နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးသွားလျှင်လည်း နှာခေါင်းစည်းတပ်ခြင်း၊ အပြင်မှပြန်လာလျှင် လက်ဆေးခြင်းတို့အပြင် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပညာပေး ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မျိုးညွန့်ရွှေ (မိုးနဲ)

မကွေး ဇူလိုင် ၄ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ကူးစက်မှုကာကွယ်ရန် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စစ်ဆေးရေးဂိတ်များ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မကွေးမြို့ ကံပြားကျေးရွာအုပ်စု ကံပြားကျေးရွာတွင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်ကို ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထပ်မံတိုးချဲ့ ဖွင့်လှစ်သည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာကော်မတီဝင်များက မြို့တွင်းဝင်ရောက် ပြည်သူများအား အပူချိန်တိုင်းတာခြင်း၊ သံသယဖြစ်ဖွယ်အခြေအနေ ကြုံတွေ့ရပါက (RDT) Test Kit စစ်ဆေးခြင်းများကို ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးရေးဂိတ်ကို နေ့စဉ် နံနက် ၇ နာရီခွဲမှစ၍ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီ၏ စီမံကြီးကြပ်မှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းသည့် ဗိုင်းရပ်(စ်)

မကွေး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး ကံပြားစစ်ဆေးရေးဂိတ် ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်



ပိုး ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် မင်းဘူးခရိုင်တွင် ငယ်မြို့နယ် ပျဉ်းဝင်တံ၊ ပခုက္ကူခရိုင်၌ ရေစကြို-ဆင်ဖြူရှင်တံတားဂိတ်၊ မြိုင်မြို့နယ်တွင် မြိုင်- မန္တလေး လမ်းဘေးဂိတ်၊ ပေါက်မြို့နယ်- သရက်တောဂိတ်၊ ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် ကဇွန်းမဂိတ် နှင့်လေကြောင်းအဝင်အထွက်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မကွေးလေဆိပ် စစ်ဆေးရေးဂိတ်များ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ညီညာ(မကွေး)

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းသို့ အခြားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ ဝင်ရောက်လာပါက ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် စစ်ဆေးခံရမည်



တောင်ကြီး ဇူလိုင် ၄ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) အတွင်းသို့ အခြားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ ခရီးသွားပြည်သူများ ဝင်ရောက်လာပါက အများပြည်သူအကျိုးကိုရေးရှေ့ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားရှိသော ကိုယ်အပူချိန်တိုင်းတာခြင်း၊ လက်ချောင်းထိပ်တွင် Pulse Oximeters ဖြင့်သွေးတွင်းအောက်ဆီဂျင် (SpO2) တိုင်းတာခြင်း၊ ခရီးသွားပြည်သူများ၏ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ ခရီးသွားရာဇဝင်နှင့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များအား မှတ်တမ်းတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ Stay At Home သတ်မှတ်ထားသော မြို့နယ်များမှ ဝင်ရောက်လာသူများအား ၁၀ ရက် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိပြီး သုံးရက်မြောက်နေ့တွင် RDT Test Kit ဖြင့် ပထမအကြိမ်၊ ခုနစ်ရက်မြောက်နေ့တွင် RT-PCR ဖြင့် ဒုတိယအကြိမ် စစ်ဆေးခြင်း နှစ်ကြိမ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ခရီးသည်များ ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းများ စနစ်တကျတပ်ဆင်

နိုင်ရေး ပညာပေး ကြီးကြပ်၊ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားခြင်း၊ စစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် Covid (19) Positive လူနာများတွေ့ရှိပါက ရွာ၊ ကလေးနှင့် နောင်ချိုဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်၍ ဆေးကုသမှုခံယူစေခြင်း၊ ထုတ်ပြန်ထား သည့် ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် လိုက်နာမှုမရှိပါက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးရေးဂိတ်များကို ကလေးမြို့နယ်၌ ရေယားဂိတ်၊ ရွာငံမြို့နယ်တွင် ဆင်နတ်ချောင်းဂိတ်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်တွင် ရပ်စောက်မြို့အထွက် မင်းကြီးသုံးပါးဂိတ်၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်တွင် ဟိုပုံးမြို့အထွက်ဂိတ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်တွင် တောင်လေးလုံးကျေးရွာခေါင်တိုင်လမ်းခွဲဂိတ်များဖွင့်လှစ်ပြီး တောင်ကြီးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဇူလိုင် ၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီက တောင်ကြီးမြို့နယ် တောင်လေးလုံးကျေးရွာခေါင်တိုင်လမ်းခွဲဂိတ်တွင် တာဝန်ကျနေသော ဝန်ထမ်းများအား PPE ဝတ်စုံများလျှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်သန်း (တောင်ကြီး)

■ စာမျက်နှာ ၂၅ မှ သက်သက်က နိုင်လင်း လက်နှစ်ဖက်ကို ဖယ်ချပြီး “တော်ပါတော့ ကိုနိုင်၊ သက်သက်ကို နောက်ထပ် ဒုက္ခပေးပါနဲ့တော့။ ကိုနိုင်ကို ခင်မိတဲ့အတွက် သက်သက် ရင်ဆိုင်ရတဲ့ ဒုက္ခတွေက ကြီးပါတယ်။ ကိုနိုင်ပြန်ပါတော့ နောက်ကိုလည်း သက်သက်ဆီ ဘယ်တော့မှ မလာပါနဲ့တော့...”

သက်သက်စကားကြောင့် နိုင်လင်း မျက်နှာ ညှိုးသွားသည်။

သက်သက်က ပြောရင်း ငိုရင်း ရေစပ်ရှိ သစ်မြစ်ပေါ် ထိုင်ချလိုက်သောအခါ နိုင်လင်း ပျာယာခတ်၍ သက်သက်ရှေ့၌ ဒူးထောက် ထိုင်ချလိုက်သည်။

သည်နေ့က အပြီးသတ် အဖြေတစ်ခု ရသည်အထိ ပြောရဆိုရ ရှင်းရင့်ရ လုပ်ရတော့မည်မို့ သက်သက်ကပင် ဦးဆောင်၍ လူရှင်းသော တစ်နေရာ အထိ ကားကိုမောင်းခိုင်းသည်။ နိုင်လင်း

က ကားလေးကို ဂျူးဘန်းကျွန်းဆွယ် အထိ မောင်းလာခဲ့သဖြင့် သက်သက်ဘက်က လွတ်လပ်စွာ ငိုပြွန်ရနေသလို နိုင်လင်းဘက်ကလည်း ဒူးထောက်ရုံမက လို့ ကျွမ်းပဲပစ်စစ် ဘေးတွင် ဂရုစိုက်စရာ လူများများစားစား မရှိ။

နိုင်လင်းက ဒူးထောက်ရာကနေ ခေါင်းငုံ့နေသော သက်သက်၏ ပခုံးနှစ်ဖက်ကို ကိုင်ရင်း “အဲဒီလို မလုပ်လိုက်ပါနဲ့ သက်သက်ရယ်။ သက်သက်ကို ကိုနိုင် အနူးအညွတ်တောင်းပန်ပါတယ်။ ကိုယ့်ဘဝထဲမှာ သက်သက် မရှိရင် မဖြစ်တော့လို့ပါ။ ငရဲပြည်မှာနေသလို တစ်သက်လုံးနေနေရတဲ့ ကိုယ့်ဘဝလေးဟာ သက်သက်နဲ့ တွေ့မှ အင်မတန် ပျော်စရာကောင်းတဲ့ သူခဘုံလေးတစ်ခု ဖြစ်လာတာပါ။ ကိုယ့်ကို ဒုက္ခတွေကြား ပြန်မထားခဲ့ပါနဲ့ သက်သက်ရယ်။ သက်သက် စိတ်ချမ်းသာသလို အားလုံးဖြစ်စေရပါမယ် ကိုယ့်

ကို မနှင်ပါနဲ့နော်။ ကိုယ် သက်သက်အနားမှာ အမြဲတမ်း နေသွားပါရစေ”

သက်သက် ဆတ်ခနဲ ခေါင်းမော့သည်။ “မဖြစ်နိုင်တာတွေ မပြောပါနဲ့ ကိုနိုင်။ ကိုနိုင်နဲ့ သက်သက်တို့ ဘဝတွေက ဘယ်လိုမှ ပေါင်းလို့မရဘူးဘဲ ဘဝတွေပါ။ ကိုနိုင်မှာလည်း ကိုနိုင် အိမ်ထောင်နဲ့ ကိုနိုင်၊ သက်သက်ကလည်း လူပြောခံ သူပြောခံဘဝမျိုးနဲ့ ကိုနိုင်အနားမှာ မနေနိုင်ဘူး”

နိုင်လင်း ခဏတွေသွားသည်။ ပြီးမှ စိတ်ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ခု ချလိုက်ဟန်ဖြင့် “မထူးပါဘူး သက်သက်ရယ်။ သက်သက်ကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပွဲ ကိုယ်ပြောပါတော့မယ်...။ သက်သက်ကို ကိုယ်ချစ်တယ်။

သက်သက်နဲ့ ထာဝရနေသွားဖို့လည်း ကိုယ်ဆုံးဖြတ်ပြီးသား၊ သက်သက်ကို ကိုယ်လက်ထပ်ယူမယ်။ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ သက်သက် လုံးဝ မျက်နှာမငယ်ရအောင်

ကိုယ်အားလုံး စီစဉ်ပေးမယ်။ သက်သက်ကိုယ့်ကိုလက်ထပ်ပါသက်သက်ရယ်နော်”

သက်သက် ငိုထားရင်းကနေ နှုတ်ခမ်းတစ်ချက် တွန့်လိုက်သည်။

ဖြစ်နိုင်လျှင် ထိုအချိန်၌ ဟားတိုက်၍ပင် ရယ်ချင်လိုက်သေး၏။ လောကကြီးကို လိုသလို ဖန်တီးနိုင်သော တန်ခိုးအားလုံး အခုခါတွင် သူ့လက်ထဲတွင် လုံးဝဥသည့် ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

နောက်ထပ် သူ့ဘက်က တောင်းဆို သမျှကို နိုင်လင်းဆိုသော ပုဂ္ဂိုလ်သည် ကမ္ဘာ့ရှေးထုံးဖြင့် အငမ်းမရ လိုက်လျော တော့မှာ သေချာနေပြီ။ သူ့ဘက်က တစ်ရစ် တင်းလေ မမဦးဘက်က တစ်ရစ် စိတ်ဆင်းရဲလေဖြစ်မှာလည်း သေချာနေပြီ။

တစ်ခုပဲ ရှိသည်။

သည်အချိန်မှာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်လည်း အနစ်မနစ်ခံ၍ ဇွတ်မိုက်မလား၊ မမိုက်မလား စဉ်းစားဖို့သာ ရှိတော့၏။

အင်းလျားကန်ထဲမှ လှိုင်းကြက်ခွပ်လေးများသည် သစ်မြစ်ခြေရင်းကမ်းစပ်ကို ဦးခိုက်ငုံ့လျှိုးကာ တိုက်လျက် လှိုင်းလေးများဘဝကို စွန့်လွှတ်သွားနေကြသည်။

အလယ်ကျွန်းများ ခံနေသည်မို့ တစ်ဖက်ကမ်းရှိ တက္ကသိုလ် အဆောက်အအုံများကို မမြင်ရ။

ကောင်းကင်မှာ တိမ်စိုင်းများသည် ရေပြင်တွင် အရိပ်ထင်လျက် လှိုင်းများနှင့် ရောထွေးရှုပ်ခတ်လျက် ရှိနေလေသည်တကား။

x x x x x
(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

(ဆရာရွှေကျာသိုင်း၏ “ဒေါင်းယာဉ်ယုံ ဘုံနဲဘေးမှာ စာရေးလို့ထားချင်တယ်” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

Myanmar Digital News
 နောက်ဆုံးရရှိသည့်သတင်းနှင့်နိုင်ငံတကာ သတင်းတွေကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး
 မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံ၊ The Global New Light Of Myanmar နေ့စဉ်ထုတ်
 သတင်းစာ (၃)စောင်ကို အွန်လိုင်းကနေ အလွယ်တကူ ဖတ်ရှုနိုင်ပြီး။

www.mdn.gov.mm

QR codes for website, App Store, and Google Play.

Myanmar Digital News နဲ့ နေ့စဉ်သတင်းတွေ ရယူဖတ်ရှုလိုက်ပါ....



- အွန်လိုင်းကနေ အမြို့မြို့အနယ်နယ်က သတင်းတွေကို မှန်မှန်နဲ့ မြန်မြန် ဖတ်ရှုချင်သလား။ မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတွေကို Online ပေါ်မှာပဲ ဖတ်ချင်သလား၊ Download ဆွဲပြီး Offline နဲ့ပဲ ဖတ်ချင်သလား။
- Myanmar Digital News အမည်နဲ့ Mobile Application ကို Android, IOS တို့နဲ့လည်း အလွယ်တကူ ရယူဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။
- အင်္ဂလိပ်ဘာသာနဲ့ ဖတ်ရှုချင်သူတွေအတွက်လည်း English Version နဲ့ ဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။
- လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဖတ်ရှုချင်သူတွေအတွက် Myanmar Digital News မှာ အခုပဲ ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုလိုက်ပါ။
- ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှ ယနေ့အထိ ထုတ်ဝေခဲ့တဲ့ မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာများကို ရက်စွဲအလိုက် ရှာဖွေဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။

အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ပါ

ကိုပစ်ကိုအတူတိုက်ထုတ်ကြစို့။

LET'S BEAT COVID TOGETHER

မိမိနှင့်မိမိမိသားစုလုံခြုံစေချင်ပါသလား။ တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်နေပါ။ မဖြစ်မနေ အပြင်ထွက်တိုင်း ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျအသုံးပြုပါ။ အသုံးပြုပြီး ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းကို အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စနစ်တကျစွန့်ပစ်ပါ။ ပြီးလျှင် လက်ကို စနစ်တကျပြန်ဆေးပါ။

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ Pinlon Village Residence၊ တိုက်အမှတ်(C)၊ အခန်းအမှတ်(၁၀၁)၊ (၁၄၀၀)စတုရန်းပေအကျယ်ရှိ ကန်ဒိုတိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို တရားဝင်လက်ဝယ်ထားပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးအောင်မင်းဟန် (၇/လပတ(နိုင်)၁၁၀၁၂၄)+၁ ထံမှကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေကအပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတချို့ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့်ကန်ကွက်လိုပါကယနေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း နိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့်လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါကအရောင်းအဝယ်ကိုဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်မေရည်စိုးဦး LL.B.,D.B.L. တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၁၂)
 ဒေါ်ဝင်းသီတာမော် LL.B. တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၂၇၀၁၂)
 Fb Page: Aung Myay Saytanar Realstate Co.,Ltd, E-mail: aungmyayrealstate@gmail.com
 အမှတ်(၈၈၈)၊ အခန်း(၃)၊ မေတ္တာလမ်း၊ ကွန်ဒို၊ မေတ္တာလမ်း၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
 ☎ : 09- 5080073 , 09- 76 5080073 , 09- 69 5080073 , 09- 50 577 14

ကိုပစ်ကိုအတူတိုက်ထုတ်ကြစို့။

LET'S BEAT COVID TOGETHER

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးဟာ သင့်ရဲ့လက်တွေမှာ ပါရှိလာနိုင်ပါတယ်။ မျက်နှာကို မထိပါနဲ့။ လက်ကို သန့်သန့်ရှင်းရှင်းထားပါ။ အပြင်ထွက်တိုင်းနှင့် အပြင်မှပြန်လာပြီးတိုင်း လက်ကို ဆပ်ပြာနှင့်ရေ အသုံးပြု၍ စက္ကန့် (၂၀)ကြာအောင် မကြာခဏ စနစ်တကျဆေးပါ။

မိုးခံ (လင်း) ကုမ္ပဏီမှ ရောင်းမည်

၁၊ ဗဟန်း၊ ရွှေဂုံတိုင်	(115'x160')	မြေ	1Sq1.8L
၂၊ လှိုင်မြို့တော်၊ Garden Home	(50'x90')	2RC	11500L
၃၊ ကမာရွတ်၊ အင်းယားလမ်း	(4300Sqft)	2RC	11500L
၄၊ (၇)မိုင်၊ ပြည်လမ်းသွယ်	(9200Sqft)	2RC	9500L
၅၊ သယံဇာတ၊ သီရိရာတနာရီပိသာ	(75'x75')	2RC	9000L
၆၊ မရမ်းကုန်း၊ ကမ္ဘာအလင်း(ဂုတ်)	(52'x75')	မြေ	8400L
၇၊ သယံဇာတ၊ သုမင်္ဂလာအိမ်ရာ	၂.၇ကွက် (80'x80')	2RC	8200L
၈၊ တ/ဥ၊ သံသုမာလမ်း(ဂုတ်)	၂.၇ကွက် (60'x60')	3RC	7950L
၉၊ မရမ်းကုန်း၊ ပြည်လမ်းအနီး	(8000Sqft)	2RC	7900L
၁၀၊ ရန်ကင်း - ဘောက်ထော်	(60'x64')	2RC	7100L
၁၁၊ ဗဟို၊ သာသနာ့ရိပ်သာလမ်းမ	(30'x42')	မြေ	4100L
၁၂၊ ယာဇာနည်မောင်လမ်းအနီး	၂.၇ကွက် (20'x40')	2BN	2400L

(*အထက်ပါကြော်ငြာများအား ငွေသားဖြင့်ပေးချေဝယ်ယူရန်အစေခံအခံရပါက Bank Account Transfer ဖြင့်လဲဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။*)

☎ 09 5173690, 09 5185534, 09 450450904

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂၈)၊ အောင်သုခလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၂)၊ အကျယ်အဝန်း(၄၁၆၀)ပေ၊ ဂရန်မြေကွက်နှင့် အိမ်အိမ်အောင်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်နှင့်အိမ်အိမ်အောင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို ဂရန်အမည်ပေါက် ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဒေါ်သိန်းသိန်းလှမြင့် (၇/၁၀၀၀(နိုင်) ၀၅၈၂၂၃)က အရှုပ်အရှင်းကင်းရှင်းစွာဖြင့် ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဦးမျိုးသန့် (၇/၈၀၀(နိုင်) ၁၄၇၀၀၀)က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအချို့ပေးချေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူဖြစ်သူ ကန်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း တိကျသောစာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဒေါ်အေးပွင့်ဖြူ (LL.B)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၇၃၁)
 အမှတ်-(၄၉၄)၊ တတိယထပ်၊ ငမိုးရိပ်(၅)လမ်း၊ အပိုင်း-၃၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉- ၄၃၁၇၃၃၁၊ ၀၉-၉၈၃၇၉၀၈၉၅

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်- ရွှေနံသာ(စံပြ)၊ မြေကွက်အမှတ်-၃၇၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၈၀၆၅)၊ ဧရိယာ(၂၅၀၀)စတုရန်းပေရှိ နှစ်(၆၀) ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရွှေနံသာ(စံပြ)ရပ်ကွက်၊ ခရေလမ်းနှင့်(၁)လမ်းထောင့်၊ အမှတ်(၃၇)ဟုခေါ်တွင်သည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့သည် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတွင် ဦးမြင့်ဦး (၁၂/လကန(နိုင်)၀၅၈၃၃၂)အမည်ပေါက်လျက်ရှိသောမြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်အား ဒေါ်အေးအေးမာမာ (၁၂/၃၈၀(နိုင်)၀၆၀၆၄၀၀)မှ အဆက်စပ်စာချုပ်များအရ အရှုပ်အရှင်းကင်းရှင်းစွာ လက်ဝယ်ရရှိပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်းဝန်ခံလျက် ရောင်းချလိုကြောင်း ကမ်းလှမ်းလာ၍ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ဝယ်ယူရန်အတွက် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်အတူ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့သို့ ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးတိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဒေါ်သင်းသင်းမော်(LL.B,D.B.L)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၆)
 အမှတ်(၄၅၁)၊ မြေညီထပ်၊ ၄၃လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
 ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၀၃၂၅

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ကျွန်မ ဒေါ်စန်းစန်းဌေး (၁၄/၇/၈၄(နိုင်)၁၆၀၉၆၅)၏ သမီးဖြစ်သူ မသင်းသင်းထွန်း (၁၄/၇/၈၄(နိုင်)၁၆၀၉၆၅)သည် မိခင်ဖြစ်သူကို စိတ်ဆင်းရဲမှုအကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော ကိစ္စအဝဝကိုလည်း လုံးဝ(လုံးဝ) တာဝန်ယူမဖြေရှင်းပေးနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ (စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း သည်းခံပါ။)

ဒေါ်စန်းစန်းဌေး
 [၁၄/၇/၈၄(နိုင်)၁၆၀၉၆၅]

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ဗောဓိကုန်းရပ်ကွက်၊ ပြည်လမ်း၊ အမှတ်(၅၇)နေ ဦးဗလ (TRY-၀၀၄၈၂) ဒေါ်ရာနီး (TKI-၀၁၁၉၉) တို့၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးဗလနှင့်ဒေါ်ရာနီးတို့၏သားဖြစ်သူ တိုက်ကြီးမြို့၊ ဗောဓိကုန်းရပ်ကွက်၊ ပြည်လမ်း၊ အမှတ်(၅၇)နေ ကိုဇော်မင်းဦး (ခ)မှတူးသည် မိဘများနှင့်ညီအစ်ကို၊ မောင်နှမများ၏ ဆုံးမမှုများကို လက်မခံခြင်း၊ မိဘများဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းအောင်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ကိုယ်စိတ်ဆင်းရဲအောင် ဖြစ်စေသည့် လုပ်ရပ်များ ပြုလုပ်ခဲ့သဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ကြောင်း၊ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စအဝဝကို တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် မိသားစု၏လုပ်ငန်းများ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုများနှင့်လည်း မည်သို့မျှ သက်ဆိုင်မှုမရှိတော့ပါကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးဗလ၊ ဒေါ်ရာနီးတို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဒေါ်မြစန္ဒာဌေးဦး (LL.B, D.B.L, D.I.L)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
 စဉ်-၁၃၆၃၅(၂၄-၁၀-၂၀၁၇)
 မြောက်တိုင်ကျွန်း၊ ရန်ကုန်-ပြည်လမ်း၊ တိုက်ကြီးမြို့၊
 ဖုန်း-၀၉- ၄၅၀၀၃၁၅၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများ အကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစိုက်လက်ကွာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

တိုကျိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဆားဘီးယား အားကစားသမားတစ်ဦးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးတွေ့ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၃

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်း၌ လက်နက်/ခဲယမ်းများ ဖမ်းဆီးရမိ

စာမျက်နှာ » ၁၄

ရသစုံလင် ပြုံးပျော်ရွှင်

စာမျက်နှာ » ၂၀၊ ၂၁



ယူကရိန်းအသင်းကို လေးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရပြီး အင်္ဂလန်အသင်း ယူရိုပြိုင်ပွဲဆီမီးဖိုင်နယ်တက်လှမ်း

ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲရဲ့ ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်တစ်ပွဲအဖြစ် ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ယူကရိန်းအသင်းနဲ့ အင်္ဂလန်အသင်းတို့ ပွဲစဉ်မှာ အင်္ဂလန်အသင်းက ယူကရိန်းအသင်းကို လေးဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး အင်္ဂလန်အသင်းဟာ ယူရိုပြိုင်ပွဲရဲ့ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၄ သို့ ၀

ရန်ကုန်မြို့တော် သာယာလှပသန့်ရှင်းရေး နေ့ဝန်ထမ်း ၂၇၀၀၊ ညဝန်ထမ်း ၁၅၀၀ တို့ဖြင့် နေ့စဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်း မှထွက်ရှိသည့် စွန့်ပစ်အမှိုက်များအား သန့်ရှင်းရေး ဝန်ထမ်းများဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ၊ ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်း တာဝန်ခံအဖွဲ့က နေ့စဉ် သိမ်းဆည်းဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ သန့်ရှင်းရေး နေ့ဝန်ထမ်း ၂၇၀၀ နှင့် ညဝန်ထမ်း ၁၅၀၀ တို့ဖြင့် နေ့စဉ် သိမ်းဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့၌ နေ့စဉ်ထွက်ရှိသော စွန့်ပစ်အမှိုက် များထဲမှ တစ်ရက်လျှင် အမှိုက်တန်ချိန် ၂၅၀၀ ကျော် ကို နေ့စဉ်သိမ်းဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ စွန့်ပစ်အမှိုက်များအား နောက်ဆုံးအမှိုက်များစုဝှံရာ နေရာဖြစ်သော ထိန်ပင်အမှိုက်ပုံသို့ မော်တော်ယာဉ် များဖြင့် စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများအပေါ် မူတည်၍ မြန်မာလူငယ် အသင်းများ ပြင်ဆင်မည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

မြန်မာလူငယ် အမျိုးသားဘောလုံးအသင်းများသည် ယခုနှစ်နှင့် လာမည့်နှစ်တွင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ပွဲများအပေါ်မူတည်၍ လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်သွားမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာလူငယ်အသင်းများအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် အာဆီယံအဆင့်ပြိုင်ပွဲ၊ လာမည့်နှစ်တွင် အာရှ ခြေစစ်ပွဲများနှင့် အာဆီယံအဆင့်ပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင် ရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထား သည့် အာဆီယံအဆင့်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမရှိ ပါက မြန်မာလူငယ်အသင်းများအနေဖြင့် လာမည့် နှစ်တွင်ကျင်းပမည့်ပြိုင်ပွဲများအတွက်သာ ပြင်ဆင်ရ မည်ဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့ ❖